

# မြန်မာ့အလင်း

၁၂၇၅ ခုနှစ်က တည်ထောင်သည်။

အတွဲ (၅၄)  
အမှတ် (၃၃)

Established in 1914

**Myanma Alinn Daily**

၁၃၇၆ ခုနှစ်၊ တန်ဆောင်မုန်းလဆန်း ၁၁ ရက်

၂၀၁၄ ခုနှစ်၊ နိုဝင်ဘာ ၂ ရက်၊ တနင်္ဂနွေနေ့။

## ဝီရိယနှင့် ဆန္ဒအကျိုး

ဝီရိယဝတော ကံ နာမ ကမ္မံ န သိဇ္ဈတိ။

ဝီရိယရှိသော ပုဂ္ဂိုလ်များအတွက် မပြီးမမြောက်နိုင်သည့် အလုပ်ကိစ္စဟူသည် မရှိ။

ဆန္ဒဝတော ကံ နာမ ကမ္မံ န သိဇ္ဈတိ။

ဆန္ဒရှိသော ပုဂ္ဂိုလ်များအတွက် မပြီးမမြောက်နိုင်သည့် အလုပ်ကိစ္စဟူသည် မရှိ။

(မူလဋီ၊ ၃၊ ၁၆၉။)

# မြန်မာနိုင်ငံ၏ ဒီမိုကရေစီအရေးနှင့် နိုင်ငံရေး၊ စီးပွားရေးပြုပြင်ပြောင်းလဲမှုများအပေါ် အမေရိကန်နိုင်ငံမှ ဆက်လက်၍ ထောက်ခံအားပေးသွားမည်

နေပြည်တော် နိုဝင်ဘာ ၁

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးသိန်းစိန်အား အမေရိကန်ပြည်ထောင်စုသမ္မတ မစ္စတာ ဘားရက်အိုဘားမားက ၂၀၁၄ ခုနှစ် အောက်တိုဘာလ ၃၀ ရက်နေ့ ညပိုင်းတွင် စကားပြောကြေးနန်းဖြင့် ဆက်သွယ်ခဲ့သည်။

ယင်းသို့ စကားပြောကြေးနန်းဖြင့် ဆက်သွယ်စဉ် သမ္မတနှစ်ဦးတို့သည် သမ္မတအိုဘားမား မြန်မာနိုင်ငံသို့ ဒုတိယအကြိမ်မြောက် အာဆီယံ-အမေရိကန် ထိပ်သီးအစည်းအဝေးနှင့် (၉) ကြိမ်မြောက် အရှေ့အာရှထိပ်သီး အစည်းအဝေးတို့သို့ တက်ရောက်ရန်အတွက် မြန်မာနိုင်ငံသို့လာရောက်မည့် ခရီးစဉ်ကိစ္စ၊ လက်ရှိမြန်မာနိုင်ငံမှ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည့် နိုင်ငံရေး၊ စီးပွားရေး ပြုပြင်ပြောင်းလဲမှုကိစ္စ၊ မြန်မာအစိုးရမှ ဖော်ဆောင်လျက်ရှိသည့်

ငြိမ်းချမ်းရေးလုပ်ငန်းစဉ်နှင့် တစ်နိုင်ငံလုံး ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေးကိစ္စ၊ ရခိုင်ပြည်နယ်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး လုပ်ငန်းများကိစ္စ၊ မြန်မာနိုင်ငံနှင့် ကုလသမဂ္ဂလူ့အခွင့်အရေးဆိုင်ရာ မဟာမင်းကြီးရုံးတို့အကြား ပူးပေါင်းဆောင်ရွက် ရေးကိစ္စနှင့် မြန်မာနိုင်ငံ၌ကျင်းပမည့် ၂၀၁၅ ခုနှစ် အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များကို ဆွေးနွေး ပြောကြားခဲ့သည်။

သမ္မတအိုဘားမားက မြန်မာနိုင်ငံ၏ ဒီမိုကရေစီရေးနှင့် နိုင်ငံရေး၊ စီးပွားရေး ပြုပြင်ပြောင်းလဲမှုများအပေါ် အမေရိကန်နိုင်ငံမှ ဆက်လက်၍ ထောက်ခံအားပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ကတိပြုပြောကြားချက်အပေါ် နိုင်ငံတော် သမ္မတ ဦးသိန်းစိန်မှ ကြိုဆိုကြောင်းနှင့် ကျေးဇူးတင်ရှိကြောင်း ပြန်လည်ပြောကြားခဲ့သည်။

(သတင်းစဉ်)

## တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ပိုလ်ချုပ်မှူးကြီးမင်းအောင်လှိုင် ဘယ်လှောင်သမ္မတနိုင်ငံသို့ ချစ်ကြည်ရေးခရီးထွက်ခွာ

သတင်း၊ စာမျက်နှာ ၉

## ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီးအတွင်းမှ ကားလမ်းများအဆင့်မြှင့်တင် မအူပင်-ဆားမလောက်လမ်း BOT စနစ်ဖြင့် နှစ်လမ်းသွားဆောင်ရွက်

သတင်းနှင့်  
ဓာတ်ပုံ  
ခရမ်းစိုးမြင့်

ပုသိမ် နိုဝင်ဘာ ၁

ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီးသည် မြစ်ဝကျွန်းပေါ်တွင်တည်ရှိပြီး မြစ်ခွဲချောင်းခွဲများပေါများကာအကျယ်အဝန်းမှာ စတုရန်းမိုင်ပေါင်း ၁၃၅၆၆ ဒသမ ၅၈၃ ကျယ်ဝန်းသည်။ ကျေးရွာပေါင်း ၁၁၉၇၃ ရွာရှိသောကြောင့် ကျေးလက်နေပြည်သူများဆုံးရှင်သော ဒေသကြီးတစ်ခုလည်းဖြစ်သည်။ တိုင်းဒေသကြီးအတွင်း ပြည်ထောင်စုအစိုးရ ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီးဌာနပိုင် လမ်းကွန်ရက် ၁၁ ခုအပါအဝင် လမ်းပေါင်း (၆၇) လမ်း မိုင်ပေါင်း ၁၆၀၂ မိုင် ခြောက်ဖာလုံရှိပြီး ပြည်ထောင်စုအစိုးရဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီးဌာနနှင့် တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့တို့က စီမံခန့်ခွဲလျက်ရှိသည်။



ဧရာဝတီတိုင်း ဒေသကြီးသည် ယခင်က ရေလမ်းခရီးကိုသာ အားကိုး နေရသော ဒေသကြီးတစ်ခုဖြစ်ပြီး မဟာဗျူဟာလမ်းများနှင့် အလှမ်း ကွာလျက်ရှိရာမှ ယခုအခါ နိုင်ငံတော် အစိုးရကဒေသတွင်း လမ်းကွန်ရက် များ ဖောက်လုပ်ပေးခဲ့ပြီး ထိုလမ်းပေါ် တို့၌ မြစ်ကူးတံတားကြီးငယ်များ တည်ဆောက်ပေးခဲ့ကြောင်း တိုင်း ဒေသကြီးတစ်ခုလုံးရှိ မြို့နယ်ပေါင်း ၂၆ မြို့နယ်သို့ ကားဖြင့်တစ်ဆက် တစ်စပ်တည်း ဝင်ထွက်သွားလာနိုင်ကြ ပြီဟုဆိုသည်။ ထို့ကြောင့် ကျွန်တော် တို့ သည် အောက်တိုဘာ ၃၀ ရက်က ရန်ကုန်-ပုသိမ် ကားလမ်းအတိုင်း စာမျက်နှာ ၇ ကော်လံ ၁ \*



## Super Series Myanmar 2014-15 ပိုက်ကျော်ခြင်းပြိုင်ပွဲ အကြိုဗိုလ်လု

နေပြည်တော် နိုဝင်ဘာ ၁

မြန်မာနိုင်ငံက ပထမဆုံးအကြိမ် အိမ်ရှင်အဖြစ် လက်ခံကျင်းပသည့် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ပိုက်ကျော်ခြင်း အဖွဲ့ချုပ် (ISTAF)၏ Super Series Myanmar 2014-2015 ပိုက်ကျော် ခြင်းပြိုင်ပွဲ အကြိုဗိုလ်လုပွဲများကို

သတင်းနှင့်ဓာတ်ပုံ-ကိုကိုစိုးညွန့်

နေပြည်တော်ရှိ ဝဏ္ဏသိဒ္ဓိအားကစားရုံ (B)၌ ကျင်းပသည်။ အမျိုးသား အကြိုဗိုလ်လုပွဲများ တွင် မလေးရှားက မြန်မာကို(၂၁-၁၁) (၂၁-၁၄)မှတ်ဖြင့် လည်းကောင်း၊ စာမျက်နှာ ၃ ကော်လံ ၁ ●

# Oramin-F

## Special Promotion

အကျိုးရှိစွာ အသုံးပြုပါ။

အကျိုးရှိစွာ အသုံးပြုပါ။

အကျိုးရှိစွာ အသုံးပြုပါ။

အကျိုးရှိစွာ အသုံးပြုပါ။

အကျိုးရှိစွာ အသုံးပြုပါ။

အကျိုးရှိစွာ အသုံးပြုပါ။

အကျိုးရှိစွာ အသုံးပြုပါ။

အကျိုးရှိစွာ အသုံးပြုပါ။

မြန်မာ့အလင်း အယ်ဒီတာ့အာဏာ

တွေ့ဆုံဆွေးနွေးညှိနှိုင်းအဖြေရှာခြင်းဖြင့်သာ

ပြုပြင်ပြောင်းလဲရေးလုပ်ငန်းစဉ်များသည် အောင်မြင်ဖြစ်ထွန်းမှုများရှိသကဲ့သို့ ဆက်လက်ကြိုးပမ်းကျော်လွှားရမည့် စိန်ခေါ်မှုများ များစွာရှိနေပါသေးကြောင်း၊ ဤသည်မှာလည်း မြန်မာနိုင်ငံရေး၏ အရှိတရားပင်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ထိုစိန်ခေါ်မှုများကို ကျော်လွှားရန်အတွက် မြန်မာနိုင်ငံ၏ အမျိုးသားရေးအင်အားစုများအားလုံး စုစည်းကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်မှသာ အောင်မြင်မှုရရှိနိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်းဖြင့် နေပြည်တော်ရှိ သမ္မတအိမ်တော် ငှေ့ပါခန်းမတွင် ယမန်နေ့နံနက်ပိုင်းက ကျင်းပသည့် အမျိုးသားနိုင်ငံရေး အင်အားစုငါးဖွဲ့မှ ခေါင်းဆောင်များ၏ နိုင်ငံရေးရာ ဆွေးနွေးပွဲတွင် အဖွင့်မိန့်ခွန်းပြောကြားရာ၌ နိုင်ငံတော်သမ္မတက ထည့်သွင်းပြောကြားခဲ့သည်။

နိုင်ငံတော်အုပ်ချုပ်ရေးပိုင်းမှ အစိုးရ၊ ဥပဒေပြုရေးပိုင်းမှ လွှတ်တော်၊ ကာကွယ်ရေးပိုင်းမှ တပ်မတော်၊ ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်နှင့် နိုင်ငံရေးပါတီများ၊ တစ်နည်းအားဖြင့် အမျိုးသားနိုင်ငံရေး အင်အားစုငါးဖွဲ့မှ ခေါင်းဆောင်များတွေ့ဆုံပွဲတွင် နိုင်ငံတော်သမ္မတက အထက်ပါအတိုင်းပြောကြားခဲ့ခြင်းဖြစ်ရာ မြန်မာနိုင်ငံရေး၏ ပစ္စုပ္ပန်ကာလ ပကတိအရှိတရားနှင့်မဖြစ်မနေ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်သွားကြရမည့် အမျိုးသားနိုင်ငံရေး လိုအပ်ချက်တို့ကို ရိုးသားပွင့်လင်းစွာ ထောက်ပံ့နှံ့မြှောက်ပေးခြင်းပင် ဖြစ်သည်။

မိမိတို့နိုင်ငံတော်ကို ခေတ်မီဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်သော ဒီမိုကရေစီလူ့အဖွဲ့အစည်းတစ်ရပ်အဖြစ် အခိုင်အမာဖြစ်ထွန်းပေါ်ပေါက်လာရေးအတွက် တည်ဆောက်ကြရာတွင် ချဉ်းကပ်သည့် နည်းလမ်းများနှင့်ပတ်သက်၍ နိုင်ငံရေးအရအမြင်မတူခြင်း၊ သဘောထားမတိုက်ဆိုင်ခြင်းများရှိနိုင်သည်ကိုလည်း အသိအမှတ်ပြုထားကြောင်း သမ္မတ၏ မိန့်ခွန်းအရ သိရသည်။ ချဉ်းကပ်သည့် နည်းလမ်းမတူညီသည့်တိုင်အောင် ပန်းတိုင်တူညီခြင်း (သို့မဟုတ်) ဘုံရည်မှန်းချက်တူညီခြင်းကြောင့် နိုင်ငံရေး အင်အားစုများအချင်းချင်း လက်တွဲဆောင်ရွက်သွားခြင်းဖြင့် အောင်မြင်မှုများ မလွဲမသွေရရှိနိုင်ကြောင်းဖြင့်လည်း အဆိုပြုထားသည်ကို တွေ့နိုင်သည်။

စနစ်တစ်ခုမှ နောက်စနစ်တစ်ခုဆီသို့ ချောမွေ့ညင်သာစွာ ကူးပြောင်းနိုင်ခဲ့သဖြင့် စံပြုရမည့် မော်ဒယ်တစ်ခုအဖြစ်ပင် ကမ္ဘာကရှုမြင်ခဲ့ကြသော မြန်မာနိုင်ငံရေး ယဉ်ကျေးမှုသစ်နှင့် လျော်ညီစွာ မတူညီသော နိုင်ငံရေးအင်အားစုများအချင်းချင်း တွေ့ဆုံဆွေးနွေးညှိနှိုင်းအဖြေရှာ ခြင်းဖြင့် ဘုံရည်မှန်းချက် ပန်းတိုင်ဆီသို့ မလွဲမသွေရောက်ရှိနိုင်ကြမည်ဖြစ်သည်။

ယခုအခါ ၂၀၁၄ ခုနှစ်၏ နှောင်းပိုင်းကာလဆီသို့ ရောက်ရှိလာပြီဖြစ်ရာ မကြာမတင်သောကာလတွင် ၂၀၁၅ ခုနှစ်၏ ရှေ့ပိုင်းကာလများသည် အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲများဆီသို့ ဦးတည်သော အကြံကလေးဖြစ်ရာ မိမိတို့နိုင်ငံ၏ လတ်တလောလိုအပ်ချက်မှာ နိုင်ငံရေးအရ တည်ငြိမ်မှုရှိရေးပင်ဖြစ်သည်။ မြန်မာနိုင်ငံရေးဖြစ်စဉ်တွင် ပါဝင်သူများအားလုံးအနေဖြင့် ၂၀၁၅ ခုနှစ် အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲကို လွတ်လပ်၍ တရားမျှတသော ရွေးကောက်ပွဲများအဖြစ် အောင်အောင်မြင်မြင် ကျင်းပနိုင်စေရေးအတွက် ဝိုင်းဝန်းကြိုးပမ်းပေးကြရမည်ဖြစ်သည်။

နိုင်ငံတစ်ခုကို တိုင်းပြုပြည်ပြုတည်ဆောက်မှုဟူသည် ဆယ်စုနှစ်များနှင့်ချီ၍ တစ်ဆင့်ပြီးတစ်ဆင့်တည်ဆောက်သွားကြရမည်ဖြစ်သည့်အလျောက် ရှေ့လူတို့ လွှဲပြောင်းပေးအပ်သည့် တာဝန်တို့ကို နှောင်းလူတို့က ပန်းပြောင်းထမ်းဆောင်သွားကြရမည်ဖြစ်သည်။ ရှေ့လူတို့ထားရစ်ခဲ့သည့်သမိုင်းအမွေအနှစ်တို့ကိုလည်း နှောင်းလူတို့ကဆက်ခံကြရဦးမည်သာဖြစ်သည်။ ကောင်းသောအမွေကို ပေးနိုင်ရန်မှာမူ ပစ္စုပ္ပန်မျိုးဆက်တို့၏ တာဝန်ဖြစ်သည်ဟု ရှုမြင်ပါကြောင်း။

ပြည်တွင်းသတင်း

ကျေးလက်ဒေသ ဘက်စုံဖွံ့ဖြိုးရေးစီမံချက်အား ဆွစ်ဇာလန်ဖောင်ဒေးရှင်းနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်

နေပြည်တော် နိုဝင်ဘာ ၁

နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီးဌာန နယ်စပ်ဒေသနှင့် တိုင်းရင်းသားလူမျိုးများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနနှင့် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှု ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေး ဆွစ်ဇာလန် ဖောင်ဒေးရှင်း (Swiss Foundation for Development Cooperation - SWISSAID) တို့ ပူးပေါင်း၍ ကချင်ပြည်နယ်နှင့် ရှမ်းပြည်နယ်တို့၌ ရေရှည်တည်တံ့ခိုင်မြဲသော စိုက်ပျိုးရေးနှင့်သဘာဝအရင်းအမြစ်များဖြင့် ကျေးလက်ဒေသ ဘက်စုံဖွံ့ဖြိုးရေးစီမံချက်ကို SWISSAID ၏ ထည့်ဝင်ငွေအမေရိကန်ဒေါ်လာ ၃၀၃၀၀၀၀ ဖြင့် ၂၀၁၃ခုနှစ် ဇန်နဝါရီ ၃ ရက်မှ ၂၀၁၆ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီ ၂ ရက်အထိ သုံးနှစ်ကြာ ဆောင်ရွက်ရေးဆိုင်ရာ နားလည်မှု

စာချုပ်လွှာလက်မှတ်ရေးထိုးအကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။ အဆိုပါ ရေရှည်တည်တံ့ခိုင်မြဲသော စိုက်ပျိုးရေးနှင့်သဘာဝအရင်းအမြစ်များဖြင့် ကျေးလက်ဒေသ ဘက်စုံဖွံ့ဖြိုးရေးစီမံချက်ကို ကချင်ပြည်နယ်တွင် မြစ်ကြီးနား၊ ဝိုင်းမော်၊ ဗန်းမော်၊ မိုးကောင်း၊ မိုးမောက်၊ မန်စီ၊ ရွှေကူနှင့် နောင်မွန်းမြို့နယ်များတွင်လည်းကောင်း၊ ရှမ်းပြည်နယ်တွင် တောင်ကြီး၊ ဟိုပုံး၊ ဆီဆိုင်၊ ပင်းတယ၊ ကျိုင်းတုံ၊ လားရှိုး၊ ကွတ်ခိုင်မြို့နယ်များတွင် လည်းကောင်း အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။ ယင်းသို့ ဆောင်ရွက်ရာတွင်စားနပ်ရိက္ခာဖူလုံရေး၊ ပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းခြင်းနှင့် စီမံခန့်ခွဲခြင်း၊ စွမ်းဆောင်ရည်မြှင့်တင်ခြင်း

နှင့် လူသားအရင်းအမြစ်ဖွံ့ဖြိုးရေး၊ ဂျင်ဒါနှင့်အမျိုးသမီး ဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းများကို အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။ ယင်းသို့ စီမံကိန်းလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာတွင် စီမံကိန်းစတင် အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်သည့် ၂၀၁၃ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီလမှစ၍ ၂၀၁၄ ခုနှစ် ဩဂုတ်လအထိ ၁ နှစ်နှင့်ရှစ်လတာကာလအတွင်း အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၂၀၆၅၅၉၃ ဖြင့် စားနပ်ရိက္ခာဖူလုံရေး ကဏ္ဍအတွက် ရေရှည်တည်တံ့သော စိုက်ပျိုးရေး၊ လူထုအခြေပြု အသေးစားငွေစု ငွေချေး၊ လူထုအခြေပြု အခြေခံအောက်အဖွဲ့ ဖွံ့ဖြိုးရေး၊ အိမ်ထောင်စု ဝင်ငွေတိုးရေးအတွက် ကချင်ပြည်နယ်တွင် ကျေးရွာ ၂၄၅ ရွာ၊ ရှမ်းပြည်နယ်တွင်

ကျေးရွာ ၃၃၆ ရွာ၊ ပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းခြင်းနှင့် စီမံခန့်ခွဲမှုကဏ္ဍတွင် ပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေး အသိပညာ မြှင့်တင်ခြင်းလုပ်ငန်း၊ လူထု အခြေပြုသစ်တောလုပ်ငန်း၊ သဘာဝမျိုးစေ့ ထိန်းသိမ်းရေး အသိပညာ မြှင့်တင်ခြင်းလုပ်ငန်း၊ စွမ်းဆောင်ရည် မြှင့်တင်ခြင်းနှင့် လူသားအရင်းအမြစ် ဖွံ့ဖြိုးရေး ကဏ္ဍတွင် လူသားအရင်းအမြစ်ဖွံ့ဖြိုးရေး လုပ်ငန်း၊ အသက်မွေးဝမ်းကျောင်း အတတ်ပညာဆိုင်ရာသင်တန်း၊ ဂျင်ဒါနှင့် အမျိုးသမီးဖွံ့ဖြိုးမှုကဏ္ဍတွင် အမျိုးသမီးများအတွက် အသိပညာပေး သင်တန်းများကို ကချင်ပြည်နယ်နှင့် ရှမ်းပြည်နယ်တို့တွင် ဆောင်ရွက်ပေးနိုင်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ (မြန်မာ့အလင်း)

ပျောက်ဆုံးရေလုပ်သား ၁၇ ဦး၏ မိသားစုဝင်များအားထောက်ပံ့

ဖျာပုံ နိုဝင်ဘာ ၁

ဖျာပုံခရိုင်လူမှုဝန်ထမ်း ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်နေရာချထားရေးဦးစီးဌာနမှ အောက်တိုဘာ ၆ ရက် နံနက် ၁နာရီ မိနစ် ၄၀ က ပင်လယ်ပြင်တွင် လေပြင်းတိုက်ခတ်ပြီး လှိုင်းလေကြီးသောကြောင့် မျှောပိုက် ငါးဖမ်းရေယာဉ်နှစ်စင်းမြုပ်ရာမှ

ပျောက်ဆုံးသွားခဲ့သော “ရွှေတိုး” မျှောပိုက် ငါးဖမ်းရေယာဉ်ပါ ရေလုပ်သား ၁၇ ဦး၏ မိသားစုဝင်များအား ထောက်ပံ့သည့် အခမ်းအနားကို အောက်တိုဘာ ၃၁ ရက် နံနက် ၁၀ နာရီက ဖျာပုံခရိုင် ငါးလုပ်ငန်းဦးစီးဌာန၌ ကျင်းပသည်။ အခမ်းအနားတွင် ဖျာပုံခရိုင်



ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်နေရာချထားရေးဦးစီးဌာန လက်ထောက်ညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးစိုးလှိုင်၊ ခရိုင်ငါးလုပ်ငန်းဦးစီးမှူး ဦးဝင်းကြိုင်၊ ခရိုင်စီမံကိန်းဦးစီးဌာန လက်ထောက်ညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးဉာဏ်စိုး၊ ခရိုင်အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေး ဦးစီးဌာန ဦးစီးအရာရှိ ဦးရဲကိုကို၊ မျှောပိုက်လုပ်ငန်းရှင်များအသင်း ဥက္ကဋ္ဌ ဦးကျော်အေးနှင့် ရွှေတိုးရေယာဉ်ပိုင်ရှင် ဦးမောင်ဖြူသတို့က နစ်မြုပ်ရေယာဉ်ပါ ရေလုပ်သားများ၏ မိသားစုဝင်များအား နှစ်သိမ့်အားပေးစကားများ ပြောကြားခဲ့ကြပြီး မိသားစုဝင်များကို ရေလုပ်သားတစ်ဦးလျှင် ငါးသောင်းကျပ်နှုန်းဖြင့် ထောက်ပံ့ပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ သူဇာနယ်(ဖျာပုံ)



ထန်းတပင်မြို့နယ်၌ ပုလဲသွယ်စပ်မျိုးစပါးစံကွက်ရိုက်သိမ်း

ထန်းတပင် နိုဝင်ဘာ ၁

ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး တောင်ငူခရိုင် ထန်းတပင်မြို့နယ် အင်းယားကြီးကျေးရွာ အုပ်စု ကညင်ပင်ကျေးရွာ ကွင်းအမှတ်(၄၅၇-က)တောင်သူဦးသက်ညွန့်၏ ပုလဲသွယ် သုံးစကစိုက်ခင်း၌ တစ်စကစိုက်ကို (COMBILE HARVESTER) ရိုက်သိမ်းခြေလှေစက်ဖြင့် အောက်တိုဘာ ၂၉ ရက် နံနက် ၉ နာရီက ရိုက်သိမ်း ခြေလှေခဲ့သည်။ အဆိုပါ ရိုက်သိမ်းပွဲအခမ်းအနားသို့ မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးမြသက်မောင်၊ မြို့နယ်စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာန ဦးစိုးမှူး၊ ဦးကိုကိုစိုးနှင့် မြို့နယ်လယ်ယာမြေစီမံခန့်ခွဲမှု အဖွဲ့ဝင်များ၊ ဌာနဆိုင်ရာများ၊ မြို့နယ်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှု အထောက်အကူပြု အဖွဲ့ဝင်များတက်ရောက်ကြည့်ရှုအားပေးခဲ့သည်။ တောင်သူဦးသက်ညွန့်၏ ပုလဲသွယ်သုံးစကစိုက်ခင်း၌ တစ်စကစိုက်ကို (COMBILE HARVESTER) ရိုက်သိမ်းခြေလှေစက်ဖြင့် ရိုက်သိမ်းရာ တင်း ၁၅၀ (အစို)ထွက်ရှိကြောင်း သိရသည်။ မောင်ရွှေဝင်း(ပြည်)

CONNECT Institute logo. Text: 'SAT, TOEFL, IELTS Starting November 16'. Below the text are bullet points: 'Small Class Size', 'Discussion-based Teaching Style', 'Well-experienced Instructors', 'Study Hub with Latest Test Preparation Books'. At the bottom, it says 'SCHOLARSHIPS AVAILABLE'.

Health Secrets Journal logo. Text: 'တနင်္သာရေခရိုင်လျှောက်ချက်များ'. Below the text is a large graphic of a star with the Burmese word 'ထွက်ပို့' (Published) inside it.



ပြည်တွင်းသတင်း

# အမျိုးသားလွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးခင်အောင်မြင့် ရမည်းသင်းမြို့ နှစ်(၈၀)ပြည့် မြို့လုံးကျွတ်မဟာဘုံကထိန်ပွဲတော်တက်ရောက်

နေပြည်တော် နိုဝင်ဘာ ၁

မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ရမည်းသင်းမြို့ နှစ်(၈၀)ပြည့် မြို့လုံးကျွတ်မဟာဘုံကထိန်ပွဲတော် ရေစက်ချမင်္ဂလာအခမ်းအနားကို ယနေ့ နံနက်ပိုင်းတွင် ရမည်းသင်းမြို့ မြို့မရပ်ကွက် ရန်အောင်မြင် သာသနာ့ဗိမာန်၌ ကျင်းပသည်။

အခမ်းအနားသို့ ရမည်းသင်းမြို့ ဝေဇယာအောင်မြင် ကျောင်းတိုက် ဆရာတော် မေဓာစရိယ ဂန္ထဝါစက ပဏ္ဍိတ ဘဒ္ဒန္တဣာဏိကဝရ အမျိုးပြုသော ဆရာတော်၊ သံဃာတော်အပါအဝင် ကြွရောက်ချီးမြှင့်တော်မူကြပြီး အမျိုးသားလွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးခင်အောင်မြင့်၊ တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီး၊ ဌာနဆိုင်ရာ အကြီးအကဲများ၊ လူမှုရေးအသင်းအဖွဲ့များနှင့် စေတနာရှင်ဒေသခံပြည်သူများ တက်ရောက်ကြည့်ညိကြသည်။

ရှေးဦးစွာ အမျိုးသားလွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ အမျိုးပြုသော ဧည့်ပရိသတ်

များက ဆရာတော်၊ သံဃာတော်များကို နေ့ဆန်းဆက်ကပ် လှူဒါန်းကြသည်။ ထို့နောက် ရမည်းသင်းမြို့နယ် အောင်မြင်ရွာဘုံကျောင်းတိုက် ဆရာတော် ဘဒ္ဒန္တသုမင်္ဂလထံမှ ငါးပါးသီလ ခံယူဆောင်တည်ကြသည်။ (ယာပုံ)

ယင်းနောက် လှူဖွယ်ဝတ္ထုပစ္စည်းပဒေသာပင်များ၊ အထူးလှူဖွယ်ပစ္စည်းများဖြစ်သည့် ကွန်ပျူတာနှစ်စုံနှင့် ဆိုင်ကယ်တို့ကို စာရေးတံမဲချ၍ ရမည်းသင်းမြို့နယ်ရှိ ဘုန်းကြီးကျောင်း ၆၀ သို့ ဆက်ကပ်လှူဒါန်းပြီး အောင်မြင်ရွာဘုံကျောင်းတိုက် ဆရာတော် ချီးမြှင့်သည့် ကထိန်အနုမောဒနာ တရားနာယူကာ လှူဒါန်းပူဇော်အတွက် ရေစက်သွန်းချအမျှပေးဝေကြသည်။

အဆိုပါ မြို့လုံးကျွတ် မဟာဘုံကထိန်ပွဲတော်ကို အောက်တိုဘာ ၂၆ ရက်မှ ၃၀ ရက်အထိ ဌာနဆိုင်ရာများ၊ အဖွဲ့အစည်းများ၊ မြို့ပေါ်နှင့်ရပ်ကွက်



တို့မှ အလှူရှင်များက ပဒေသာပင်များကို ကထိန်ပတ်လမ်းအတိုင်း အတီးအမှုတ်များဖြင့် နေ့စဉ်လှည့်လည်၍ ဗဟိုမဏ္ဍပ်သို့ ပို့ဆောင်ခဲ့ကြသည်။ မြို့လုံးကျွတ် မဟာဘုံကထိန်ပွဲတော်တွင် စုစုပေါင်းတန်ဖိုး ၄၅၂၅၀၉၃၈ ကျပ်ရှိ ဥပဒေသာပင်၊ ဆွမ်းပဒေသာပင်၊ လှူဖွယ်ဝတ္ထုနှင့် ပစ္စည်းများကို ရမည်းသင်းမြို့နယ်ရှိ ဘုန်းကြီးကျောင်း ၆၀ သို့ လှူဒါန်းခဲ့သဖြင့် ဘုန်းကြီးကျောင်းတစ်ကျောင်းအတွက် တန်ဖိုးငွေကျပ် ၁၂ သိန်းကျော်ခန့် လှူဒါန်းနိုင်ခဲ့ကြောင်း သိရှိရသည်။

အဆိုပါ ရမည်းသင်းမြို့ မြို့လုံးကျွတ် မဟာဘုံကထိန်ပွဲတော်ကိုနှစ်စဉ် တန်ဆောင်မုန်းလဆန်း ၄ ရက်မှ ၁၀ ရက်အထိ ရမည်းသင်းခရိုင်နှင့် မြို့နယ်ရှိ ဒေသခံပြည်သူများ၏ စိတ်အားထက်သန်စွာ လှူဒါန်းမှုတို့ဖြင့် စည်ကားသိုက်မြိုက်စွာ ကျင်းပလေ့ရှိကြောင်း သိရသည်။ (သတင်းစဉ်)

## အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာန လုပ်ငန်းညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးကျင်းပ

နေပြည်တော် နိုဝင်ဘာ ၁

အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာန၏ ၂၀၁၄-၂၀၁၅ ဘဏ္ဍာရေးနှစ် ပထမ(၆)လပတ် လုပ်ငန်းညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးကို အောက်တိုဘာ ၂၈ ရက် နံနက်ပိုင်းက ပြည်ထဲရေးဝန်ကြီးဌာန အစည်းအဝေးခန်းမ၌ကျင်းပရာ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီးကိုကို တက်ရောက်အမှာစကားပြောကြားသည်။

ထို့နောက် အစည်းအဝေးကို အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာန အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ဆက်လက်ကျင်းပရာ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးထွန်းလှအောင်က အမှာစကားပြောကြားခဲ့ပြီး တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူးများက လက်ရှိဆောင်ရွက်နေသော လုပ်ငန်းတာဝန်များနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ရှင်းလင်းတင်ပြခဲ့သည်။

အစည်းအဝေးဒုတိယနေ့ကို အောက်တိုဘာ ၂၉ ရက် နံနက်ပိုင်းတွင် ဆက်လက်ကျင်းပရာ ပြည်သူ့ဝန်ဆောင်မှု (One Stop Service) လုပ်ငန်းအဖြစ် စုပေါင်းရုံးများ ဖွင့်လှစ်နိုင်ရေးနှင့် e-Government စနစ်အား ကျယ်ပြန့်စွာတပ်ဆင်အသုံးပြုနိုင်ရေး ဆောင်ရွက်မည့်အစီအစဉ်များ၊ မြေအသုံးချမှုစီမံခန့်ခွဲရေးဆိုင်ရာဆောင်ရွက်မှု အခြေအနေများနှင့်စပ်လျဉ်း၍ တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ် အုပ်ချုပ်ရေးမှူးများက ရှင်းလင်းတင်ပြခဲ့ပြီး ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်က လိုအပ်သည်များ မှာကြားခဲ့သည်။

(မြန်မာ့အလင်း)

● ရှေ့မှ

ထိုင်းက စင်ကာပူကို(၂၁-၁၁) (၂၁-၉)မှတ်ဖြင့်လည်းကောင်း၊ အမျိုးသမီးအကြို ဗိုလ်လုပွဲများတွင် ဗီယက်နမ်က မြန်မာကို (၂၁-၁၆) (၂၁-၂၃) (၂၁-၁၃)မှတ်ဖြင့်လည်းကောင်း၊ ထိုင်းက အင်ဒိုနီးရှားကို (၂၁-၁၆)(၂၁-၉)မှတ်ဖြင့်လည်းကောင်း အသီးသီးအနိုင်ရရှိကြကာ ဗိုလ်လုပွဲသို့ တက်ရောက်သွားကြသည်။

အမျိုးသားနောက်ဆုံး ဗိုလ်လုပွဲတွင်မလေးရှားနှင့် ထိုင်း၊ အမျိုးသမီးနောက်ဆုံးဗိုလ်လုပွဲတွင် ဗီယက်နမ်နှင့် ထိုင်းတို့ယှဉ်ပြိုင်ကြမည်ဖြစ်ပြီး မြန်မာအမျိုးသား၊ အမျိုးသမီးအသင်းတို့မှာ တတိယနေရာလုပွဲ ယှဉ်ပြိုင်ကြရမည်ဖြစ်သည်။

ရမည်ဖြစ်သည်။

အမျိုးသား အကြိုဗိုလ်လုပွဲတွင် မြန်မာအသင်းသည် အကောင်းဆုံးမကစားနိုင်ခဲ့ဘဲ မလေးရှားအသင်းကို နှစ်ပွဲပြတ်ရှုံးနိမ့်ခဲ့ပြီး၊ အမျိုးသမီးအကြိုဗိုလ်လုပွဲတွင် မြန်မာအသင်းသည် ပထမပွဲငယ်နှစ်ပွဲတွင် သူတင်ကိုယ်တင် ယှဉ်ပြိုင်နိုင်ခဲ့သော်လည်း နောက်ဆုံး အဆုံးအဖြတ်ပွဲတွင် အမှားအယွင်းများစွာဖြင့် ရှုံးနိမ့်ခဲ့ရသည်။ ဗီယက်နမ်အသင်းက နည်းဗျူဟာပိုင်းသာလွန်၍ အနိုင်ရခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

နောက်ဆုံးဗိုလ်လုပွဲများကို နိုဝင်ဘာ ၂ ရက် နံနက် ၁၁ နာရီတွင် ဆက်လက်ကျင်းပမည်ဖြစ်သည်။

## နိုင်ငံတော်သမ္မတ၏ ပညာတော်သင်ဆုအတွက် အရည်အချင်းစစ်စာမေးပွဲ ဖြေဆိုရမည့်အစီအစဉ် အသိပေးကြေညာ

၁။ နိုင်ငံတော်သမ္မတ၏ ပညာတော်သင်ဆုအတွက် လျှောက်လွှာများ လက်ခံခဲ့ရာ ဘွဲ့ကြိုတန်းအတွက် ကျား ၂၃၆ ဦး၊ မ ၄၂၂ ဦး စုစုပေါင်း ၆၅၈ ဦး၊ မဟာတန်းအတွက် ကျား ၃၂၀ ဦး၊ မ ၁၅၂၈ ဦး စုစုပေါင်း ၁၈၄၈ ဦး၊ ပါရဂူတန်းအတွက် ကျား ၃၁၀ ဦး၊ မ ၂၀၆၆ ဦး စုစုပေါင်း ၂၃၇၆ ဦး လျှောက်ထားခဲ့သဖြင့် လျှောက်ထားသူဦးရေ စုစုပေါင်း ကျား ၈၆၆ ဦး၊ မ ၄၀၁၆ ဦး စုစုပေါင်း ၄၈၈၂ ဦးဖြစ်သည်။

၂။ လျှောက်ထားသူအားလုံးသည် လျှောက်ထားစဉ်က ဖော်ပြထားသော ဆက်သွယ်ရန်လိပ်စာကို အခြေခံ၍ အောက်ဖော်ပြပါ မြို့ကြီးများ၌ ၂၀၁၄ ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာ ၆ရက်နေ့မှ ၁၂ ရက်နေ့အတွင်း နိုင်ငံတော်သမ္မတ၏ ပညာတော်သင်ဆုအရည်အချင်းစစ် စာမေးပွဲကိုဖြေဆိုရမည်ဖြစ်သည်။

စဉ်	စာစစ်ဌာန	ဆက်သွယ်ရန်လိပ်စာပါတိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ်
၁	ရန်ကုန်	ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး၊ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး၊ ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး၊ ရခိုင်ပြည်နယ်
၂	မန္တလေး	နေပြည်တော်၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး၊ ကချင်ပြည်နယ်
၃	မကွေး	မကွေးတိုင်းဒေသကြီး
၄	မုံရွာ	စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး၊ ချင်းပြည်နယ်
၅	တောင်ကြီး	ရှမ်းပြည်နယ်၊ ကယားပြည်နယ်
၆	မော်လမြိုင်	မွန်ပြည်နယ်၊ ကရင်ပြည်နယ်

၄။ Aptis Test တွင် အပိုင်းငါးပိုင်းပါဝင်ပြီး ဖြေဆိုရန်ကြာမြင့်မည့် အချိန်များမှာ အောက်ပါအတိုင်း ဖြစ်ပါသည်-

**Computer-based Aptis Test**

Component	Duration
Grammar and Vocabulary	25 minutes
Reading	30 minutes
Listening	50 minutes
Writing	50 minutes (Extra:30 minutes)
Speaking	12 minutes

မှတ်ချက်။ Aptis Test နမူနာနှင့် အသေးစိတ်အချက်အလက်များကို [www.britishcouncil.org/Aptis](http://www.britishcouncil.org/Aptis) တွင် လေ့လာနိုင်ပါသည်။

၅။ အဆိုပါ Aptis Test မေးခွန်းနမူနာနှင့်ဖြေဆိုနည်းလမ်းညွှန် (Aptis Test Familiarization) ကို MRTV 1, MRTV-4 နှင့် Sky Net ရုပ်မြင်သံကြားတို့မှလည်းကောင်း၊ နိုင်ငံပိုင်နေ့စဉ်ထုတ် သတင်းစာများတွင်လည်းကောင်း ထုတ်လွှင့်ဖော်ပြပေးမည်ဖြစ်ပြီး ထုတ်လွှင့်ဖော်ပြမည့်နေ့ရက်များကို ဆက်လက်သတင်းထုတ်ပြန်သွားမည်ဖြစ်ပါသည်။

၆။ Aptis Test ဖြေဆိုမည့်နေ့တွင် စတင်ဖြေဆိုမည့်သတ်မှတ်ချိန်မတိုင်မီ တစ်နာရီကြိုတင်ပြီး ကွန်ပျူတာအသုံးပြု၍ ဖြေဆိုနည်းကို ထပ်မံလမ်းညွှန်ပို့ချပေးမည်ဖြစ်ပါသည်။

၇။ ဖြေဆိုမည့်သူများ၏ အမည်စာရင်း၊ ခုံအမှတ်၊ စာဖြေဌာန၊ ဖြေဆိုရမည့်ရက်စွဲနှင့် အချိန်တို့ကို ရုပ်မြင်သံကြားနှင့် နိုင်ငံပိုင်နေ့စဉ်ထုတ်သတင်းစာများတွင် ဆက်လက်ကြေညာပေးမည်ဖြစ်ပါသည်။

၈။ နယ်ခရီးစရိတ်ရှိက တင်ပြတောင်းခံနိုင်ပါသည်။

၉။ Aptis Test ဖြေဆိုသူများအနက်မှ သတ်မှတ်အရည်အချင်း ပြည့်မီသူများကို စိတ်စွမ်းရည်စစ်ဆေးခြင်းနှင့်လူတွေ့စစ်ဆေးခြင်းများ ဆက်လက်ပြုလုပ်ရွေးချယ်ကာ နိုင်ငံခြားတက္ကသိုလ်များသို့ ဝင်ခွင့်လျှောက်ထားစဉ်ကာလအတွင်း အရည်အချင်းမြင့်သင်တန်းများ ပို့ချမည်ဖြစ်ပါသည်။

၁၀။ ထပ်မံလိုအပ်သောအသိပေးကြေညာချက်များကို ရုပ်မြင်သံကြားနှင့် နိုင်ငံပိုင် နေ့စဉ်သတင်းစာများတွင် ဆက်လက်ဖော်ပြပေးသွားမည်ဖြစ်ပါသည်။

မှတ်ချက်။ သတ်မှတ်ထားသော စာစစ်ဌာနများတွင် ဖြေဆိုရန် အခက်အခဲရှိပါက အမည်၊ အဘအမည်၊ နိုင်ငံသားမှတ်ပုံတင်အမှတ်၊ မွေးသက္ကရာဇ်၊ မူလစာစစ်ဌာန၊ ပြောင်းလဲဖြေဆိုလိုသော စာစစ်ဌာနတို့ကို ဖော်ပြလျက် [eiei.mon@mm.britishcouncil.org](mailto:eiei.mon@mm.britishcouncil.org) သို့ ၇-၁၁-၂၀၁၄ ရက်နေ့ နောက်ဆုံးထား၍ ဆက်သွယ်အကြောင်းကြားနိုင်သည်။

၃။ အဆိုပါအရည်အချင်းစစ်စာမေးပွဲအတွက် ဗြိတိသျှကောင်စီ၏ Global English Assessment Tool တစ်ခုဖြစ်သော ကွန်ပျူတာ အသုံးပြု၍ဖြေဆိုရသည့် Aptis Test ကို အသုံးပြုစစ်ဆေးမည်ဖြစ်သည်။

အက်ရှင်ဇာတ်ကားကြီး

**Reclaim** တွင် 31. 10. 2014 မှ စတင်ပြသမည့် ဇာတ်ကားများ

Junction Square (Ph - 01 637055, 09 2548 24544)

Reclaim	Sun to Thu	10 AM, 1 PM, 4 PM, 7 PM
	Fri & Sat	10 AM, 1 PM, 4 PM, 7 PM, 9:30 PM
Annabelle (Del Digital Cinema)	Sun to Thu	10 AM, 1 PM, 4 PM, 7 PM
	Fri & Sat	10 AM, 1 PM, 4 PM, 7 PM, 9:30 PM
ရန်သူ	Sun to Thu	10 AM, 12:30 PM, 3:30 PM, 6:30 PM
	Fri & Sat	10 AM, 12:30 PM, 3:30 PM, 6:30 PM, 9:30 PM
Junction Nay Pyi Taw (Ph - 057 421 811)		
မောင်မြိုင်-ကျော်ကြား နေ့ထုတ်ပြန်	Mon to Thu	11 AM, 2 PM, 5:30 PM
	Fri & Sat	10:30 AM, 1:30 PM, 4:30 PM, 7:30 PM

**မိုးလေဝသ**

နေပြည်တော်နှင့်မန္တလေးမြို့တို့ အနီးတစ်ဝိုက်တွင် ယနေ့ တိမ်အသင့်အတင့် ဖြစ်တန်းမည်။

ရန်ကုန်မြို့နှင့်အနီးတစ်ဝိုက်တွင် ယနေ့ နေရာကွက်ကျား မိုးထစ်ချန်းရွာနိုင်သည်။ (မိုး/လေ)

**ကြော်ငြာအချုပ်ပိုင် ရှစ်မျက်နှာပါရှိ**

ယနေ့ထုတ် မြန်မာ့အလင်း သတင်းစာတွင် ကြော်ငြာအချုပ်ပိုင် ရှစ်မျက်နှာ ပါရှိပါသည်။



နိုင်ငံတကာသတင်း

# ဘာကီနာဟာဆို သမ္မတနုတ်ထွက်ပြီးနောက် တပ်မတော်အတွင်းသဘောထားကွဲလွဲ

ဘာကီနာဟာဆို နိုဝင်ဘာ ၁

နိုင်ငံ၏အာဏာကို ၂၇ နှစ်တာ အုပ်စိုးခဲ့သည့် ဘာကီနာဟာဆို သမ္မတ ဘလိုင်ဆေးကွန်ပေါ်ရေး နုတ်ထွက်သွားပြီးနောက် နိုင်ငံကို ဦးဆောင်နေသော ဘာကီနာဟာဆို တပ်မတော်အတွင်း သဘောထားကွဲလွဲမှုများဖြစ်ပေါ်ကာ နှစ်ပိုင်းကွဲသွားခဲ့သည်။

မိမိတို့အနေဖြင့် နိုင်ငံအာဏာကို ရယူထားပြီးဖြစ်ကြောင်း အဆိုပါသမ္မတ၏ ဒုတိယအစောင့်တပ်မှ ဗိုလ်မှူးကြီး အီဆာဇီဒါက ပြောကြားလိုက်သည်။ စောစောပိုင်းတွင် တပ်မတော်အကြီးအကဲ ဗိုလ်ချုပ်ကြီးဟိုနိုရေးထရာအိုရေးကလည်း ၎င်းအနေဖြင့် နိုင်ငံအာဏာကို ရယူထားကြောင်း ပြောကြားခဲ့သည်။

မစ္စတာကွန်ပေါ်ရေး သမ္မတအဖြစ်မှ နုတ်ထွက်ကြောင်း သောကြာနေ့နောင်းပိုင်းက ကြေညာခဲ့သည်။

၎င်းသည်အစောပိုင်းတွင် ကြားဖြတ်အစိုးရအနေဖြင့် နောက်ထပ် တစ်နှစ်အာဏာရယူထားမည်ဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားခဲ့သည်။

နိုင်ငံကို ၂၇ နှစ်ကြာအုပ်ချုပ်ခဲ့ပြီး ဆက်လက်အာဏာရယူရန်ကြိုးစားမှုကြောင့် ဆန္ဒပြမှုဖြစ်ပွားခဲ့ပြီး တစ်ရက်အကြာ သမ္မတကနုတ်ထွက်ရန် ကြေညာခဲ့ခြင်း ဖြစ်သည်။

ဗိုလ်ချုပ်ကြီး ထရာအိုရေးက နိုင်ငံအကြီးအကဲအဖြစ်ပြောကြားနေခြင်းမှာ ယခုအခါ တစ်ခန်းရပ်သွားပြီဖြစ်ကြောင်း ဗိုလ်မှူးကြီး ဇီဒါက စနေနေ့တွင် ပြောသည်။ ကြားဖြတ်အစိုးရအကြီးအကဲတာဝန်မှာ မိမိတွင်သာ တာဝန်ရှိကြောင်း ဗိုလ်မှူးကြီး ဇီဒါ၏ ပြောကြားချက်ကို ကိုးကားလျက် အေအက်ပီပီသတင်းတစ်ရပ်တွင် ဖော်ပြသည်။ (ဘီဘီစီ)



## အမေရိကန်၌ နှစ်ပတ်အတွင်း ဒုတိယမြောက်အာကာသယာဉ်ပျက်ကျ အာကာသယာဉ်မှူးသေဆုံးပြီး တစ်ဦးဆေးရုံရောက်

ကယ်လီဖိုးနီးယား နိုဝင်ဘာ ၁

အမေရိကန်နိုင်ငံ ကယ်လီဖိုးနီးယားသဲကန္တာရအတွင်း ခရီးသွားအာကာသယာဉ်တစ်စင်းပျက်ကျခဲ့ရာ လေယာဉ်မှူးတစ်ဦးသေဆုံးပြီး အခြားတစ်ဦးဒဏ်ရာရရှိသွားခဲ့သည်။

Virgin Galactic ကုမ္ပဏီအုပ်စုမှ Spaceship Two အမည်ရှိ ခရီးသွားအာကာသယာဉ်တစ်စင်းသည် လူလိုက်ပါမှုစမ်းသပ်ပျံသန်းစဉ် ပျက်ကျသွားခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

အဆိုပါ အာကာသယာဉ်သည် ဇန်နဝါရီလက လော့အိန်ဂျလစ်မြို့မြောက်ပိုင်း မိုဂျာဘီသဲကန္တာရအပေါ် စမ်းသပ်ပျံသန်းခဲ့ပြီးနောက် ပထမဆုံးအကြိမ်စမ်းသပ်ပျံသန်းခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

“ဒီဖြစ်ရပ်ကြောင့် စိတ်တုန်လှုပ်ချောက်ချားရသလို

ဝမ်းနည်းမှုလည်းဖြစ်ရပါတယ်”ဟု Virgin အုပ်စုကို ထူထောင်သူ ဆာရစ်ချက်ဘရန်ဆင်က ပြောသည်။ အဆိုပါဖြစ်ရပ်ကြောင့် မိသားစုများနှင့်အတူ ထပ်တူထပ်မျှ ဝမ်းနည်းမိပါကြောင်း ၎င်းက ပြောကြားသည်။

အဆိုပါ အာကာသယာဉ်ပျက်ကျမှုကြောင့် အာကာသယာဉ်မှူးတစ်ဦး မြင်ကွင်း၌ ချက်ချင်းသေဆုံးသွားခဲ့ပြီး အခြားတစ်ဦး ဆေးရုံသို့ ပို့ပေးခဲ့ရသည်ဟု ဆိုသည်။ ၎င်းအာကာသယာဉ်ကို ဝိုက်ရိုက်တူးဖော် လူသိများသည့် ခုံးပစ်စင်မှ လွတ်တင်ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ အမေရိကန်နိုင်ငံတွင် ယင်းကဲ့သို့ အာကာသယာဉ်ပျက်ကျမှုမှာ သီတင်းတစ်ပတ်အတွင်း ဒုတိယအကြိမ်ဖြစ်ပွားခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

အင်္ဂါနေ့က ဗာဂျီးနီးယား၌ လူလိုက်ပါခြင်းမရှိသည့် အန်တာရစ်တိမ်အာကာသယာဉ်လည်း လွတ်တင်ပြီး မကြာမီပျက်ကျခဲ့ရသည်။ (ဘီဘီစီ)

## ပါကစ္စတန်လက်နက်ကိုင် ပဋိပက္ခတွင် လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင် ခြောက်ဦးနှင့် စစ်သွေးကြွ ၂၀ သေဆုံး

အစ္စလာမာဘတ် နိုဝင်ဘာ ၁

စနေနေ့က ပါကစ္စတန်နိုင်ငံ အနောက်မြောက်ဘက်မျိုးနွယ်စုများနေထိုင်ရာ အော်ရက်ခိုင်ဒိုင်းအောက်ဘက် ဒေသတွင် လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များနှင့် စစ်သွေးကြွများ လက်နက်ကိုင်ပဋိပက္ခများဖြစ်ပွားကြရာ တပ်ဖွဲ့ဝင်ခြောက်ဦး ထက်မနည်းနှင့် စစ်သွေးကြွ ၂၀ သေဆုံးခဲ့ကြောင်း ပြည်တွင်းမီဒီယာကဖော်ပြခဲ့သည်။

သတင်းပေးချက်အရ ပါကစ္စတန်၊ အာဖဂန်နစ္စတန် နယ်စပ်လူမျိုးစုများ နေထိုင်ရာဒေသဖြစ်သော အော်ရက်ခိုင်ဒိုင်းအောက်ဘက်ရှိ ရိုးရန်ဒယ်ရာဒေသတွင် လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များသည် သံသယဖြစ်ပွားဖွယ် စစ်သွေးကြွများကို ချေမှုန်းရန် စစ်ဆင်ရေးတစ်ခုကို ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြောင်း အေအာပိုင်သတင်းတစ်ရပ်က ဖော်ပြထားသည်။

လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များသည် တစ်ဖက်နှင့်တစ်ဖက်အပြန်အလှန်ပစ်ခတ်စဉ် စစ်သွေးကြွ ၂၀ ကျဆုံးခဲ့ပြီး ၎င်းတို့ဘက်မှလည်း တပ်ဖွဲ့ဝင်ခြောက်ဦးကျဆုံးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

အဆိုပါ လက်နက်ကိုင် ပဋိပက္ခကြောင့်တပ်ဖွဲ့ဝင် သုံးဦးဒဏ်ရာရရှိခဲ့ပြီး ၎င်းတို့ကိုနီးစပ်ရာ ဆေးရုံသို့တင်ထားခဲ့သည်။ တပ်မတော်က အဆိုပါလက်နက်ကိုင်ပဋိပက္ခဖြစ်ပွားမှုကို တရားဝင်အတည်ပြုခြင်း မရှိသေးပေ။ လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များက ကျဆုံးစစ်သွေးကြွများသည် မည်သူမည်ဝါဖြစ်သည်ကို ထုတ်ဖော်ပြောကြားခြင်းမရှိသေးပေ။

(ဆင်ဟွာ)

## ပါကစ္စတန်လေဆိပ်သို့ လေ့ကျင့်ရေးလေယာဉ်တစ်စင်းပျက်ကျပြီး လူသုံးဦးဒဏ်ရာရ

အစ္စလာမာဘတ် နိုဝင်ဘာ ၁

စနေနေ့ နံနက်က ရာဝါပင်ဒီဒေသရှိ ပါကစ္စတန်နိုင်ငံ၏ ဘနာဆာဘူတို နိုင်ငံတကာ လေဆိပ်လေယာဉ်ပြေးလမ်းပေါ်သို့ ပုဂ္ဂလိကလေယာဉ်သင်တန်းမှ လေ့ကျင့်ရေးလေယာဉ်တစ်စင်းပျက်ကျရာ လေယာဉ်မောင်းတစ်ဦး အပါအဝင် လူသုံးဦးဒဏ်ရာရရှိခဲ့ကြောင်း ဒေသတွင်းသတင်းမီဒီယာက သတင်းပို့ခဲ့သည်။

လေကြောင်းထိန်းသိမ်းရေး အာဏာပိုင်အဖွဲ့၏ ပြောကြားချက်ကိုကိုးကား၍ ပြည်တွင်း ရုပ်သံလိုင်းတစ်ခုဖြစ်သော အေအာပိုင်က ရာဝါပင်ဒီ လေယာဉ်သင်တန်းမှ လေ့ကျင့်ရေးလေယာဉ်တစ်စင်းသည် အဆိုပါလေဆိပ်၌ စက်ချွတ်ယွင်းသွားပြီး လေယာဉ်ပြေးလမ်းပေါ်သို့ ပျက်ကျသွားခဲ့ကြောင်း ထုတ်လွှင့်ခဲ့သည်။ အဆိုပါ နိုင်ငံ၏ အမြော့ညီမမြို့တော် အစ္စလာမာဘတ်၏ လေဆိပ်မှ လေယာဉ်ပျက်ကျပြီး မကြာမီလေယာဉ်ပျက်ကျခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း ဒေသတွင်း မီဒီယာအချို့က ဖော်ပြခဲ့သည်။

ဒဏ်ရာရရှိသူများကို နီးစပ်ရာဆေးရုံသို့ပို့ဆောင်ခဲ့ရပြီး ၎င်းတို့ထဲမှတစ်ဦးမှာ ဒဏ်ရာအပြင်း အထန်ရရှိထားကြောင်း သိရှိရသည်။

(ဆင်ဟွာ)

## နိုင်ဂျီးရီးယားအစိုးရ၏ အပစ်အခတ်ရပ်စဲရေး တောင်းဆိုချက် ဘိုကိုဟာရပ်တို့က ငြင်းဆန်ခဲ့

အဘူဂျာ နိုဝင်ဘာ ၁

အပစ်အခတ်ရပ်စဲရေး သဘောတူညီရန်နှင့် ပြန်ပေးဆွဲထားသော ကျောင်းသူ ၂၀၀ ကျော်ကို ပြန်လွှတ်ပေးရန်ဟုသည့် နိုင်ဂျီးရီးယားအစိုးရ၏ တောင်းဆိုချက်ကို ဘိုကိုဟာရပ်တို့က ငြင်းဆိုခဲ့သည်။

အဆိုပါ အမျိုးသမီးများကို အစ္စလာမာဘာသာသို့ ကူးပြောင်းပေးခဲ့ပြီး ပြန်ပေးဆွဲလာပြီးကတည်းက အိမ်ထောင်များချပေးခဲ့ကြောင်း ဘိုကိုဟာရပ်အုပ်စုခေါင်းဆောင် Shekau က ပြောခဲ့သည်။

နိုင်ဂျီးရီးယားအစိုးရက ဘိုကိုဟာရပ်တို့နှင့် အပစ်အခတ်ရပ်စဲရေး သဘောတူညီခဲ့ပြီး အမျိုးသမီးများကို မကြာမီပြန်လွှတ်ပေးလိမ့်မည်ဟု

အောက်တိုဘာ ၁၇ ရက်က ကြေညာခဲ့သည်။ ထိုသို့ကြေညာခဲ့သော်လည်း သောကြာနေ့ကဖြစ်ပွားခဲ့သည့် ဗုံးပေါက်ကွဲမှုအပါအဝင် တိုက်ခိုက်မှု မကြာခဏဖြစ်ပွားခဲ့သည်။

ဘိုကိုဟာရပ်တို့က ၂၀၀၉ ခုနှစ်ကတည်းက တိုက်ခိုက်မှုများပြုလုပ်ခဲ့ရာ ယခုနှစ်အတွင်း သေဆုံးသူအရပ်သား ၂၀၀၀ ခန့်ရှိခဲ့ပြီဖြစ်သည်။

“ကျွန်တော်တို့ မည်သူတစ်ဦးတစ်ယောက်နှင့်မျှ အပစ်အခတ်ရပ်စဲရေးသဘောတူညီမှု မလုပ်ခဲ့သလို မည်သူနှင့်မျှမဟာမိတ်ဖွဲ့ထားခြင်းလည်း မရှိပါဘူး” ဟု Shekau က သောကြာနေ့က ရုပ်သံထုတ်လွှင့်မှု တစ်ခု၌ ပြောခဲ့သည်။

ဇူလိုင်လက ပြန်ပေးဆွဲထားသည့်

ကျောင်းဆရာဟုယူဆရသော ဂျာမန် အမျိုးသားသည်လည်း ၎င်းတို့၏ လက်ထဲတွင်ရှိနေကြောင်း၊ ၎င်းကို သေနတ်ဖြင့်ပစ်သတ်ခဲ့သည်ဆိုသည့် ရုပ်သံဖိုင်ကိုလည်း မည်သည့်နေရာမှ မည်သည့်အချိန်ကမျှ ထုတ်လွှင့်ပြသခဲ့ခြင်းမရှိခဲ့ကြောင်း ၎င်းကအခိုင်အမာပြောဆိုခဲ့သည်။

၎င်းရုပ်သံဖိုင်သာ ထုတ်လွှင့်ပြသခဲ့ပါက ဘိုကိုဟာရပ်တို့နှင့် အပစ်အခတ်ရပ်စဲရေးသဘောတူညီမှုရရှိခဲ့သည်ဆိုသော နိုင်ဂျီးရီးယားအစိုးရအတွက် မဟာအရှက်တော်ရန် ဖြစ်ကြောင်း လေ့ရှိစေရောက်ဘီဘီစီ သတင်းထောက်က ပြောခဲ့သည်။

ထို့အပြင် ဧပြီလက ဘိုကိုဟာရပ်တို့က ပြန်ပေးဆွဲခဲ့သည့် ကျောင်းသူ



၂၀၉ ဦးကို ဆက်လက်အကျဉ်းချထားမှုကြောင့် ကျောင်းသူများ လွတ်မြောက်ရန် ကြိုးစားနေသည့် နိုင်ဂျီးရီးယားအစိုးရကို ၀၀၆ ဖြစ်တင်မှုများ ဖြစ်စေခဲ့သည်။ ယခုလအစောပိုင်းက နိုင်ဂျီးရီးယား ကာကွယ်ရေးတပ်မတော်အကြီးအကဲ Alex Badeh ၏ အပစ်အခတ်ရပ်စဲရေးကြေညာချက်

ကြောင့် မျှော်လင့်ချက်ရောင်ခြည်များ တိုးလာခဲ့သည်။ ၎င်းတို့၏လက်ထဲတွင် ပြန်ပေးဆွဲထားသော မိန်းကလေးများရှိနေပြီး ၎င်းတို့ကို ပြန်လွှတ်ပေးမည်ဟု ဘိုကိုဟာရပ်တို့က အခိုင်အမာပြောဆိုခဲ့ကြောင်း မိမိတို့အနေဖြင့် အကောင်းဘက်ကမျှော်လင့်နေဆဲဖြစ်ကြောင်း

၎င်းက ပြောသည်။ ပြီးခဲ့သည့် ရက်သတ္တပတ်က လူ့အခွင့်အရေးစောင့်ကြည့်ရေးအဖွဲ့၏ ကြေညာစာတမ်း တစ်ခုအရ ဘိုကိုဟာရပ်တို့လက်ထဲတွင် ပြန်ပေးဆွဲထားသော အမျိုးသမီး ၅၀၀ ကျော်ရှိပြီး ၎င်းတို့အများစုကို ဘိုကိုဟာရပ်တို့နှင့် လက်ထပ်ပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ (ဘီဘီစီ)



ပြည်ထွင်းသတင်းနှင့်ကြော်ငြာ

မတ်လိုက်၍ တစ်ဦးသေဆုံး နှစ်ဦးဒဏ်ရာရ

**မူဆယ် နိုဝင်ဘာ ၁**

ရှမ်းပြည်နယ်(မြောက်ပိုင်း) မူဆယ်နယ်စပ် တရုတ်ပြည် ကျယ်ဝင် ရွှေလီတံတားအနီးတွင် အောက်တိုဘာ ၃၁ ရက် နံနက် ၁၀ နာရီက တရုတ်ပြည် ရင်ကျမ်းမြို့နယ်မှ တရုတ်လူမျိုးသုံးဦးတို့သည် ကြော်ငြာ ဆိုင်းဘုတ်များတပ်ဆင်ရန် မလွတ်ကင်းသည့်သစ်ပင်များ ရှင်းလင်းရေးအတွက် ဘီးလုံးတပ်သံပေါင်ကို အသုံးပြုခဲ့ရာ ဓာတ်ကြိုးနှင့် မလွတ်ကင်းသောကြောင့် သုံးဦးစလုံး တစ်ပြိုင်တည်းဓာတ်လိုက်ခံရသဖြင့် တစ်ဦးသေဆုံးပြီး ကျန်နှစ်ဦးမှာ တရုတ်ပြည် ရွှေလီဆေးရုံသို့ အရေးပေါ်လူနာအဖြစ် ဆေးကုသမှုခံယူနေရ ကြောင်း သိရသည်။ သေဆုံးသူ တရုတ်လူမျိုးတစ်ဦးမှာ အသက် (၂၀)ကျော် ရှိပြီး အိမ်ထောင်သည်ဖြစ်၍ တစ်နှစ်ကျော် သားလေးတစ်ဦးရှိကြောင်း သိရသည်။

မီးပုံးပျံပျက်ကျပြီး ဒဏ်ရာရရှိသူများကို ထောက်ပံ့အလှူငွေ ပေးအပ်

**တောင်ကြီး နိုဝင်ဘာ ၁**

ရှမ်းပြည်နယ် တောင်ကြီးမြို့ ကျောင်းကြီးစုရပ်ကွက်ရှိ အဝေရာ မီးပုံးပျံကွင်းတွင် နိုဝင်ဘာ ၁ ရက် နံနက် ၁ နာရီ ၁၅ မိနစ်က တောင်ကြီး မြို့ ဦးကြီးခမ်းရပ်ကွက်မှ အဖွဲ့ခေါင်း ဆောင် ခွန်လှမောင်ဦးစီးသည့် ခွန် တန် ညမ်းကြီးမီးပုံးပျံ တန်ဖိုးငွေကျပ် သိန်း ၃၀ အောက်ဆွဲယမ်း ၃၅ ပိသော ကို လွှတ်တင်စဉ် အမြင့်ပေ ၂၀၀

ခန့်အရောက် မီးပုံးပျံကွင်းအတွင်းသို့ မီးလောင်ပျက်ကျခဲ့ရာ ၁၄ ဦး ဒဏ်ရာ ရခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ အဆိုပါ ဒဏ်ရာရရှိသူ ၁၄ ဦး အနက် ၁၁ ဦးသည် တောင်ကြီးမြို့ စစ်စုံထွန်းဆေးရုံကြီး၌ ဆေးကုသမှု ခံယူနေစဉ် ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ က ယင်းနေ့ နံနက် ၁၁ နာရီခွဲတွင် တောင်ကြီးမြို့ ရတနာသီရိရပ်ကွက်နေ ဦးခွန်လှစိန်(၃၇ နှစ်) တောင်ကြီးမြို့ ကံသာရပ်ကွက်နေ မခင်မြတ်သူ (၁၁ နှစ်)၊ မောင်အောင်ကိုလတ် (၁၉ နှစ်)၊ တောင်ကြီးမြို့ ကံသာရပ်ကွက် နေ ဒေါ်ထူးထူးနွယ်(၄၉ နှစ်) တို့ကို တစ်ဦးလျှင် ငွေကျပ်နှစ်သိန်းနှုန်းနှင့် ဒဏ်ရာရသူခြောက်ဦးတို့ကို တစ်ဦး လျှင် ငွေကျပ်ငါးသောင်းနှုန်းဖြင့် ရှမ်းပြည်နယ် ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီး ဦးခွန်သိန်းမောင်၊ ပြည်နယ်လူမှုရေး ဝန်ကြီး ဒေါက်တာမျိုးထွန်း၊ ရှမ်း

ကွန်တိန်နာကားတစ်စီး ဘရိတ်ပေါက်၍ အငှားယာဉ်နှင့် ဈေးဆိုင်ခန်းများအား ဝင်ရောက်တိုက်မိ

**ရန်ကုန် နိုဝင်ဘာ ၁**

ရန်ကုန် မြောက်ပိုင်းခရိုင် အင်းစိန်မြို့နယ် မြို့သစ်(က+ခ) ရပ်ကွက်၊ ဘုရင့်နောင်လမ်းမပေါ်တွင် အောက် တိုဘာ ၃၁ ရက် ည ၇ နာရီ မိနစ် ၄၀ ခန့်က ကွန်တိန်နာ ၁၀ ဘီး ယာဉ်တစ်စီး ဘရိတ်ပေါက်၍ ၁/၆ လမ်းထိပ်ရှိ ဓာတ်တိုင်၊ အငှားယာဉ်၊ ကွမ်းယာဆိုင်နှင့် ကားဝပ်ရှောဆိုင်တို့ ကို ဝင်ရောက်တိုက်မိခဲ့သည့် ဖြစ်စဉ် တစ်ခုဖြစ်ပွားခဲ့သည်။

ဖြစ်ပွားပုံမှာ ဘုရင့်နောင်လမ်းမ ကြီးအတိုင်း ရန်ကုန်ဘက်မှ ပေါက် တောဝဘက်သို့ ယာဉ်မောင်း နေစဉ် အောင်(၂၈ နှစ်) ဖိုလေးလုံးကျေးရွာ မကွေးမြို့နယ်နေသူ မောင်းနှင် လာသော H/---ကွန်တိန်နာ ၁၀ ဘီးယာဉ်သည် မြို့သစ်(က+ခ) ရပ် ကွက်၊ ၁/၆ လမ်းထိပ်အရောက်တွင် ဘရိတ်ပေါက်၍ ဓာတ်တိုင်ကို ဝင်ရောက်တိုက်မိကာ ဓာတ်တိုင်နား



တွင် ရပ်ထားသော အငှားယာဉ်နှင့် ကိုထင်ကျော် ကွမ်းယာဆိုင်၊ လှိုင်မင်း ကားပြင်ဆိုင်တို့ကို ဆက်လက်တိုက် မိရာ ဓာတ်တိုင်မှာ တိမ်းစောင်းသွား ခဲ့ပြီး လျှပ်စစ်မီးများ ပြတ်တောက် သွားခဲ့သည်။ အဆိုပါ ဖြစ်စဉ်နှင့် ပတ်သက်၍ နယ်မြေ (၁၄) ယာဉ်ထိန်းတပ်ဖွဲ့စုမှ ယာဉ်မောင်းနေစဉ်အောင်ကို အရေး ယူထားပြီး မြို့နယ်လျှပ်စစ်အုပ်ချုပ်

တောင်ကြီး၌ စိတ်ကြွေးသွပ်ဆေးပြားများ ပမ်းဆီးရမိ

**နေပြည်တော် နိုဝင်ဘာ ၁**

အောက်တိုဘာ ၂၉ ရက်က မူးယစ်တပ်ဖွဲ့စု (၂၅) တောင်ကြီးမှ

တပ်ဖွဲ့ဝင်များ ပါဝင်သော မူးပေါင်း အဖွဲ့သည် တောင်ကြီး-ဟိုပွဲသွား လမ်းပေါ်ရှိ ကမ္ဘောဇလီလပ်မြေ စက် ရုံသွားလမ်းထိပ်၌ ခွန်မောင်ထွန်း မောင်းနှင်လာသည့် ယာဉ်အမှတ် ၁၁/--- HILUX SURF အနက်ရောင် မော်တော်ယာဉ်ကို စစ် ဆေးစဉ် မောင်းနှင်ထွက်ပြေးသဖြင့် လိုက်လံဖမ်းဆီးရာ ခွန်ကျောင်း ကျေးရွာလမ်းထိပ်၌ ဖမ်းဆီးရမိပြီး

ခွန်မောင်ထွန်းကို ဖမ်းဆီးရမိ မူးယစ်ဆေးဝါးများနှင့် အတူ တွေ့ရစဉ်။

ခွန်မောင်ထွန်းလွယ်ထားသော လွယ် အိတ်အတွင်းမှ ပလတ်စတစ်အိတ်ဖြင့် ထည့်လျက် စိတ်ကြွေးသွပ်ဆေးပြား ၁၀၀ သိမ်းဆည်းရမိသဖြင့် ခွန်မောင် ထွန်း(၃၇ နှစ်)ကို မူးယစ်ဆေးဝါးနှင့် စိတ် ကိုပြောင်းလဲစေသော ဆေးဝါးများ ဆိုင်ရာ ဥပဒေအရ အရေးယူထား ကြောင်း သိရသည်။ (သတင်းစဉ်)

ဝတ်ဆင်ထားသည့် ဂျင်းအင်္ကျီအိတ် အတွင်းမှ စိတ်ကြွေးသွပ်ဆေးပြား ၄၀၀ သိမ်းဆည်းရမိသဖြင့် ချစ်ထွေး (၂၄ နှစ်)ကို မူးယစ်ဆေးဝါးနှင့် စိတ် ကိုပြောင်းလဲစေသော ဆေးဝါးများ ဆိုင်ရာ ဥပဒေအရ အရေးယူထား ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။ (သတင်းစဉ်)

မင်းဓမ္မလမ်းပေါ်၌ ကိုယ်ပိုင်ယာဉ်တစ်စီး မီးလောင်မှုဖြစ်ပွား

**ရန်ကုန် နိုဝင်ဘာ ၁**

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး မရမ်းကုန်းမြို့နယ် အမှတ်(၆) ရပ်ကွက်နှင့် အမှတ် (၃) ရပ်ကွက်ကြား မင်းဓမ္မလမ်းမပေါ်မှ အောက်တိုဘာ ၃၀ ရက် ည ၇ နာရီ ကျော်ခန့်က ယာဉ်တစ်စီးမီးလောင်မှုဖြစ်ပွားကြောင်း သိရသည်။ ဖြစ်စဉ်မှာ 7D/---မာစီဒီးဆလွန်း (Micko Bus) ခဲရောင်ကိုယ်ပိုင် မော်တော်ယာဉ်သည် မင်းဓမ္မလမ်းအတိုင်း မြောက်မှတောင်သို့ မောင်းနှင်လာ စဉ် မင်းဓမ္မလမ်း မီးပွင့်အလွန် အမျိုးသားပြန်လည်သန်စွမ်းရေးဆေးရုံရှေ့ စိတ္တသူခ ပျိုးဥယျာဉ်အနီး ယာဉ်စက်ချွတ်ယွင်းမှုကြောင့် ရပ်တန့်သွားကာ ည ၇ နာရီ ၁၅ မိနစ်တွင် မီးစတင်လောင်ကျွမ်းခဲ့သည်။ မီးလောင်စဉ် ရပ်ကွက်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးလှထွေး၏ ဆက်သွယ်မှုဖြင့် မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးမောင်မောင်နိုင်၊ မြို့နယ်မီးသတ်ဦးစီးအရာရှိ ဦးစိုး နိုင်နှင့် မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဝင် ငါးဦး မီးငြိမ်းသတ်ယာဉ်တစ်စီး ရောက်ရှိငြိမ်းသတ်ကာ ည ၇ နာရီခွဲတွင် မီးငြိမ်းသွားသည်။ စစ်ဆေးမှုပြုလုပ်ရာ၌ ဝိုင်ယာရှောခံဖြစ် လောင်ကျွမ်းကြောင်းနှင့် ယာဉ် မောင်းသူ (စုံစမ်းဆဲ)အား ဘုရင့်နောင်ရဲတပ်ဖွဲ့စခန်းက အမှုဖွင့်အရေးယူ ဆောင်ရွက်ထားကြောင်း သိရသည်။ (၀၁၅)

ဝိုင်းမော်မြို့နယ်တွင် ဘိန်းစိမ်း ၁ ဒဿမ ၄၃၁ ကီလို ဖမ်းဆီးရမိ

**နေပြည်တော် နိုဝင်ဘာ ၁**

အောက်တိုဘာ ၃၀ ရက်က ဝိုင်းမော်မြို့မရဲစခန်းမှ တပ်ဖွဲ့ဝင်များ သည် ဝိုင်းမော်မြို့နယ် ဝါရှောင် ကျေးရွာအထွက်တွင် ဆန်းဘက်မှ ဝိုင်းမော်မြို့ဘက်သို့ စိုးမင်း မောင်းနှင် ပြီး ဒေါ်လှ လိုက်ပါလာသည့် မော် တော်ဆိုင်ကယ်ကို ရှာဖွေရာ ဒေါ်လှ ဝတ်ဆင်ထားသော အတွင်းခဲဘော်လီ အင်္ကျီအိတ်အတွင်းမှ အဖြူရောင် ကြပ်ကြပ်အိတ်ဖြင့်ထုပ်လျက် ဘိန်း စိမ်း ၁ ဒဿမ ၄၃၁ ကီလိုသိမ်းဆည်း ရမိသဖြင့် စိုးမင်း(၃၇ နှစ်)နှင့် ဒေါ်လှ (၅၀နှစ်) တို့နှစ်ဦးကို မူးယစ်ဆေးဝါး နှင့် စိတ်ကိုပြောင်းလဲစေသော ဆေး ဝါးများဆိုင်ရာ ဥပဒေအရ အရေးယူ ထားကြောင်း သတင်းရရှိသည်။ (သတင်းစဉ်)

**မောင်းကြွပျောက် လျှောက်ထားခြင်း**

ယာဉ်အမှတ် 4A/7612 ၏ မောင်းကြွ နံပါတ်ပြားပျောက်ဆုံး၍ ထုတ်ပေးရန် လျှောက်ထားလာပါသဖြင့် ယခင် မောင်းကြွနံပါတ်ပြားပျက်ပြယ်ကြောင်း အများသိစေရန် ကြေညာအပ်ပါသည်။ ကညန၊ ခရိုင်ရုံး(ရန်ကုန်အောက်ပိုင်း)

---

**ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်း**

တောင်ဥက္ကလာပမြို့နယ်မြေတိုင်းရပ်ကွက် အမှတ်၁၅၊ မြေကွက်အမှတ် ၃၄/ခ၊ မြေကွက် တည်နေရာအမှတ် (၃၄/ခ)၊ တိုးချဲ့ (၃)လမ်း၊ (၁၅)ရပ်ကွက်၊ တောင်ဥက္ကလာပမြို့နယ် ဦးတင်စိုး အမည်ပေါက် နှစ်မိဂရန်မြေအား အမည်ပေါက် ဦးတင်စိုး S/O K A ဝဂ္ဂဝဂ္ဂက ဝရန်ပျောက်ဆုံး ကြောင်း တရားရုံးကျွမ်းကျင်သူ၊ ရဲစခန်းနှင့် ရပ်ကွက်အုပ်ချုပ်ရေးမှူးရုံး ထောက်ခံချက်၊ ကိုယ်တိုင်ဝန်ခံချက်တို့တင်ပြ၍ ၎င်းကိုယ်စား အထွေထွေကိုယ်စားလှယ်လွှဲစာအမှတ် ၅၅၅၀ (၂၅-၂-၁၄)ဖြင့် လွှဲအပ်ခံရသူ ဦးသန်းလွင် ၁/၂၃ကတ(နိုင်)ဝဂ္ဂဝဂ္ဂ က ပါဝါမေးသူ သက်ရှိထင်ရှားရှိကြောင်းနှင့် ပါဝါမရပ်သိမ်း သေးကြောင်း ကျွမ်းကျင်သူ ၃၅၅၉ (၅-၃- ၁၄)တို့တင်ပြ၍ ဝရန်မိတ္တူလျှောက်ထားလာရာ နိုင်လုံသော အထောက်အထားများဖြင့် ခုနစ် ရက်အတွင်း ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်းနှင့် ကန့် ကွက်သူမရှိပါက ငွာနု၏လုပ်ထုံးလုပ်နည်းနှင့် အညီ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ် ကြောင်း အသိပေးကြေညာအပ်ပါသည်။ မြို့ပြစီမံကိန်းနှင့်မြေစီမံခန့်ခွဲမှုဌာန ရန်ကုန်မြို့တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ

၅ နှစ်ခံ၊ ပေါ့ပါးလွယ်ကူသည့် - **FIRE.SAFE** မီးသတ်ဆေးဘူး

အမြို့မြို့၊ အနယ်နယ်ရှိ ဆိုင်ကြီးများနှင့် Super Market များတွင်ဝယ်ယူရရှိနိုင်ပါသည်။ ဆက်သွယ်မှာယူရန် 09 440 44444 / 09 458 22222



ဆောင်းပါး

# အာဆီယံစီးပွားရေးအသိုက်အဝန်း(အေအီးစီ)ဆိုသည်မှာ

ချယ်ရီချစ်ဆွေ

ယခုနှစ်ပိုင်းတွင် အေအီးစီဆိုသည် အသုံးအနှုန်းအား အစိုးရဌာနများ၊ ပုဂ္ဂလိကကဏ္ဍနှင့် တက္ကသိုလ်ကျောင်းသား ကျောင်းသူများအကြား တွင်ကျယ်စွာ ပြောဆိုနေကြသည်။ လွယ်ကူစွာ ပြောဆိုရလျှင် အေအီးစီဟု အတိုကောက်ခေါ်သည့် အာဆီယံစီးပွားရေးအသိုက်အဝန်း၏ အနှစ်ချုပ်ဖော်ပြချက်မှာ အာဆီယံရည်မှန်းချက် ၂၀၂၀ ပါ စီးပွားရေးပေါင်းစည်းမှုပင် ဖြစ်သည်။ (၁၂)ကြိမ်မြောက် အာဆီယံထိပ်သီးအစည်းအဝေးတွင် ခေါင်းဆောင်ကြီးများက အာဆီယံမော်ဒယ်ချက် ၂၀၂၀ နှင့် အာဆီယံကွန်ကော့-၂ တို့တွင် ရည်မှန်းချက်ထားသည့်အတိုင်း အာဆီယံအသိုက်အဝန်း တည်ထောင်မှုကို ရှေးရှု၍ ၂၀၁၅ ခုနှစ်တွင် တည်ထောင်ရန် ထပ်မံကတိကဝတ်ပြုခဲ့ပြီး စီးပွားရေးဌာနချုပ်ကို လက်မှတ်ရေးထိုးခဲ့သည်။ စီးပွားရေးဌာနချုပ်အရ အာဆီယံဒေသကို-

- (က) ကုန်စည်များ၊
- (ခ) ဝန်ဆောင်မှုများ၊
- (ဂ) ရင်းနှီးမြုပ်နှံမှုနှင့်
- (ဃ) ကျွမ်းကျင်လုပ်သားများ

လွတ်လပ်စွာ ရွှေ့ပြောင်းနိုင်ရန်နှင့် ငွေကြေးအရင်းအနှီးများ ပိုမိုလွတ်လပ်စွာ စီးဆင်းနိုင်သည့် ဒေသဖြစ်စေရန် သဘောတူခဲ့သည်။ ဤသည်က အေအီးစီ ၂၀၁၅ ပေါ်ပေါက်လာခြင်း၏ အုတ်မြစ်ပင်ဖြစ်သည်။

စီးပွားရေးဌာနချုပ်အရ အေအီးစီ ၂၀၁၅ သည် မကြာမီကျရောက်တော့မည်ဖြစ်ရာ မိမိတို့ မျှော်မှန်းသည့်အတိုင်း အမှန်တကယ် ဖော်ဆောင်နိုင်ပြီလား၊ အေအီးစီ ၂၀၁၅ ဖြစ်လာလျှင် ရရှိနိုင်သည့် အကျိုးကျေးဇူးက အဘယ်နည်း၊ လက်ရှိကျွန်ုပ်တို့ လုပ်ကိုင်ဆောင်ရွက်နေသည့် စီးပွားရေး၊ ပြည်တွင်းလုပ်ထုံးလုပ်နည်းများသည် သွေဖည်သွားမည်လား၊ အေအီးစီ ၂၀၁၅ ဖြစ်လာလျှင် မိမိတို့လို CLM နိုင်ငံများထက် အာဆီယံ+၆ နိုင်ငံများ၊ အာဆီယံ၏ဆွေးနွေးဖက်နိုင်ငံများက ပိုမိုအကျိုးရမည်လားစသည့် မေးခွန်းများသည် ပညာရှင်များ၊ စီးပွားရေးလုပ်ငန်းရှင်ကြီးများအနေဖြင့် သိရှိပြီးသားဖြစ်သော်လည်း သာမန်ပြင်ပရှိပုဂ္ဂိုလ်များအတွက်မူ အစိမ်းသက်သက်ဖြစ်နိုင်ပေသည်။ သို့ဖြစ်ပါ၍ စာရေးသူတို့အဖို့တိုင်ကပင် စတင်လေ့လာနေဆဲဖြစ်ရာ မိမိသိထားသမျှကို ဝါသနာအတိုင်း မျှဝေရေးသားလိုက်ခြင်း ဖြစ်ပါသည်။

ရှေးဦးစွာ တင်ပြလိုသည်မှာ အာဆီယံစီးပွားရေးအသိုက်အဝန်း၏ သွင်ပြင်လက္ခဏာများပင်ဖြစ်သည်။

- ၁။ ဝယ်ယူမှု-ထုတ်ကုန်နှင့် ထုတ်လုပ်မှု အခြေခံဒေသ
- ၂။ ယှဉ်ပြိုင်နိုင်စွမ်းမြှင့်တင်ရေး စီးပွားရေးဒေသ
- ၃။ စီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုးမှုအမြှောက်အမြင်
- ၄။ ကမ္ဘာ့စီးပွားရေးတွင် အပြည့်အဝ ပါဝင်ပေါင်းစည်းမှုရှိသောဒေသ

တို့ဖြစ်သည်။ အဆိုပါမျှော်မှန်းချက်များမှာ ဆက်စပ်မှုရှိပြီး အပြန်အလှန်အားပြုလျက်ရှိသည်။ အာဆီယံအသိုက်အဝန်း ဖြစ်ပေါ်စေရေးအတွက် အဆိုပါအချက်အလက်များဖြင့် ပြည့်စုံသည့် ဒေသတစ်ခုအဖြစ် ရည်မှန်းပါသည်။

တစ်ခုတည်းသော ဈေးကွက်နှင့် ထုတ်လုပ်မှုအခြေခံဒေသကို အဓိကဖော်ဆောင်သော လုပ်ငန်း(၅)ရပ်မှာ ကုန်စည်များ၊ ဝန်ဆောင်မှုများ၊ ရင်းနှီးမြုပ်နှံမှုများ၊ ငွေကြေး အရင်းအနှီးများ လွတ်လပ်စွာ စီးဆင်းစေခြင်းနှင့် ကျွမ်းကျင်လုပ်သားများလွတ်လပ်စွာ ပြောင်းရွှေ့စေနိုင်ခြင်းတို့ဖြစ်ပါသည်။ ယှဉ်ပြိုင်နိုင်စွမ်း မြှင့်တင်ရေး စီးပွားရေးဒေသဖြစ်ပေါ်စေရေးအတွက် ဆောင်ရွက်မည့် လုပ်ငန်းစဉ်များမှာ ယှဉ်ပြိုင်မှု မူဝါဒပေါ်ထွန်းရေး၊ စားသုံးသူများ အကာအကွယ်ပေးနိုင်ရေး၊ အသိဉာဏ်ပစ္စည်းဆိုင်ရာ မူပိုင်ခွင့်ရရှိရေး၊ အခြေခံအဆောက်အအုံဆိုင်ရာ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး၊ အခွန်စည်းကြပ်မှုဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များ ချောမွေ့စေရေး၊ အီလက်ထရွန်နစ်နည်းဖြင့် ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေးတို့ဖြစ်သည်။

ယှဉ်ပြိုင်မှုမူဝါဒ၏ အဓိက ရည်ရွယ်ချက်မှာ ညီညွတ်မျှတသော ယှဉ်ပြိုင်မှုတစ်ရပ် ဖြစ်ပေါ်စေ

ရန် ဖြစ်ပါသည်။ စီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုးမှု မျှတသော ဒေသဖြစ်ပေါ်ရန် ဆောင်ရွက်ရမည့် လုပ်ငန်းစဉ် များမှာ အသေးစားနှင့် အလတ်စားလုပ်ငန်းများဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုနှင့် အာဆီယံ ကနဦးပေါင်းစည်းရေးအစီအစဉ်တို့ ဖြစ်ပါသည်။ ကမ္ဘာလုံးဆိုင်ရာ စီးပွားရေးတွင် အပြည့်အဝ ပါဝင်ပေါင်းစည်းသော ဒေသဖြစ်ရန် ဆောင်ရွက်ရမည့် လုပ်ငန်းစဉ်များမှာ ပြင်ပစီးပွားရေးဆက်ဆံမှုများအတွက် ကျိုးကြောင်းဆီလျော်သော နည်းလမ်းနှင့် ကမ္ဘာလုံးဆိုင်ရာ ထောက်ပံ့ဖြည့်ဆည်းမှုကွန်ရက်၌ ပူးပေါင်းပါဝင်မှု တိုးမြှင့်ခြင်းတို့ဖြစ်သည်။

အေအီးစီ၏ အဓိကသော့ချက်မှာ AFTA ခေါ် လွတ်လပ်သော ကုန်သွယ်မှု ဒေသဖြစ်ရာ AFTA ကို ၂၀၁၅ ခုနှစ်တွင် စတင်ကျင့်သုံးတော့မည် ဖြစ်သောကြောင့် နိုင်ငံတော်အနေဖြင့် မိမိတို့ထုတ်ကုန်များကို ကာကွယ်ရန်၊ အားပေးရန်၊ မိမိတို့ ရရှိနိုင်မည့် အကျိုးအမြတ်များကို ခွဲခြားသိရှိရန် လိုအပ်မည်ဖြစ်ပါသည်။ AFTA ပေါ်လာသည့်အခါ မိမိနိုင်ငံ၏ စက်မှုထုတ်ကုန်၊ လယ်ယာထုတ်ကုန်များ ထိခိုက်မှုမရှိစေရန်အတွက် လိုအပ်သည့် မူဝါဒဆိုင်ရာလမ်းညွှန်မှုများပေးခြင်း၊ ထုတ်လုပ်မှုစရိတ် လျှော့ချခြင်း၊ အခွန်အခနှုန်းထားများ ပြန်လည်သုံးသပ်ခြင်း၊



မလိုလားအပ်သည့် Transition cost များ လျှော့ချခြင်းတို့ ဆောင်ရွက်ရမည်ဖြစ်ရာ သက်ဆိုင်ရာ ဝန်ကြီးဌာန၊ ပုဂ္ဂလိက၊ တိုင်းရင်းသား စီးပွားရေးလုပ်ငန်းရှင်များနှင့် ပူးပေါင်းလက်တွဲဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါသည်။

AFTA ပေါ်လာသောအခါ မိမိနိုင်ငံ၏ စက်မှုထုတ်ကုန်၊ လယ်ယာထုတ်ကုန်များ ဒေသတွင်းယှဉ်ပြိုင်နိုင်မှုကို အထောက်အကူဖြစ်စေမည့် လုပ်ငန်းများကို အချိန်နှင့်တစ်ပြေးညီဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ ၎င်းတို့အနက် နိုင်ငံတော်အနေဖြင့် အသေးစားနှင့်အလတ်စား လုပ်ငန်းများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဗဟိုဌာနကို ၄-၄-၂၀၁၂ ရက်နေ့တွင် တည်ထောင်ဖွဲ့စည်းခဲ့ပြီး SMEs လုပ်ငန်းများ နည်းပညာနှင့် ဘဏ္ဍာရေးအထောက်အပံ့ရရှိရေး ကူညီဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိပါသည်။ အရင်းအနှီးအတွက် ၁-၁၀-၂၀၀၄ ရက်နေ့တွင် အသေးစားနှင့်အလတ်စား စက်မှုလုပ်ငန်းဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဘဏ်ကို တည်ထောင်ခဲ့ပြီး ချေးငွေများ ထုတ်ပေးလျက်ရှိပါသည်။ အသေးစားနှင့်အလတ်စားစက်မှုလုပ်ငန်း ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် အသေးစားနှင့်အလတ်စား စက်မှုလုပ်ငန်းဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဥပဒေအား ပထမအကြိမ် အမျိုးသားလွှတ်တော် နဝမပုံမှန်အစည်းအဝေးတွင် အဆိုတင်သွင်းခဲ့ပြီးဖြစ်ပါသည်။

ASEAN အဖွဲ့ဝင် နိုင်ငံများနှင့် SME Service Center များတွင် သီးခြား Web Portal တစ်ခု တည်ထောင်၍ ASEAN SME Festival များ၊ ASEAN Innovative SME များ၊ ASEAN Top SME များကို ချိတ်ဆက်လျက် သတင်းအချက်အလက်များ ဝန်ဆောင်မှုများပေးလျက် ရှိပါသည်။ ပြည်သူ့လူထု၏ လူမှုစီးပွားရေးအဆင့်အတန်း မြှင့်တင်ရေးနှင့် အမျိုးသားစီးပွား ဖွံ့ဖြိုးရေးအတွက် အဓိကမဏ္ဍိုင်ဖြစ်သော အသေးစားနှင့်

အလတ်စားလုပ်ငန်းများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် အသင်းဝင် ၂၇ ယောက်ပါဝင်ပြီး နိုင်ငံတော်သမ္မတက ဥက္ကဋ္ဌအဖြစ်ဆောင်ရွက်သော အသေးစားနှင့်အလတ်စား ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး ဗဟိုကော်မတီကို ဖွဲ့စည်းခဲ့ပါသည်။ မိမိတို့ နိုင်ငံတွင် SME ဖွံ့ဖြိုးမှုသည် အလွန်အရေးပါလျက်ရှိပြီး လုပ်ငန်းစုစုပေါင်း ၉၀ ရာခိုင်နှုန်းသည် SME များဖြစ်ကြသည်။ အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်း ၇၀ ရာခိုင်နှုန်းကို SME မှ ဖန်တီးရရှိစေပါသည်။

အာဆီယံကုန်စည်ကုန်သွယ်ရေး သဘောတူစာချုပ်အရ အကောက်ခွန်များ လျှော့ချ/ပယ်ဖျက်ပေးလျက် ရှိပါသည်။ ယခင်ကတင်သွင်းခွင့်မပြုခဲ့သော ကုန်စည်များအား လွတ်လပ်စွာတင်သွင်းခွင့်ပြုခဲ့ပြီး ပို့ကုန် ပို့မိတင်ပို့နိုင်ရန် ရည်ရွယ်ချက်ဖြင့် အခြေခံစားကုန်များအား လွတ်လပ်စွာ တင်ပို့ခွင့်ပြုခဲ့ပါသည်။ ပို့ကုန်/သွင်းကုန် လိုင်စင်များ Online စနစ်ဖြင့် လွယ်ကူစွာ လျှောက်ထားနိုင်ရန် ဆောင်ရွက်ပြီး ဖြစ်ပါသည်။ ၂၀၁၅ အတွင်း အာဆီယံအဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံများအားလုံး ဆောင်ရွက်ရမည့် ကိုယ်တိုင် ပင်ရင်းနိုင်ငံ သက်သေခံလက်မှတ် ထုတ်ပေးရေးနှင့် ပတ်သက်၍ မြန်မာနိုင်ငံသည် selfcertification pilot project (1) တွင် ပါဝင်ဆောင်ရွက်ခဲ့ပြီး ဖြစ်ပါသည်။



အာဆီယံနိုင်ငံများတွင် စားသုံးသူများ ထိခိုက်နစ်နာမှုများဖြစ်ပေါ်လာပါက အရေးယူဆောင်ရွက်ပေးနိုင်သည့် website ကို မလေးရှားနိုင်ငံ၏ ဦးဆောင်မှုဖြင့် တည်ထောင်ခဲ့ပါသည်။ ယင်းအမည်မှာ www.aseanconsumer.org ဖြစ်ပါသည်။ မြန်မာနိုင်ငံတွင်လည်း ၂၀၁၄ ခုနှစ် မတ်လ ၁၄ ရက်နေ့တွင် ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်အတည်ပြုချက်ဖြင့် စားသုံးသူများ အကာအကွယ်ပေးရေးဥပဒေကိုပြဋ္ဌာန်းပြီး နိုင်ငံတစ်ဝန်းရှိ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ် ၁၀ ခုတွင် စားသုံးသူကာကွယ်ပေးရေးရုံးများ ဖွဲ့စည်းပြီး ဖြစ်ပါသည်။ အသိဉာဏ်ပစ္စည်းဆိုင်ရာ မူပိုင်ခွင့်နှင့်စပ်လျဉ်း၍ ကမ္ဘာ့အသိဉာဏ်ပစ္စည်းမူပိုင်ခွင့်အဖွဲ့ (WIPO) ၏ အကူအညီဖြင့် Law 4 ဖြစ်သည့် တီထွင်မှု မူပိုင်ခွင့်ဥပဒေ (Patent Law)၊ စက်မှုဒီဇိုင်းမူပိုင်ခွင့်ဥပဒေ (Industry Design Law)၊ ကုန်အမှတ်တံဆိပ် မူပိုင်ခွင့်ဥပဒေ (Trade Mark Law) နှင့် မူပိုင်ခွင့်ဥပဒေ (Copy Right Law) စသည့် Law 4 ခုကို သက်ဆိုင်ရာဝန်ကြီးဌာနများမှ ရေးဆွဲခဲ့ရာ ဥပဒေကြမ်း လေးခုစလုံးသည် (၁၁)ကြိမ်မြောက် မူကြမ်းသို့ ရောက်ရှိနေပြီဖြစ်ပါသည်။

အာဆီယံရင်းနှီးမြုပ်နှံမှု သဘောတူစာချုပ်အရ Liberalization လုပ်ရမည့်အပိုင်းမှာ Reservation လုပ်ငန်းများနှင့်ပတ်သက်ပြီး စက်မှုကဏ္ဍမှ ကဏ္ဍခွဲ(၆)ခုကို တိုးတက်ဖြေလျှော့မှုပြုလုပ်နိုင်ခဲ့ပြီး ကဏ္ဍခွဲ(၃)ခုကို ပယ်ဖျက်ခဲ့ပြီးဖြစ်သည်။ မြေငှားရမ်းခြင်းတွင် တိုးတက်ဖြေလျှော့မှုကို ကနဦးအနေဖြင့် နှစ် ၃၀ ပထမ တိုးချဲ့၅ နှစ်၊ နောက် ၅ နှစ် စုစုပေါင်း နှစ် ၆၀ အထိ တိုးတက်ဖြေလျှော့မှုပြုခဲ့ပါသည်။

အာဆီယံဝန်ဆောင်မှုကဏ္ဍတွင် ဦးစားပေးကဏ္ဍ

လေးခုရှိရာ ယင်းတို့မှာ ပို့ဆောင်ရေးကဏ္ဍ၊ e-ASEAN ကဏ္ဍ၊ ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုကဏ္ဍနှင့် ခရီးသွားလုပ်ငန်းကဏ္ဍတို့ဖြစ်ပါသည်။ ကျန်းမာရေး စောင့်ရှောက်မှုကဏ္ဍတွင် မြန်မာနိုင်ငံမှ ဆရာဝန်နှင့် သူနာပြုများအား ကျန်အာဆီယံနိုင်ငံများကပါ အသိအမှတ်ပြုရန်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပြီး ခရီးသွားလုပ်ငန်းကဏ္ဍတွင် ဧည့်လမ်းညွှန်မှုအပူ ကျန်သည်များကို ဖြေလျှော့ပေးခဲ့ပါသည်။ အာဆီယံနိုင်ငံများတွင် ကျွမ်းကျင်လုပ်သားများ လွတ်လပ်စွာ ပြောင်းရွှေ့လုပ်ကိုင်နိုင်ရေးအတွက် ကုန်စည်ကုန်သွယ်ရေး၊ ဝန်ဆောင်မှုကုန်သွယ်ရေးနှင့် ရင်းနှီးမြုပ်နှံမှုတို့ကို လုပ်ကိုင်သည့် နိုင်ငံခြားသားများဝင်ထွက်သွားလာမှု လွယ်ကူစေမည့် အစီအစဉ်များကို အိမ်ရှင်နိုင်ငံ၏ စည်းမျဉ်းစည်းကမ်းများအရ ခွင့်ပြုရန်နှင့် ၂၀၁၅ ခုနှစ် မတိုင်မီ ဒေသတွင်း ဝန်ဆောင်မှုလုပ်ငန်းများ လွတ်လပ်စွာစီးဝင်နိုင်မှု လွယ်ကူစေရန်နှင့် စံချိန်စံညွှန်းကိုညီညွတ်စေရန်တို့ကို ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါသည်။

အထက်ဖော်ပြပါဆောင်ရွက်ချက်များကို အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရာတွင် စိန်ခေါ်မှုများ၊ အခက်အခဲများ အတားအဆီးများ ရှိနေပါသည်။ မြန်မာနိုင်ငံ၏ SME ကို အခြေခံအားဖြင့် မိရိုးဖလာ SME၊ သွင်းကုန်အစားထိုး SME၊ စိုက်ပျိုးရေးနှင့် သယ်ယူပို့ဆောင်ရေးအခြေခံအားဖြင့် သုံးမျိုးခွဲခြားနိုင်ပါသည်။ ယင်းတို့အနက် SME မိရိုးဖလာလုပ်ငန်းက ၈၀ ရာခိုင်နှုန်းရှိပါသည်။ ကျေးလက်နှင့် မြို့ငယ်လေးများတွင် လုပ်ကိုင်သော လုပ်ငန်းရှင်များအနေဖြင့် နည်းပညာနှင့် ဘဏ္ဍာရေးအထောက်အပံ့ရရှိအောင် ဆောင်ရွက်ရန် အသိပညာနည်းပါးသကဲ့သို့ သက်ဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများ အနေဖြင့်လည်း ထိရောက်သော ပညာပေးမှုနည်းပါးလျက်ရှိပါသည်။ SME Focal Center မှ စတင်တိုင်း အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲများ၊ သင်တန်းများပေးနေသော်လည်း SME မိရိုးဖလာလုပ်ငန်းကို ရည်မှန်းချက်ထားမှု နည်းပါးလျက်ရှိနေသေးသည်။

ကိုယ်တိုင်ပင်ရင်းနိုင်ငံ သက်သေခံလက်မှတ် ထုတ်ပေးရေးနှင့် စပ်လျဉ်း၍ လက်ရှိရှိပင် အကောက်ခွန်နှင့်စပ်လျဉ်း၍ လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများ ကြန့်ကြာလျက်ရှိရာ Form D ကို ထပ်မံအသုံးပြုရန် မလိုအပ်တော့ဘဲ ကုန်ပစ္စည်းများကို ကြေညာရာတွင် အကောက်ခွန်မှ အရာရှိများ၊ ဆိပ်ကမ်းမှအရာရှိများနှင့်လုပ်ငန်းရှင်များကြား ယုံကြည်မှုပိုမိုတည်ဆောက်ရန် လိုအပ်သကဲ့သို့ လုပ်ငန်းရှင်များအနေဖြင့်လည်း မှန်မှန်ကန်ကန်ဆောင်ရွက်မှုသာ အောင်မြင်နိုင်မည့်နည်း ဖြစ်ပါသည်။

စားသုံးသူကာကွယ်ရေးဥပဒေ၏ ရည်ရွယ်ချက်မှာ ဘေးကင်းလုံခြုံမှုရရှိသော ထုတ်လုပ်ဖြန့်ဖြူးသည့် ထုတ်ကုန်များမှ အကာအကွယ်ပေးခြင်းနှင့် စားသုံးသူများအတွက် အသိပညာပေးပညာပေးမှုများ ဖြန့်ဝေပေးခြင်းပင်ဖြစ်ပါသည်။ လက်ရှိတွင် နိုင်ငံတော်အစိုးရမှ စားသုံးရန်မသင့်သော အစားအစာများ၊ တားမြစ် ကုန်ပစ္စည်းများကို အများပြည်သူသို့ Print Media မှ တစ်ဆင့် အသိပေးလျက်ရှိပါသည်။ အသိဉာဏ်ပစ္စည်းဆိုင်ရာ မူပိုင်ခွင့်ဥပဒေကို ၇၀ နှစ်ကျော် နိုင်ငံများတွင် အခြေခံပညာရေးအဆင့်မှစ၍ text book တွင် ပုံနှိပ်ထုတ်ဝေသင်ကြားလျက်ရှိရာ ကျွန်ုပ်တို့နိုင်ငံအနေဖြင့်လည်း ထိုသို့ဆောင်ရွက်နိုင်လျှင် ပိုမိုကောင်းမွန်မည်ဟု တင်မြင်ယူဆပါသည်။

မည်သို့ပင်ဖြစ်စေ ခေတ်သစ်စနစ်သစ်သို့ ပြောင်းလဲနေသော မိမိတို့နိုင်ငံအနေဖြင့် အေအီးစီကြောင့် နိုင်ငံခြားရင်းနှီးမြုပ်နှံမှုများ၊ စီးပွားရေးအခွင့်အလမ်းများ၊ အလုပ်အကိုင်ဖန်တီးမှုများ တိုးတက်လာနိုင်ပေမည်။ အချို့သော ပညာရှင်များက အာဆီယံသည် အီးယူနှင့် မြောက်အမေရိက လွတ်လပ်သော ကုန်သွယ်မှုဒေသ (NAFTA) ကဲ့သို့ အောင်မြင်သောအဖွဲ့ မဖြစ်မြောက်သေးဟုဝေဖန်နေသော်လည်း လက်ရှိ အာဆီယံ၏ လုပ်ဆောင်မှု၊ လှုပ်ရှားမှုနှင့် အောင်မြင်စွာ အကောင်အထည်ဖော်နိုင်မှုကိုကြည့်လျှင် တစ်ခုတည်းသော ဈေးကွက်နှင့် ထုတ်လုပ်မှုအခြေခံဒေသဖြစ်ရန် မဝေးကွာတော့သဖြင့် အောင်မြင်သောအဖွဲ့ ဖြစ်လာမည်မှာ မလွဲကွန်ဖြစ်သည်။ ။



# သတင်းအချက်အလက်နည်းပညာသုံးစာကြည့်တိုက်များအဖြစ်ပြောင်းလဲရန် Beyond Access Myanmar စီမံကိန်းစတင်

**ရန်ကုန် နိုဝင်ဘာ ၁**  
မြန်မာနိုင်ငံရှိ စာကြည့်တိုက်များ အား သတင်းအချက်အလက် နည်းပညာအသုံးပြုနိုင်သော စာကြည့်တိုက်များအဖြစ် ပြောင်းလဲရန် BEYOND ACCESS Myanmar စီမံကိန်းကို စတင်ဆောင်ရွက်နေပြီ ဖြစ်သည်။ အဆိုပါ စီမံကိန်းကို ရန်ကုန်၊ ပဲခူး၊ မန္တလေး၊ စစ်ကိုင်းတိုင်း ဒေသကြီးတို့ရှိ အင်တာနက် ကွန်ရက် ရရှိသော ခရိုင်နှင့် မြို့နယ်စာကြည့်တိုက် ၅၅ ခုတွင် စတင်ဆောင်ရွက် သွားမည်ဖြစ်ကာ ၂၀၁၅ ခုနှစ်တွင် တစ်နိုင်ငံလုံး အတိုင်းအတာဖြင့် ဆောင်ရွက်သွားနိုင်ရန် ရည်မှန်းထား ကြောင်း သိရသည်။



မြန်မာနိုင်ငံရှိ အများပြည်သူ စာကြည့်တိုက်များကို ခေတ်သစ်ရပ်ရွာ အကျိုးပြု ဗဟိုဌာနများအဖြစ် ပြောင်းလဲသွားမည့် အဆိုပါ စီမံကိန်း ကို Myanmar Book Aid and Preservation Foundation (MBAPF) Ooredoo၊ မြန်မာ့ရေး ဝန်ကြီးဌာနနှင့် Irex နိုင်ငံတကာအဖွဲ့ အစည်းတို့ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ခြင်း ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။  
Beyond Access Myanmar စီမံကိန်းသည် အများပြည်သူစာကြည့် တိုက်စနစ် အားကောင်းလာစေရန်

စာကြည့်တိုက်များအား နည်းပညာ နှင့် ပြည်သူ့ဗဟိုပြု စာကြည့်တိုက် ဝန်ဆောင်မှုများ လေ့ကျင့်သင်ကြား ပေးခြင်း၊ နည်းပညာအသုံးပြုရန် လိုအပ်သော နည်းပညာဆိုင်ရာ ပစ္စည်းများ တပ်ဆင်ပံ့ပိုးခြင်း၊ နည်းပညာသုံး စာကြည့်တိုက်များ အဆင့်မြင့်မွမ်းမံခြင်းများကို စာကြည့်တိုက် များ အဆင့်မြင့်တင်ရေးဆောင်ရွက် နေသည့် အဖွဲ့အစည်းများ ပူးပေါင်း

ဆောင်ရွက်ခြင်းဖြစ်သည်။  
“မြန်မာပြည်မှာ သတင်းအချက် အလက်ရရှိမှု ခက်ခဲတာဟာ စိန်ခေါ် ပေးခြင်း၊ နည်းပညာအသုံးပြုရန် လိုအပ်သော နည်းပညာဆိုင်ရာ ပစ္စည်းများ တပ်ဆင်ပံ့ပိုးခြင်း၊ နည်းပညာသုံး စာကြည့်တိုက်များ အဆင့်မြင့်မွမ်းမံခြင်းများကို စာကြည့်တိုက် များ အဆင့်မြင့်တင်ရေးဆောင်ရွက် နေသည့် အဖွဲ့အစည်းများ ပူးပေါင်း

အချက်အလက်တွေ ရယူတတ်ဖို့ လေ့ကျင့် သင်ကြားပေးသွားမှာပါ။ စာကြည့်တိုက်တွေအတွက် လိုအပ်တဲ့ စာအုပ်တွေ၊ နောက်ဆုံးထွက်ရှိ တဲ့ စာအုပ်တွေကအစ ပံ့ပိုးပေးဖို့နဲ့ Tablet တွေမှာ မြန်မာစကားနဲ့ သင် ကြားတဲ့ Application ကိုလည်း ပံ့ပိုးပေးသွားဖို့ စီစဉ်ထားပါတယ်။ ဒီစီမံကိန်းအရ ပထမဆုံး အနေနဲ့ လူ ၂၂၀၀၀ က အင်တာနက်သုံးပြီး

အိုင်စီစီနည်းပညာတွေကို သင်ကြား ခွင့်ရမှာပါ။ သင်တန်းဆရာ၊ စာကြည့် တိုက်များတွေကိုလည်း Tablet အသုံး ပြုပုံနှင့် နည်းပညာဆိုင်ရာ အခြေခံ အားလုံးသင်ကြားပေးမှာပါ။ ဒီလို Tablet သုံးတာကြောင့် လျှပ်စစ်ဓါတ် မရှိတဲ့နေရာတွေမှာပါ အသုံးပြုနိုင်တဲ့ အစိုးရ မဟုတ်တဲ့ အဖွဲ့အစည်း တွေကပါ သတင်းအချက်အလက်ရရှိ ဖို့ အထူးစိတ်ဝင်စားတာတွေရတဲ့ အတွက် ဒီစီမံကိန်းအောင်မြင်မယ်လို့ ယုံကြည်ပါတယ်” ဟု MBAPF ၏ အမှုဆောင် ဒါရိုက်တာ ဒေါက်တာ သန့်သော်ကောင်းက ပြောကြားသည်။  
“မိုးတိုင်း အောင်ပရောတာဖြစ်တဲ့ Ooredoo က စာကြည့်တိုက် ၅၅ ခုမှာ Pilot Project အနေနဲ့ လို အပ်တဲ့ နည်းပညာဆိုင်ရာပစ္စည်း တွေကို ပံ့ပိုးပေးတာပါ။ နောက်နှစ် မှာ ဒီထက်များအောင် တိုးချဲ့သွား ချင်ပါတယ်။ မြန်မာ့လူမှုအသိုက် အဝန်းတိုးတက်ကောင်းမွန်အောင် ဆောင်ရွက်မှုတွေမှာ Ooredoo အနေနဲ့ ဆက်လက်ပါဝင်သွားမှာဖြစ် ပါတယ်” ဟု Ooredoo မှမန်နေဂျာ မသီရိကြာညိုက ပြောကြားသည်။  
ယခုနှစ် စီမံကိန်းတွင် ပါဝင်သော စာကြည့်တိုက် ၅၅ ခုတွင် တက် ဘလက်ကွန်ပျူတာများ၊ 3G Wireless Routers များနှင့် မြန်မာစကား မြှင့်အင်တာနက်များ တပ်ဆင် ပံ့ပိုး ပေးခြင်းကို Ooredoo ဆက်သွယ်ရေး ကုမ္ပဏီက ပံ့ပိုးပေးမည်ဖြစ်ကာ စီမံ ကိန်းကို စီမံခန့်ခွဲခြင်းနှင့်လေ့ကျင့် သင်ကြားမှုတွင် ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်

သတင်း - မိုးသူစာစိုး  
ဓာတ်ပုံ - တင်အေး (ပြန်/ဆက်)

ခြင်းများကို MBAPF က ဆောင် ရွက်သွားမည်ဖြစ်သည်။ ထို့အပြင် မြန်မာ့ရေးဝန်ကြီးဌာနနှင့်ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေး ဦးစီးဌာနက ဦးစီးလေ့ကျင့်ပေးသူ များအဖြစ် ဆောင်ရွက်မည့်ဝန်ထမ်း များနှင့်နည်းပညာသုံး စာကြည့် တိုက်များကို အဆင့်မြင့် မွမ်းမံခြင်း များ ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်သည်။ အဆိုပါ စီမံကိန်းအတွက် IREX နိုင်ငံတကာအဖွဲ့အစည်းက ကူညီ ပံ့ပိုးသွားမည်ဖြစ်သည်။ IREX ၏ Beyond Access စီမံကိန်းသည် အများပြည်သူစာကြည့်တိုက်များကို ခေတ်မီနည်းပညာသုံး စာကြည့်တိုက် များဖြစ်အောင် ဆောင်ရွက်နေသော ကမ္ဘာလုံးဆိုင်ရာ ကွန်ရက်တစ်ခုဖြစ် သည်။ မြန်မာနိုင်ငံတွင်အများပြည်သူ စာကြည့်တိုက်ပေါင်း ၅၀၀၀ နီးပါးရှိ ပြီး ယခုစီမံကိန်းကို စာကြည့်တိုက် အားလုံးတွင် ၂၀၁၅ ခုနှစ်အတွင်း လွှမ်းမိုးနိုင်ရန် ရည်ရွယ်ထားကြောင်း သိရသည်။  
အဆိုပါ စီမံကိန်းစတင်ခြင်း အခမ်းအနားကို ယနေ့ညနေပိုင်းက ရန်ကုန်မြို့ရှိ ဆီဒိုးနားဟိုတယ်၌ ကျင်းပခဲ့ရာ မြန်မာ့ရေးဝန်ကြီး ဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးရဲထွဋ် နှင့်ဆက်သွယ်ရေးနှင့် သတင်း အချက်အလက်နည်းပညာဝန်ကြီး ဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးသောင်းတင်တို့ တက်ရောက်ခဲ့ကြောင်း သတင်းရရှိ သည်။ (အပေါ်ပိုင်း)

### ကျောပိုးမှ

မြန်မာ့ဘောလုံး သမိုင်းတွင် ပထမဆုံးဖြစ်သည့် ကမ္ဘာ့ဖလားဝင်ခွင့် ကို မြန်မာယူ-၁၉ အသင်းက ရယူ ပေးနိုင်ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ ယခင်က အမြင့်ဆုံးအဖြစ် ၁၉၇၂ မြို့နယ်အိုလံ ပစ်ပြိုင်ပွဲကိုသာ ယှဉ်ပြိုင်ဖူးသည့် မြန်မာဘောလုံးအသင်းများမှာ ယခု တွင်မူ ယူ-၂၀ ကမ္ဘာ့ဖလားပြိုင်ပွဲကို ယှဉ်ပြိုင်ခွင့်ရရှိခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ မြန်မာ ဘောလုံးကို ကမ္ဘာ့အဆင့်သို့ ပို့ဆောင် ပေးခဲ့သည့် မြန်မာယူ-၁၉ အသင်း သည် ပရိသတ်မေတ္တာကို ထပ်မံခံယူ ရန် ယနေ့နံနက်ပိုင်းမှစ၍ ရန်ကုန် မြို့တွင်း၌ လှည့်လည်အောင်ပွဲ ခံခဲ့ သည်။  
ယူ-၂၀ ကမ္ဘာ့ဖလားဝင်ခွင့်ရ မြန်မာယူ-၁၉ အသင်းသည် အထူး စိမ်းထားသော မော်တော်ယာဉ် နှစ်စီး ဖြင့် သုဝဏ္ဏဘောလုံးကွင်းရှေ့ရှိ မြန်မာနိုင်ငံ ဘောလုံးအဖွဲ့ချုပ်မှ စတင်ထွက်ခွာခဲ့ပြီး ရန်ကုန်မြို့တွင်း ရှိ မြို့နယ်အသီးသီးကို ဖြတ်သန်း အောင်ပွဲခံခဲ့ကြသည်။ အောင်ပွဲရ မြန်မာယူ-၁၉ အသင်း ယာဉ်တန်း သည် ဝေဇယန္တာလမ်းမှ သတ္တလမ်း၊ ကမ္ဘာအေးဘုရားလမ်း၊ မြောက်ဥက္က

လာ၊ ခရေပင်လမ်းခွဲမှ တည်းကုန်း၊ အောင်ဆန်း၊ အင်းစိန်လမ်းမအတိုင်း၊ လှည်းတန်းနှင့် မြေနီကုန်းတို့ကို ဖြတ် ကာ ပြည်လမ်းအတိုင်း၊ ဘုန်းကြီးလမ်း မဟာဗန္ဓုလလမ်းအတိုင်း မြို့တော် ခန်းမရှေ့မှ သိမ်ဖြူလမ်း၊ ဥညှာလမ်း၊ တာမွေမှ လေးထောင့်ကန်လမ်း ဘောလုံးအဖွဲ့ချုပ်အထိ လှည့်လည် အောင်ပွဲခံခဲ့ကြသည်။ မြန်မာယူ-၁၉ အသင်းမှာ နေပူပူအောက်တွင် ပရိသတ်များကို နှုတ်ဆက်ခဲ့သလို မြန်မာဘောလုံးပရိသတ်များကလည်း မအားလပ်သည့်ကြားမှပင် ကြိုဆိုခဲ့ ကြသည်။  
အာရှ ယူ-၁၉ ပြိုင်ပွဲကို အောက် တိုဘာ ၉ ရက်မှ ၂၃ ရက်အထိ ရန်ကုန်နှင့် နေပြည်တော်တို့တွင် ကျင်းပခဲ့ပြီး မြန်မာယူ-၁၉ အသင်း မှာ ဆီမီးဖိုင်နယ်အဆင့်ရောက်ရှိပြီး သမိုင်းဝင်အောင်ပွဲကို ရယူနိုင်ခဲ့ခြင်း ဖြစ်သည်။ မြန်မာယူ-၁၉ အသင်းမှာ အုပ်စုတွင်းပွဲစဉ်များတွင် ယီမင် အသင်းနှင့် ရိုးမရိုသရေ ထိုင်းအသင်း ကို သုံးရိုးပြတ်အနိုင်ရရှိကာ နောက် ဆုံးပွဲတွင် အီရန်အသင်းကို နှစ်ရိုး -ရိုးမရိုဖြင့် ရှုံးနိမ့်ခဲ့သည်။ မြန်မာ အသင်းမှာ ရမှတ်လေးမှတ်ဖြင့် အုပ်စု

ဒုတိယရရှိကာ ကွာတားဖိုင်နယ်သို့ တက်ရောက်ခဲ့သည်။ ကွာတားတွင် ယူအေအီးအသင်းနှင့် ရင်ဆိုင်ခဲ့ရပြီး သန်းပိုင်၏ တစ်လုံးတည်းသောဂိုးဖြင့် အနိုင်ရကာ ကမ္ဘာ့ဖလားဝင်ခွင့်ရမည့် သမိုင်းဝင်နိုင်ပွဲကို ရယူနိုင်ခဲ့သည်။  
မြန်မာအသင်းမှာ ဆီမီးတွင် ကာတာအသင်းကို အချိန်ပိုင်း၌ သုံးရိုး-နှစ်ရိုးဖြင့် ရှုံးနိမ့်ခဲ့သော်လည်း မြန်မာမာကစားသမားများ၏ ကြိုးစား မှု စိတ်ဓာတ်တို့ကို မြန်မာဘောလုံး ပရိသတ်များက လက်ခံခဲ့ကြသည်။ မြန်မာယူ-၁၉ အသင်း၏ စွမ်းဆောင် မှုမှာ အင်မတန်ပင်ကြီးမားသော်လည်း မြန်မာဘောလုံးမှာ ရှေ့ဆက်သွားရဦး မည်ဖြစ်သည်။ အာရှအဆင့်ပြိုင်ပွဲ များတွင် အောင်မြင်မှုကိုရရှိရန် ကမ္ဘာ့ အဆင့်ပြိုင်ပွဲများတွင် ယှဉ်ပြိုင်ခွင့် ရရှိရန်နှင့် ယခုယှဉ်ပြိုင်ခွင့်ရရှိထား သည့် ယူ-၂၀ ကမ္ဘာ့ဖလားပြိုင်ပွဲတွင် အဆင့်မီစွာ ယှဉ်ပြိုင်နိုင် စသည့် ရှေ့ဆက်သွားရန် အများကြီး ရှိနေ ပေသည်။ ယခုအောင်မြင်မှု၌ ယစ်မူး မနေဘဲ ဆက်လက်အောင်မြင်ရန် မြန်မာတစ်မျိုးသားလုံးက နှလုံး သည်းပွတ်ထဲမှ အလိုရှိနေပေ သည်။

## မြန်မာ ယူ-၁၉ အသင်းအား ဂုဏ်ပြု

**ရန်ကုန် နိုဝင်ဘာ ၁**  
ယူ-၂၀ ကမ္ဘာ့ဖလားပြိုင်ပွဲယှဉ် ပြိုင်ခွင့်ရရှိခဲ့သည့် မြန်မာ ယူ-၁၉ အသင်းအား ဂုဏ်ပြုပွဲအခမ်းအနား ကို ယနေ့ညပိုင်းက ဆူးလေရှန်ဂရီလာ

ဟိုတယ်၌ ကျင်းပသည်။  
ဂုဏ်ပြုပွဲတွင် ရန်ကုန်တိုင်း ဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့ ဝန်ကြီးချုပ် ဦးမြင့်ဆွေ၊ အားကစားဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးတင့်ဆန်းတို့

သတင်း - ညိုမြတ်သော်တာ  
ဓာတ်ပုံ - ဖိုးညွန့်

က ဂုဏ်ပြုအမှာစကားပြောကြား သည်။ ယင်းနောက် မြန်မာယူ-၁၉ အသင်းအတွက် အလှူရှင်များက ဂုဏ်ပြုဆုငွေများကို ချီးမြှင့်ရာ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးဦးတင့်ဆန်းနှင့် တာဝန်ရှိပုဂ္ဂိုလ်များက လက်ခံရယူ ကြသည်။  
ဆက်လက်၍ မြန်မာနိုင်ငံ ဘောလုံးအဖွဲ့ချုပ် ဥက္ကဋ္ဌ ဦးဇော် ဇော်က ကျေးဇူးတင်စကားပြောကြား ပြီး အမှတ်တရ ဓာတ်ပုံရိုက်ကြသည်။ ယခုဂုဏ်ပြုပွဲတွင် မြန်မာယူ-၁၉ အသင်းအတွက် ဂုဏ်ပြုဆုငွေကျပ် ၄၀၈၈ သိန်း ရရှိခဲ့သည်။



## နယူးကာဆယ်က လီဗာပူးကို တစ်လုံးတည်းသော ဂိုးဖြင့်နိုင်

**နယူးကာဆယ် နိုဝင်ဘာ ၁**  
ပရီမီယာလိဂ်ပွဲစဉ် (၁၀) စနေနေ့ အစောဆုံးပွဲဖြစ်သည့် နယူးကာဆယ်နှင့် လီဗာပူးပွဲတွင် နယူးကာဆယ်က တစ်ဂိုး-ဂိုးမရှိဖြင့် အနိုင်ရသည်။ နယူးကာဆယ်အတွက် အနိုင်ဂိုးကို အယ်ဒီက ၇၄ မိနစ်တွင် သွင်းယူပေးခဲ့သည်။ ယခုပွဲအပြီး နယူးကာဆယ်က ၁၃ မှတ်နှင့် လီဗာပူးက ၁၄ မှတ်ရရှိထားသည်။

သီဟ

သီဟ

### \* ရှေ့မှ

ကားတစ်စီးဖြင့်ထွက်ခဲ့ပြီး မအူပင် သို့လမ်းခွဲဖြစ်သည့် ကဇန်းလမ်းဆုံမှ တစ်ဆင့် မအူပင်-ဆားမလောက် ကားလမ်း ၂၁ မိုင် သုံးဖာလုံအဆုံ မအူပင်အရောက် သွားရောက် လေ့လာခဲ့သည်။  
မအူပင်-ဆားမလောက် ကား လမ်းသည် ၁၉၉၀-၁၉၉၁ ခုနှစ်တွင် လူထုလုပ်အားဖြင့် ဖောက်လုပ်ခဲ့သော မြေသားလမ်းဖြစ်ပြီး ၁၉၉၁-၁၉၉၂ ခုနှစ်မှစ၍ ပြည်သူ့ဆောက်လုပ်ရေး လုပ်ငန်းက ကတ္တရာလမ်း ၁၂ ပေ ခင်းပေးခဲ့ပြီး ၁၉၉၈-၁၉၉၉ ခုနှစ်တွင်

တစ်ခါ၊ မိုးဟိန်းကုမ္ပဏီက CONAID ဆေးဖုန်းကတ္တရာလမ်းအဖြစ် ပြုလုပ် ပေးခဲ့ပြီးနောက် ၂၀၀၉-၂၀၁၀ ဘဏ္ဍာရေးနှစ်မှစ၍ အေးရှားဝေါလ် လမ်းဖောက်လုပ်ရေးကုမ္ပဏီသို့ ပြည် သူ့ဆောက်လုပ်ရေးလုပ်ငန်းက BOT စနစ်ဖြင့် လမ်းအဆင့် မြှင့်တင်ပေး ရန် လှုံ့ပြောင်းပေးခဲ့သော လမ်းဖြစ် သည်ဟု သိရသည်။  
ကျွန်တော်တို့မအူပင် ဆားမ လောက်ကားလမ်း ကြည့်ရှုလေ့လာ ရေးသတင်းအဖွဲ့ကားကလေးသည် ကဇန်းလမ်းဆုံမှ လမိုင်းရွာ၊ ချောင်း ကြီးရွာ၊ ရန်အောင်ရွာ၊ မီးသွေး

ချောင်းရွာ၊ ညောင်ပုလဲရွာ၊ ဝဲဒေါင့်ရွာ၊ လေသာရွာ၊ အလန်းရွာ၊ ရေခဲချောင်း ရွာ၊ ဝါးတောရွာ၊ ဓနိုးဒေါင့်ရွာတို့ကို ဖြတ်သန်းမောင်းနှင်၍ မအူပင်အထိ သွားခဲ့သည်။ လမ်းသည် ကတ္တရာနှစ် လမ်းသွားဖြစ်၍ ကျယ်ကျယ်ပြန့်ပြန့် လွတ်လွတ်လပ်လပ် မောင်းနှင်ခဲ့ သည်။ လမ်းတွင် ခရီးသည်ဘတ်စ်ကား ကြီးများ၊ ဒေသထွက်ကုန်မွေးမြူရေး ငါးနှင့် စပါးသယ် ယာဉ်ကြီးများနှင့် လယ်သမားသုံး ထော်လာဂျီကားများ မောင်းနှင်သွားလာလျက်ရှိသည်ကို တွေ့ရသည်။  
ကျွန်တော်တို့လမ်းလေ့လာရေး

တွင် ကားတစ်စီးနှင့်အတူပါလာသော အေးရှားဝေါလ်လမ်းဖောက်လုပ်ရေး မန်နေဂျာ ဦးစိုင်းအောင်သင်းနှင့် စီမံကိန်းအင်ဂျင်နီယာ ဦးအောင်မြင့် တို့ကို မအူပင်- ဆားမလောက်လမ်းဆုံ မအူပင် မြို့ရှောင်လမ်းတစ်နေရာ၌ အဆိုပါလမ်းစီမံကိန်းနှင့် ပတ်သက် ၍ စီမံကိန်းဆောင်ရွက်ခဲ့ပုံများကို မေးကြည့်ရာ ၎င်းတို့က ကုမ္ပဏီ အနေနှင့် ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး အတွင်း ရန်ကုန်- ပုသိမ်လမ်း ၁၁၃ မိုင်၊ ပုသိမ်-ငွေ ဆောင်လမ်း ၂၉ မိုင် ငါးဖာလုံနှင့် မအူပင် -ဆားမလောက် လမ်း ၂၁ မိုင် သုံးဖာလုံ စုစုပေါင်း

၁၆၄ မိုင်ကို BOT စနစ်ဖြင့် ပြည်သူ့ ဆောက်လုပ်ရေးလုပ်ငန်းထံမှ လုပ် ငန်းလွှဲပြောင်းလက်ခံကာ ဆောင်ရွက် လျက်ရှိပါကြောင်း၊ ယခုအခါ အဆို ပါ လမ်းသုံးလမ်းမှ မိုင်ပေါင်း ၁၆၄ မိုင်ကို လေးလမ်းသွား နှစ်လမ်းသွား အဆင့်မြှင့်တင် ဆောင်ရွက်ထားပြီး ဖြစ်ပါကြောင်း၊ လမ်းပေါ် ပါတံတား များကို လမ်းနှင့် လိုက်လျောညီထွေဖြစ် သည့် အကျယ်အထိ RC ကွန်ကရစ် တံတားများ ဆောင်ရွက်ပြီးပါကြောင်း၊ မအူပင်-ဆားမလောက် ကားလမ်း တွင် တံတားကြီးငယ် ၁၅ စင်းပါရှိရာ ၎င်းတံတားများကို ပြုပြင်ထိန်းသိမ်း

လျက်ရှိပါကြောင်း ရှင်းပြသည်။  
မအူပင် -ဆားမလောက်ကား လမ်းသည် ယခုအခါ ဧရာဝတီတိုင်း ဒေသကြီးအတွင်း ရန်ကုန်- ပုသိမ် သွားကားလမ်း ကဇန်းလမ်းဆုံမှ မအူပင်အထိသာ ဖြစ်သော်လည်း ရန်ကုန် - မအူပင် - ကျိုက်လတ်နှင့် ရန်ကုန်-မအူပင်-ရေလဲလေး-လှိုင်းတာ- ကျိုက်ပိ-မော်ကျွန်းခရီးသွားပို့ဆောင် ရေးကားများနှင့် ဒေသတွင်းမှ ကျေးလက်ပြည်သူတို့၏ ငါးနှင့် စပါး၊ ပဲအမျိုးမျိုး သယ်ယူပို့ဆောင် ရေးလမ်းအဖြစ် အသုံးပြုလျက်ရှိ သည်။



ပြည်တွင်းသတင်း

တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ပိုလ်ချုပ်မှူးကြီးမင်းအောင်လှိုင် ဘယ်လာရစ်သမ္မတနိုင်ငံသို့ ချစ်ကြည်ရေးခရီးထွက်ခွာ

နေပြည်တော် နိုဝင်ဘာ ၁

တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ပိုလ်ချုပ်မှူးကြီးမင်းအောင်လှိုင် ဦးဆောင်သော မြန်မာ့တပ်မတော် ချစ်ကြည်ရေး ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့သည် ဘယ်လာရစ်သမ္မတနိုင်ငံ ဝန်ကြီးချုပ် H.E.Mr. Mikhail Myasnikovich ၏ ဖိတ်ကြားချက်အရ ချစ်ကြည်ရေးခရီးသွားရောက်ရန်အတွက် ယနေ့ နံနက်ပိုင်းတွင် ရန်ကုန်အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာလေဆိပ်မှ ထွက်ခွာကြရာ ရန်ကုန်တိုင်းစစ်ဌာနချုပ်တိုင်းမှူး၊ ပိုလ်ချုပ်ထွန်းထွန်းနောင်၊ တပ်မတော်အရာရှိကြီးများနှင့် တာဝန်ရှိသူများက လေဆိပ်တွင် ပို့ဆောင်နှုတ်ဆက်ကြသည်။ (ယာဝုံ)

တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ပိုလ်ချုပ်မှူးကြီးမင်းအောင်လှိုင် ဦးဆောင်သော မြန်မာ့တပ်မတော် ချစ်ကြည်ရေးကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့တွင် အဖွဲ့ဝင်များအဖြစ် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံး (ကြည်း)မှ ဒုတိယပိုလ်ချုပ်ကြီးမြထွန်းဦး၊ ဒုတိယပိုလ်ချုပ်ကြီးစိန်ဝင်း၊ စစ်ဦးစီးအရာရှိချုပ် (လေ) ပိုလ်ချုပ်လွင်ဦး၊ အနောက်တောင်တိုင်း စစ်ဌာနချုပ် တိုင်းမှူး ပိုလ်ချုပ်လူအေးနှင့် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံးမှ တပ်မတော်အရာရှိကြီးများ လိုက်ပါသွားကြသည်။

ဘယ်လာရစ်သမ္မတနိုင်ငံသည် ယခင်ဆိုဗီယက်ပြည်ထောင်စုအတွင်း ပါဝင်ခဲ့ပြီး ၁၉၉၁ ခုနှစ် ဩဂုတ် ၂၅ ရက်နေ့တွင် လွတ်လပ်သည့် နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံအဖြစ် ကြေညာခဲ့သည်။

လက်မှတ်ရေးထိုး

ဘယ်လာရစ်သမ္မတနိုင်ငံသည် အာဆီယံနိုင်ငံများနှင့် ကောင်းမွန်သောဆက်ဆံရေးရှိခဲ့ပြီး မြန်မာနိုင်ငံနှင့် သံတမန်ဆက်ဆံရေးကို ၁၉၉၉ ခုနှစ် စက်တင်ဘာ ၂၂ ရက် နေ့တွင် စတင်ခဲ့သည်။ ဘယ်လာရစ်သမ္မတနိုင်ငံဝန်ကြီးချုပ် H.E. Mr. Mikhail Myasnikovich နှင့် ဦးဆောင်သည့် ချစ်ကြည်ရေးကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့သည် မြန်မာနိုင်ငံသို့ ၂၀၁၁ ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာလတွင် အလည်အပတ်ခရီးလာရောက်ခဲ့ပြီး နှစ်နိုင်ငံကုန်သွယ်ရေးနှင့် စီးပွားရေး၊ လယ်ယာစိုက်ပျိုးရေး၊ ပညာရေးစသည့် ကဏ္ဍအသီးသီးတွင် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်နိုင်ရေး သဘောတူညီချက်များ လက်မှတ်ရေးထိုးနိုင်ခဲ့သည်။

တပ်မတော်ကာကွယ်ရေး ဦးစီးချုပ်၏ ခရီးစဉ်တွင် ဘယ်လာရစ်သမ္မတနိုင်ငံ အစိုးရအဖွဲ့မှ တာဝန်ရှိသူများ၊ တပ်မတော်ပိုင်းဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိသူများနှင့် တွေ့ဆုံ၍ နှစ်နိုင်ငံတပ်မတော်နှစ်ရပ်အကြား အကျိုးတူကိစ္စရပ်များ ဆွေးနွေးခြင်း၊ ယဉ်ကျေးမှုဆိုင်ရာများကို လေ့လာမှုများ ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

(မြဝတီ)



ပန္နလေးတိုင်းဒေသကြီးအတွင်းရှိ ကျေးရွာများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဆောင်ရွက်

နေပြည်တော် နိုဝင်ဘာ ၁

မွေးမြူရေး၊ ရေလုပ်ငန်းနှင့် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးဝန်ကြီးဌာနပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးအုန်းမြင့်သည် အောက်တိုဘာ ၃၁ ရက် နံနက်ပိုင်းတွင် မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး မတူရာမြို့နယ် ပန်းယုကျေးရွာနှင့်စဉ်ကူးမြို့နယ် လက်ပန်ကုန်းကျေးရွာများသို့ ရောက်ရှိပြီး ပန်းယု၊ တုန်းကုန်း၊ ဆယ်ပယ်၊ ရွာသစ်၊ ဝဲကြီး၊ ဥယျာဉ်တော်၊ မြကုန်း၊ ကွေတော၊ တောင်ပြန်ငယ်၊ ဝိသနန်း၊ သာယာဝတီ၊ လက်ပန်လှ၊ ရွှေမန်းတော၊ နှဲပင်ကုန်း၊ ပေါက်ကိုင်းတော၊ ပင်လယ်ကြီး၊ ငြိမ်းချမ်းအောင်၊ ကံဖြူ၊ အောင်ချမ်းသာ၊ ရေပြာအိုင်နှင့် မိုးကောင်းကြီးကျေးရွာများမှ ကျေးရွာအထောက်အကူပြုကော်မတီဝင်များနှင့်တွေ့ဆုံ၍ ဘေးအန္တရာယ်ကင်းရှင်းသော အစားအစာအာဟာရ

များ မျှတဖူလုံစွာ စားသုံးနိုင်ရေး၊ ပညာရေး၊ ကျန်းမာရေး၊ လျှပ်စစ်မီးရရှိရေး၊ ကျေးရွာသောက်သုံးရေရရှိရေး၊ အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းများရရှိရေး စသည်ဖြင့် ကျေးရွာအရောက် ကွင်းဆင်းဖြည့်ဆည်းဆောင်ရွက်ပေးနေမှုများအား ရှင်းလင်းပြောကြားပြီး ကျေးရွာများ၏ လိုအပ်ချက်များအား ဖြည့်ဆည်းပေးသည်။

ထိုမှတစ်ဆင့် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးနှင့် ကွင်းဆင်းအဖွဲ့သည် မွန်းလွဲ ၂ နာရီခွဲတွင် မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး သပိတ်ကျင်းမြို့နယ် စပွယ်နဂိုရ်ကျေးရွာသို့ ရောက်ရှိပြီး ကျေးရွာအထောက်အကူပြုကော်မတီဝင်များ၊ ရပ်မိရပ်ဖများနှင့် တွေ့ဆုံစဉ် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက နိုင်ငံတော်သမ္မတကြီး၏ လမ်းညွှန်ချက်အရ ၂၀၁၂ ခုနှစ် နိုဝင်ဘာ

၁၁ ရက်နှင့် ၁၂ ရက်နေ့တို့တွင် မြေလျင်လှုပ်ခဲ့ပြီး အတိတ်ကုန်ရောက်ရှိခဲ့သော သပိတ်ကျင်းမြို့နယ် စပွယ်နဂိုရ်ကျေးရွာနှင့် မလယ်ရွာတို့၏ ပြန်လည်ထူထောင်ရေး ဖွံ့ဖြိုးမှုလိုအပ်ချက်များကို ဆက်လက်ဖြည့်ဆည်းပေးရန်အတွက် ကွင်းဆင်းလာရောက်ခြင်း ဖြစ်ကြောင်း၊ သဘာဝဘေးအန္တရာယ်များ မည်သည့်အချိန်၊ မည်သည့်နေရာတွင် ဖြစ်ပွားမည်ကိုခန့်မှန်းကြောင့်ကြနေရဆဲဖြစ်၍ မိမိတို့၏ အသက်အိမ်စည်းစိမ်ကာကွယ်စောင့်ရှောက်ရန်၊ လူ၊ ကျွဲနွားတိရစ္ဆာန်များ ကယ်ဆယ်ခြင်း အစီအစဉ်များကို ရေးဆွဲစီမံကာ အခါအားလျော်စွာ ဇာတ်တိုက်လေ့ကျင့်ခြင်း၊ လိုအပ်သည့်ထောက်ပံ့မှုဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များကို ဖြည့်ဆည်းခြင်း၊ အခြေခံအဆောက်အအုံများဆိုင်ရာတောင်းအောင် အစိုးရ

ရင်း-စပွယ်နဂိုရ်ကျေးရွာချင်းဆက်လမ်းဖောက်လုပ်နိုင်ရေး၊ စပွယ်နဂိုရ်ကျေးရွာအိမ်တိုင်းစေ့ဆိုလာစနစ်ဖြင့် မီးရရှိရေး၊ ပညာရေး၊ ကျန်းမာရေးအထောက်အကူပြု ပစ္စည်းလိုအပ်ချက်များကို ဖြည့်ဆည်းဆောင်ရွက်ပေးခဲ့သည်။

ရပ်မိရပ်ဖများနှင့်တွေ့ဆုံ ဆက်လက်၍ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးနှင့်အဖွဲ့သည် ညနေပိုင်းတွင် သပိတ်ကျင်းမြို့နယ်၊ တွင်းငယ်ကျေးရွာသို့ရောက်ရှိပြီး တွင်းငယ်၊ ရှားတော၊ ခေါင်းဖုန်း၊ ရေညှဉ်း၊ ဗွဲ၊ ကျောက်ဖြူ၊ တောင်လယ်၊ ညောင်ရင်း၊ အုန်းပိုင်၊ ပန်းပင်၊ ကျောက်ဖျာ၊ မှတ်တော်မူကျေးရွာ၊ ရှမ်းပြည်မြောက်ပိုင်း ကျောက်မဲခရိုင် မိုးမိတ်အကူပြုကော်မတီဝင်များ၊ ရပ်မိရပ်ဖများနှင့်တွေ့ဆုံ၍ ကျေးရွာများဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး၊ လူတစ်ဦးချင်းဝင်ငွေတိုးတက် ရရှိရေးအတွက် ပြည်သူလူထုအနေဖြင့် လုပ်ချင်ကိုင်ချင်

လိုသည့်စိတ်ဆန္ဒ ပြင်းပြနေကြရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ မည်သည့်လုပ်ငန်းစဉ်များမဆို ရပ်တန့်မနေဘဲ စဉ်ဆက်မပြတ် ကြိုးစားဆောင်ရွက်နေကြရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ကျေးရွာများတွင် အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းများ ရရှိရေး၊ ကျေးရွာဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ရေးအတွက် အရင်းမပျောက် လှည့်ပတ်မတည်ငွေများထူထောင်ရန်၊ ကျေးရွာစီမံကိန်းများ အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိပါကြောင်း ဖြင့် ပြောကြားသည်။

ထို့နောက် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးသည် ကျေးရွာများ၏ ပညာရေး၊ ကျန်းမာရေးအထောက်အကူပြုပစ္စည်းလိုအပ်ချက်များ၊ ကျေးလက်သောက်သုံးရေရရှိရေး၊ ကျေးရွာမီးလင်းရေးနှင့် ကျေးရွာချင်းဆက်လမ်းဖောက်လုပ်နိုင်ရေး ဖြည့်ဆည်း ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။ (သတင်းစဉ်)

ကျောပုံးမှ

ကုလသမဂ္ဂအပါအဝင် အခြား အဖွဲ့အစည်းအများကြီးက စွန့်ခွဲထွက်ပြေး လုပ်ငန်းအောင်မြင်သူ အမျိုးသမီးတွေ လာရောက်ကြမှာ ဖြစ်လို့ အခွင့်အလမ်းတစ်ရပ် ဖြစ်လာမှာပါ။

Erin Biel  
Manager  
Partnership for Change

အမျိုးသမီးတွေအတွက် ကိုယ်တတ်ကျွမ်းတဲ့အရာနဲ့ ကိုယ့်ပတ်ဝန်းကျင်ကြားမှာအသစ်တွေ ဘယ်လိုတည်ဆောက်ဖန်တီး ရယူမလဲဆိုတာကို ညွှန်ပြပေးသွားကြမှာပါ။ နိုင်ငံတကာမှာလည်း အမျိုးသမီးအချင်းချင်း ချိတ်ဆက်လို့ အကြံဉာဏ်ရယူကြတာ အလွန်အောင်မြင်

ပါတယ်။ လက်ရှိ ကျွန်ုပ်တို့က ဒီဇင်ဘာလအတွက် အခြားအဖွဲ့အစည်းအများကြီးက စွန့်ခွဲထွက်ပြေး လုပ်ငန်းအောင်မြင်သူ အမျိုးသမီးတွေ လာရောက်ကြမှာ ဖြစ်လို့ အခွင့်အလမ်းတစ်ရပ် ဖြစ်လာမှာပါ။

အခမ်းအနားမှာ ပရောဂျက်အဖွဲ့ဝင် အမျိုးသမီးတွေထဲက အကောင်းဆုံးစီးပွားရေးအစီအစဉ် ရေးဆွဲထားသူတစ်ဦး သို့မဟုတ် ရှစ်ဦးထက်မပိုတဲ့သူတွေကို ထောက်ပံ့ဆောင်ရွက်ပေးမယ်။ ကိုယ်ပိုင်လုပ်ငန်းလုပ်ကိုင်သူတွေကို ချီးမြှင့်ငွေပေးမယ်။ အမျိုးသမီးတွေအတွက် ရှေ့ဆောင်လုပ်ငန်းရှင်တစ်ဦးကိုလည်း အများရွေးချယ်မှုအရ အသိအမှတ်ပြုပေးမှာဖြစ်ပါတယ်။ အမျိုးသမီးတွေအားလုံး လာရောက်ဖို့ စာရင်းသွင်းပေးကြပါလို့ ဖိတ်ခေါ်ပါတယ်။ <http://goo.gl/forms/b2oXD-wFVbf> မှာ စာရင်းပေးသွင်းနိုင်ပါတယ်။

ဒေါ်ချယ်ရီအောင်ခင်

ကျွန်မက ဒီဇင်ဘာတစ်ဦးဖြစ်သလို စားသောက်ဆိုင်လုပ်ငန်းရှင်တစ်ဦးလည်း ဖြစ်ပါတယ်။ အခမ်းအနားမှာ ကျွန်မရဲ့ အတွေ့အကြုံတွေကိုလည်း မျှဝေဖို့ ရှိပါတယ်။ ကျွန်မ



အမြင်ပြောရရင် ခေတ်တွေလည်း ပြောင်းပြီး ပွင့်လင်းမှုတွေ၊ အားပေးမှုတွေလည်း ရှိလာတာမို့ အောင်မြင်မှုအတွက် အဓိကက ငွေမဟုတ်တော့ပါဘူး။ အလုပ်နဲ့ စိတ်ဓာတ်ပဲလိုအပ်ပါတယ်။ ကူညီပေးမယ့်အဖွဲ့အစည်းတွေ တစ်ပုံကြီးပါပဲ။ ကျွန်မဆိုရင် ရခိုင်အမျိုးသမီးတစ်ဦးဖြစ်ပြီး လွန်ခဲ့တဲ့အနှစ်သုံးဆယ်က အမျိုးသားကို ထမင်းဟင်းချက်ကျွေးဖို့အတွက် လောက်သာ ခေါင်းထဲမှာ ရှိနေခဲ့ရာက အခုဆိုရင် မြန်မာနိုင်ငံအတွင်းက လက်မှုပညာတွေကို နိုင်ငံတကာကို တင်ပို့နိုင်ခဲ့ပြီး အောင်မြင်တဲ့ လုပ်ငန်းရှင်တစ်ဦးဖြစ်လာခဲ့ပါပြီ။ အမျိုးသမီးစီးပွားရေးလောကမှာ ပရော်ဖက်ရှင်နယ် ဘက်ဂရောင်းမရှိသူတွေ အများကြီး အောင်မြင်လာကြတဲ့အတွက် ဂုဏ်ယူပါတယ်။ သို့သော်

ကိုယ့်အိမ်ခေါင်မလုံဘဲ အပြင်ထွက် ခဲ့ထွင်ချင်လို့ မဖြစ်နိုင်ပါဘူး။ ကျွန်မက အဓိကအားဖြင့် domestic market အကြောင်းကို အမျိုးသမီးတွေကို မျှဝေလိုပါတယ်။

မနန်းဖြိုးပြည့်စင် အင်န်ဂျီအို ဝန်ထမ်း

ပီအက်မ်စီအဖွဲ့မှာ ပါဝင်ပြီး အင်းလေးညောင်ရွှေဒေသနဲ့ ရန်ကုန်မြို့နယ်နေရာက အမျိုးသမီးတွေကို အင်္ဂလိပ်စာနဲ့ ကွန်ပျူတာသင်ကြားပေးပါတယ်။ ဒါ့အပြင် ဒေသခံဧည့်လမ်းညွှန်တွေကို မွမ်းမံသင်ကြားပေးတယ်။ အသက်မွေးဝမ်းကျောင်းအလိုက် သာမန်လူတန်းစားအမျိုးသမီးတွေရဲ့ စီးပွားရေးဆိုင်ရာ အခက်အခဲတွေ ကူညီပေးနေတာ ခြောက်လခန့်ရှိပါပြီ။ ဒီအဖွဲ့



ကျောပုံးမှ

ထိုမြေသား လမ်းအကြောင်းအတိုင်း တစ်မိုင်ခွဲခန့်သွားလျှင် ဝဲသွန်ချောင်းက ကန်လန်မြစ်ရှိနေပြီး သစ်ပင်ချွန်များ ပေါက်ရောက်လျက်ရှိသည်။ ဆက်လက်သွားလျှင် ကန်တော်ဘူတာ ဝဲကလီဘူတာတို့ကို

ရောက်ရှိပြီး လမ်းအကြောင်းမှာ ဂျပန်တို့တည်ဆောက်ထားသည့် ဂျပန်ဘုရားအနီး အရှေ့တောင်ဘက်သို့ ကွေ့သွားလေသည်။

“သေမင်းတမန်ရထားလမ်းကို လာကြည့်တဲ့ ကမ္ဘာလှည့်ခရီးသွားဦးရေလာ မနည်းဘူး။ အုပ်စုလိုက်ရော

တစ်ဦးချင်းပါ လာရောက်ကြည့်ရှုကြတာ တစ်နှစ်လုံးပါပဲ။ အဲဒီရထားလမ်းဖောက်ပြီးတာနဲ့ ပြတိုက်လည်းပြီးစီးရင် ခရီးသွားတွေ အများအပြား လာရောက်ကြမှာ ဖြစ်ပါတယ်” ဟု ဒေသခံတစ်ဦးလည်း ဖြစ်ပြီး သံဖြူဇရပ်မြို့နယ် ပြန်ကြား

ရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးရုံးမှ ဦးကျော်ဝင်းက လိုက်လံပြသရင်း ပြောပြသည်။

ကမ္ဘာက စိတ်ဝင်စားပြီး နိုင်ငံတကာခရီးသွားလုပ်ငန်းများလည်း ခရီးစဉ်တစ်ခုအဖြစ် သတ်မှတ်လာသည့် သေမင်းတမန်လမ်းကို ပြန်

လည်ဖော်ဆောင် ဖောက်လုပ်ခြင်းနှင့် မီးရထားပြတိုက် တည်ဆောက်ခြင်းတို့မှာ ခရီးသွားလုပ်ငန်းသစ်တစ်ခုကို အကောင်အထည်ဖော်ခြင်းပင်ဖြစ်သည်။

ယခုအခါ သံဖြူဇရပ်မြို့မှ ခုနစ်မိုင်ခွဲအကွာတွင် ဘုရားသုံးဆူကား

လမ်းကိုလည်း ဖောက်လုပ်နေပြီဖြစ်ရာ ထိုင်းနိုင်ငံနယ်စပ်ပေါက်မှလည်း ခရီးသွားများလာရောက်နိုင်တော့မည်ဖြစ်ရာ ခရီးသွားလုပ်ငန်း တိုးတက်ဖွံ့ဖြိုးလာမည်နေရာအဖြစ် ရောက်ရှိလာတော့မည်ဖြစ်သည်။ (မြန်မာ့အလင်း)



# (၂၅)ကြိမ်မြောက် အာဆီယံထိပ်သီးအစည်းအဝေးနှင့် အရှေ့အာရှထိပ်သီးအစည်းအဝေးကြီးအောင်မြင်ဖို့ နိုင်ငံသားတို့ကြိုးပမ်းစို့

ပြည်ထွင်းသတင်း

ခင်မောင်ထွေး၊ ဝင်းဝင်းမော်၊ နန္ဒာဝင်း

(၂၅)ကြိမ်မြောက် အာဆီယံ ထိပ်သီးအစည်းအဝေးနှင့် အရှေ့အာရှ ထိပ်သီးအစည်းအဝေးကို မြန်မာနိုင်ငံက အိမ်ရှင်အဖြစ် နိုဝင်ဘာ ၁၂ ရက်မှ ၁၃ ရက်အထိ မြို့တော် နေပြည်တော်၌ ကျင်းပပေး တော့မည်။ သမိုင်းအလှည့်အပြောင်း အရ အာဆီယံဥက္ကဋ္ဌ တာဝန်ယူခဲ့ရ သည့် မြန်မာနိုင်ငံအတွက် ၂၀၁၄ ခုနှစ်အတွင်း အပြီးသတ် အစည်း အဝေးကြီးဖြစ်ရုံမက ၂၀၁၅ ခုနှစ်တွင် အာဆီယံအသိုက်အဝန်း ထူထောင် ထောင်စု အဖြစ် ဖွဲ့စည်းရန် နိုင်ငံရေးအတွက် အခြေခံအုတ်မြစ်ချ ပေးနိုင်ရေးကိုလည်း များစွာအကျိုး သက်ရောက်မှု ရှိစေမည်ဖြစ်၍ အာဆီယံအတွက် မြန်မာအတွက် အလွန်အရေးကြီးသော၊ နိုင်ငံသား တို့အတွက် အလွန်ဂုဏ်ယူဝမ်းမြောက် ဖွယ်ရာကောင်းသော အခါသမယ တစ်ရပ်ပင်။

ခုနှစ် ဇူလိုင် ၂၃ ရက်တွင်မှ အဖွဲ့ဝင် ဝင်ရောက်ခဲ့ရသော်လည်း ဒေသတွင်း တစ်ခုတည်းသော နိုင်ငံ အာဆီယံအဖြစ် ပေါ်ပေါက်လာစေ မည့် အတွေးအမြင်တစ်ရပ်ကိုမူ ကိုလိုနီနယ်ချဲ့လက်အောက်မှ ဒေသတွင်းနိုင်ငံများ လွတ်မြောက်ပြီး ကိုယ်စီကိုယ်စီ လွတ်လပ်ရေးရရှိခဲ့ ပြီးပါက သီးခြားစီ ရပ်တည်မနေသင့် ဘဲ "အရှေ့တောင်အာရှ ပြည် ထောင်စု" အဖြစ် ဖွဲ့စည်းရန် အမျိုးသားခေါင်းဆောင်ကြီး ပိုလ်ချုပ် အောင်ဆန်းက မြန်မာနိုင်ငံ၏ လွတ်လပ်ရေးကြိုးပမ်းမှုကာလမှာပင် ဖဆပလ ဥက္ကဋ္ဌ တစ်ဦးအနေဖြင့် မိန့်ခွန်းပြောကြားခဲ့ဖူးသည်။

တတ်အားသရွေ့ ဝိုင်းဝန်းကြိုးပမ်း ဆောင်ရွက်ကြရပေမည်။ သို့ဖြင့် နေပြည်တော်၌ မကြာမီ ပွဲချိန်ခန့်အားဖြင့် ကျင်းပတော့မည့်(၂၅) ကြိမ်မြောက် အာဆီယံထိပ်သီး အစည်းအဝေးနှင့် အရှေ့အာရှ ထိပ်သီးအစည်းအဝေးကြီးနှင့် စပ် လျဉ်း၍ ထင်ရှားကျော်ကြား ပုဂ္ဂိုလ် အချို့၏ သဘောထားအမြင်တို့ကို စုစည်းဖော်ပြလိုက်ရပါသည်။

### ဦးလှမောင်ရွှေ အမျိုးသားလူမှုစီးပွား အကြံပေး ကောင်စီ အဖွဲ့ဝင်



ကျွန်တော်တို့နိုင်ငံက အာဆီယံ အဖွဲ့ဝင်အဖြစ် ဝင်ရောက်ခဲ့တာ ကြာပြီ။ ဒါပေမယ့် ကျွန်တော်တို့ နိုင်ငံက အာဆီယံဥက္ကဋ္ဌ အခွင့် အရေးကို နှစ်ပေါင်းများစွာအတွင်း အခုအချိန်မှရခဲ့တာ။ အသွင်ကူး ပြောင်းတဲ့ကာလမှာ အင်မတန်ဂုဏ် ယူဖို့ကောင်းတဲ့ ကိစ္စရပ်ပါပဲ။ တစ်နိုင်ငံလုံး တစ်မျိုးသားလုံးနဲ့ဆို တဲ့ အလုပ်ပေါ့။ ကျွန်တော်အဖြစ် ပြောရရင် အခုလိုကျင်းပနိုင်တာကို နိုင်ငံသားတစ်ယောက်အနေနဲ့ ဂုဏ် ယူပါတယ်။ ကျွန်တော်တို့ နိုင်ငံအနေ ဝ် ထိပ်သီးအစည်းအဝေးနှင့် ဆက် စပ်အစည်းအဝေးများ၊ (၄၇)ကြိမ် မြောက် အာဆီယံနိုင်ငံခြားရေး ဝန်ကြီးများ အစည်းအဝေးနှင့် အခြားသော ဝန်ကြီးဌာနအသီးသီး၏ အစည်းအဝေးများကို စနစ်တကျ စီမံ ခန့်ခွဲပြီး အောင်အောင်မြင်မြင် ကျင်းပပေးနိုင်ခဲ့သည့်အတွက် အာဆီ ယံနိုင်ငံများနှင့် ဆွေးနွေးဖက်နိုင်ငံများ ၏ ကျေနပ်နှစ်သက်မှု ချီးကျူးမှုတို့ကို ရရှိခဲ့ပေသည်။

ပါမလားဆိုပြီး ဝေဖန်မှုတွေနဲ့ အချို့ စိုးရိမ်မှုတွေရှိနေတယ်။ ဒါပေမယ့် တကယ် ဆောင်ရွက်တဲ့အခါမှာ ပြန် ပြီးပြောရရင် စတင်ဆောင်ရွက်တဲ့ အချိန်မှာ အခက်အခဲ အနည်းငယ် ရှိတယ်။ သို့သော် ပြီးခဲ့တဲ့ နောက် ဆုံးအကြိမ် ဆန်းမစ်အစည်းအဝေး မှာ တော်တော်လေးအောင်မြင်တယ်။ နိုင်ငံတကာမီဒီယာက အရေး အသားတွေနဲ့ ပြည်တွင်းမီဒီယာတွေ က တုံ့ပြန်ချက်တွေကို ပြန်ကြည့်ရင် ကောင်းကောင်းမွန်မွန် ထမ်းဆောင် နိုင်တယ်ဆိုပြီး သုံးသပ်တာတွေ့ရ တယ်။ ပြီးခဲ့တဲ့ တစ်လလောက်က ကျွန်တော်ဆီက သတင်းသမားက မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ အမေရိကန် သံအမတ်ကြီးနဲ့ တွေ့တဲ့အခါမှာ မြန်မာနိုင်ငံက အာဆီယံဥက္ကဋ္ဌ ကိုင်တွယ်တဲ့အပေါ်မှာ သံအမတ် ကြီးရဲ့အမြင်ကိုမေးတဲ့ အခါမှာ ချီးကျူးပြောဆိုတယ်။ မြန်မာနိုင်ငံ ဟာ တာဝန်ကို ကောင်းကောင်း ထမ်းဆောင်နိုင်တယ်လို့ ပြောတယ်။ ဆိုလိုချင်တာက အာဆီယံဥက္ကဋ္ဌ တာဝန်ကို အချို့သောနိုင်ငံများထက် ကောင်းကောင်းမွန်မွန် လုပ်နိုင်တယ် လို့ပြောဆိုတာရှိတယ်။ အခု နိုဝင်ဘာ မှာ ကျင်းပမည့် (၂၅)ကြိမ်မြောက် အာဆီယံအစည်းအဝေးနဲ့ အရှေ့ အာရှအစည်းအဝေးတွေကို သမ္မတ ကြီးကိုယ်တိုင် အောက်တိုဘာ ၃၀ ရက်နေ့က အသေးစိတ် လိုက်လံ ကြည့်ရှုနေတာတွေ့ပါတယ်။ အခု တာဝန်အဝေးကလည်း အောင်မြင် နဲ့ ဒီလိုပွဲများကို အာဆီယံနိုင်ငံများ နဲ့တန်းတူ ဆောင်ရွက်နိုင်တယ်ဆိုပြီး ပြနိုင်တဲ့အခွင့် အရေးလည်းဖြစ်တယ်။ ဒါကြောင့် နိုင်ငံသားတွေအားလုံးက အမျိုးသားရေးကို စွဲ တစ်ခုအနေနဲ့ စဉ်းစားပြီး ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ကြ ရင်း အာဆီယံမှာ မြန်မာသည် နိုင်ငံ သားတွေအားလုံး ဂုဏ်ယူနိုင်တဲ့ နိုင်ငံ ဆိုတာကိုပြုဖို့ တိုက်တွန်းလိုပါတယ်။ အာဆီယံဆန်းမစ်ဟာ အမေရိကန် သမ္မတအိုဘားမား စတဲ့ နိုင်ငံကြီး ပေါင်းများစွာက ကျွန်တော်တို့နိုင်ငံ မှာ တက်ရောက်နိုင်တဲ့ သမိုင်းမျိုးကို လည်း ဆောင်ရွက်နိုင်ပြီ ဖြစ်တယ်။ ဒါကို ကျွန်တော်တို့အားလုံး ဂုဏ်ယူရ မယ်။ ဝိုင်းဝန်းကြိုးပမ်းကြဖို့ တိုက် တွန်းလိုပါတယ်။

### ဦးကိုကို မြန်မာနိုင်ငံ သတင်းစာဆရာအသင်း ဥက္ကဋ္ဌ



ကျွန်တော်တို့နိုင်ငံ အာဆီယံ ဥက္ကဋ္ဌတာဝန်ကို မလုပ်ခဲ့တာ(၁၇) နှစ်လောက်ရှိပြီ။ လုပ်ဖို့ရှိတော့လည်း နိုင်ငံရေးအခြေအနေကြောင့် မြန်မာ နိုင်ငံက ကိုယ်တိုင်ရွှေ့ပေးခဲ့ရတယ်။ အခု ၂၀၁၄ မှာ မြန်မာနိုင်ငံ အာဆီယံ ဥက္ကဋ္ဌ ဖြစ်တယ်။ ဥက္ကဋ္ဌ မလုပ်ခင်မှာ အမျိုးမျိုးသော ဝေဖန် မှုတွေပေါ်လာတယ်။ မြန်မာနိုင်ငံ အနေနဲ့ ဆောင်ရွက်နိုင်တဲ့ အရာည် ရောက်စေရန် သမိုင်းပေးတာဝန်အရ

ပုံစံအားဖြင့် အာဆီယံ အစည်းအဝေးနှင့် အရှေ့အာရှ ထိပ်သီးအစည်းအဝေးကို မြန်မာနိုင်ငံက အိမ်ရှင်အဖြစ် နိုဝင်ဘာ ၁၂ ရက်မှ ၁၃ ရက်အထိ မြို့တော် နေပြည်တော်၌ ကျင်းပပေး တော့မည်။ သမိုင်းအလှည့်အပြောင်း အရ အာဆီယံဥက္ကဋ္ဌ တာဝန်ယူခဲ့ရ သည့် မြန်မာနိုင်ငံအတွက် ၂၀၁၄ ခုနှစ်အတွင်း အပြီးသတ် အစည်း အဝေးကြီးဖြစ်ရုံမက ၂၀၁၅ ခုနှစ်တွင် အာဆီယံအသိုက်အဝန်း ထူထောင် ထောင်စု အဖြစ် ဖွဲ့စည်းရန် နိုင်ငံရေးအတွက် အခြေခံအုတ်မြစ်ချ ပေးနိုင်ရေးကိုလည်း များစွာအကျိုး သက်ရောက်မှု ရှိစေမည်ဖြစ်၍ အာဆီယံအတွက် မြန်မာအတွက် အလွန်အရေးကြီးသော၊ နိုင်ငံသား တို့အတွက် အလွန်ဂုဏ်ယူဝမ်းမြောက် ဖွယ်ရာကောင်းသော အခါသမယ တစ်ရပ်ပင်။

ကျွန်တော်တို့နိုင်ငံက အာဆီယံ အဖွဲ့ဝင်အဖြစ် ဝင်ရောက်ခဲ့တာ ကြာပြီ။ ဒါပေမယ့် ကျွန်တော်တို့ နိုင်ငံက အာဆီယံဥက္ကဋ္ဌ အခွင့် အရေးကို နှစ်ပေါင်းများစွာအတွင်း အခုအချိန်မှရခဲ့တာ။ အသွင်ကူး ပြောင်းတဲ့ကာလမှာ အင်မတန်ဂုဏ် ယူဖို့ကောင်းတဲ့ ကိစ္စရပ်ပါပဲ။ တစ်နိုင်ငံလုံး တစ်မျိုးသားလုံးနဲ့ဆို တဲ့ အလုပ်ပေါ့။ ကျွန်တော်အဖြစ် ပြောရရင် အခုလိုကျင်းပနိုင်တာကို နိုင်ငံသားတစ်ယောက်အနေနဲ့ ဂုဏ် ယူပါတယ်။ ကျွန်တော်တို့ နိုင်ငံအနေ ဝ် ထိပ်သီးအစည်းအဝေးနှင့် ဆက် စပ်အစည်းအဝေးများ၊ (၄၇)ကြိမ် မြောက် အာဆီယံနိုင်ငံခြားရေး ဝန်ကြီးများ အစည်းအဝေးနှင့် အခြားသော ဝန်ကြီးဌာနအသီးသီး၏ အစည်းအဝေးများကို စနစ်တကျ စီမံ ခန့်ခွဲပြီး အောင်အောင်မြင်မြင် ကျင်းပပေးနိုင်ခဲ့သည့်အတွက် အာဆီ ယံနိုင်ငံများနှင့် ဆွေးနွေးဖက်နိုင်ငံများ ၏ ကျေနပ်နှစ်သက်မှု ချီးကျူးမှုတို့ကို ရရှိခဲ့ပေသည်။

အလုပ်သဘော ရောက်လာကြမယ်၊ အမေရိကန်သမ္မတလည်း ရောက်လာ မယ်။ အိန္ဒိယကလာတဲ့ သတင်းအရ အိန္ဒိယဝန်ကြီးချုပ် မိုဒီလည်း ရောက် လာမယ်။ ဂျပန်ဝန်ကြီးချုပ်လည်း လာမယ်။ နိုင်ငံထိပ်သီးခေါင်းဆောင် တွေ လာတဲ့အခါ မြန်မာက အိမ်ရှင် မှာ တော်တော်လေးအောင်မြင်တယ်။ နိုင်ငံတကာမီဒီယာက အရေး အသားတွေနဲ့ ပြည်တွင်းမီဒီယာတွေ က တုံ့ပြန်ချက်တွေကို ပြန်ကြည့်ရင် ကောင်းကောင်းမွန်မွန် ထမ်းဆောင် နိုင်တယ်ဆိုပြီး သုံးသပ်တာတွေ့ရ တယ်။ ပြီးခဲ့တဲ့ တစ်လလောက်က ကျွန်တော်ဆီက သတင်းသမားက မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ အမေရိကန် သံအမတ်ကြီးနဲ့ တွေ့တဲ့အခါမှာ မြန်မာနိုင်ငံက အာဆီယံဥက္ကဋ္ဌ ကိုင်တွယ်တဲ့အပေါ်မှာ သံအမတ် ကြီးရဲ့အမြင်ကိုမေးတဲ့ အခါမှာ ချီးကျူးပြောဆိုတယ်။ မြန်မာနိုင်ငံ ဟာ တာဝန်ကို ကောင်းကောင်း ထမ်းဆောင်နိုင်တယ်လို့ ပြောတယ်။ ဆိုလိုချင်တာက အာဆီယံဥက္ကဋ္ဌ တာဝန်ကို အချို့သောနိုင်ငံများထက် ကောင်းကောင်းမွန်မွန် လုပ်နိုင်တယ် လို့ပြောဆိုတာရှိတယ်။ အခု နိုဝင်ဘာ မှာ ကျင်းပမည့် (၂၅)ကြိမ်မြောက် အာဆီယံအစည်းအဝေးနဲ့ အရှေ့ အာရှအစည်းအဝေးတွေကို သမ္မတ ကြီးကိုယ်တိုင် အောက်တိုဘာ ၃၀ ရက်နေ့က အသေးစိတ် လိုက်လံ ကြည့်ရှုနေတာတွေ့ပါတယ်။ အခု တာဝန်အဝေးကလည်း အောင်မြင် နဲ့ ဒီလိုပွဲများကို အာဆီယံနိုင်ငံများ နဲ့တန်းတူ ဆောင်ရွက်နိုင်တယ်ဆိုပြီး ပြနိုင်တဲ့အခွင့် အရေးလည်းဖြစ်တယ်။ ဒါကြောင့် နိုင်ငံသားတွေအားလုံးက အမျိုးသားရေးကို စွဲ တစ်ခုအနေနဲ့ စဉ်းစားပြီး ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ကြ ရင်း အာဆီယံမှာ မြန်မာသည် နိုင်ငံ သားတွေအားလုံး ဂုဏ်ယူနိုင်တဲ့ နိုင်ငံ ဆိုတာကိုပြုဖို့ တိုက်တွန်းလိုပါတယ်။ အာဆီယံဆန်းမစ်ဟာ အမေရိကန် သမ္မတအိုဘားမား စတဲ့ နိုင်ငံကြီး ပေါင်းများစွာက ကျွန်တော်တို့နိုင်ငံ မှာ တက်ရောက်နိုင်တဲ့ သမိုင်းမျိုးကို လည်း ဆောင်ရွက်နိုင်ပြီ ဖြစ်တယ်။ ဒါကို ကျွန်တော်တို့အားလုံး ဂုဏ်ယူရ မယ်။ ဝိုင်းဝန်းကြိုးပမ်းကြဖို့ တိုက် တွန်းလိုပါတယ်။

အလုပ်သဘော ရောက်လာကြမယ်၊ အမေရိကန်သမ္မတလည်း ရောက်လာ မယ်။ အိန္ဒိယကလာတဲ့ သတင်းအရ အိန္ဒိယဝန်ကြီးချုပ် မိုဒီလည်း ရောက် လာမယ်။ ဂျပန်ဝန်ကြီးချုပ်လည်း လာမယ်။ နိုင်ငံထိပ်သီးခေါင်းဆောင် တွေ လာတဲ့အခါ မြန်မာက အိမ်ရှင် မှာ တော်တော်လေးအောင်မြင်တယ်။ နိုင်ငံတကာမီဒီယာက အရေး အသားတွေနဲ့ ပြည်တွင်းမီဒီယာတွေ က တုံ့ပြန်ချက်တွေကို ပြန်ကြည့်ရင် ကောင်းကောင်းမွန်မွန် ထမ်းဆောင် နိုင်တယ်ဆိုပြီး သုံးသပ်တာတွေ့ရ တယ်။ ပြီးခဲ့တဲ့ တစ်လလောက်က ကျွန်တော်ဆီက သတင်းသမားက မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ အမေရိကန် သံအမတ်ကြီးနဲ့ တွေ့တဲ့အခါမှာ မြန်မာနိုင်ငံက အာဆီယံဥက္ကဋ္ဌ ကိုင်တွယ်တဲ့အပေါ်မှာ သံအမတ် ကြီးရဲ့အမြင်ကိုမေးတဲ့ အခါမှာ ချီးကျူးပြောဆိုတယ်။ မြန်မာနိုင်ငံ ဟာ တာဝန်ကို ကောင်းကောင်း ထမ်းဆောင်နိုင်တယ်လို့ ပြောတယ်။ ဆိုလိုချင်တာက အာဆီယံဥက္ကဋ္ဌ တာဝန်ကို အချို့သောနိုင်ငံများထက် ကောင်းကောင်းမွန်မွန် လုပ်နိုင်တယ် လို့ပြောဆိုတာရှိတယ်။ အခု နိုဝင်ဘာ မှာ ကျင်းပမည့် (၂၅)ကြိမ်မြောက် အာဆီယံအစည်းအဝေးနဲ့ အရှေ့ အာရှအစည်းအဝေးတွေကို သမ္မတ ကြီးကိုယ်တိုင် အောက်တိုဘာ ၃၀ ရက်နေ့က အသေးစိတ် လိုက်လံ ကြည့်ရှုနေတာတွေ့ပါတယ်။ အခု တာဝန်အဝေးကလည်း အောင်မြင် နဲ့ ဒီလိုပွဲများကို အာဆီယံနိုင်ငံများ နဲ့တန်းတူ ဆောင်ရွက်နိုင်တယ်ဆိုပြီး ပြနိုင်တဲ့အခွင့် အရေးလည်းဖြစ်တယ်။ ဒါကြောင့် နိုင်ငံသားတွေအားလုံးက အမျိုးသားရေးကို စွဲ တစ်ခုအနေနဲ့ စဉ်းစားပြီး ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ကြ ရင်း အာဆီယံမှာ မြန်မာသည် နိုင်ငံ သားတွေအားလုံး ဂုဏ်ယူနိုင်တဲ့ နိုင်ငံ ဆိုတာကိုပြုဖို့ တိုက်တွန်းလိုပါတယ်။ အာဆီယံဆန်းမစ်ဟာ အမေရိကန် သမ္မတအိုဘားမား စတဲ့ နိုင်ငံကြီး ပေါင်းများစွာက ကျွန်တော်တို့နိုင်ငံ မှာ တက်ရောက်နိုင်တဲ့ သမိုင်းမျိုးကို လည်း ဆောင်ရွက်နိုင်ပြီ ဖြစ်တယ်။ ဒါကို ကျွန်တော်တို့အားလုံး ဂုဏ်ယူရ မယ်။ ဝိုင်းဝန်းကြိုးပမ်းကြဖို့ တိုက် တွန်းလိုပါတယ်။

အဝေးကို မြန်မာနိုင်ငံက အောင် မြင်စွာ ကျင်းပနိုင်တယ်ဆိုတဲ့စကား ကို အခု နိုင်ငံတကာကသုံးတာ ဘယ် လိုသုံးလဲဆိုတော့ MYANMAR CAN FORCE ASEAN SUMMIT SUCCESSFULLY မြန်မာနိုင်ငံဟာ အာဆီယံထိပ်သီး ဆွေးနွေးပွဲကို အောင်မြင်စွာ ကျင်းပ နိုင်တယ်သုံးတာ။ MYANMAR GOVERNMENT CAN FORCE လို့ ပြောသွားတာ မဟုတ်ဘူး။ မြန်မာအစိုးရက ကျင်းပနိုင်တာ မဟုတ်ဘူး။ မြန်မာနိုင်ငံက ကျင်းပ နိုင်တာဆိုတဲ့ အာဆီယံအစည်းအဝေး ကြီးက GOVERNMENT ဆိုတဲ့ အစိုးရမဟုတ်ပါဘူး။ အကုန်လုံးနဲ့ ဆိုင်ပါတယ်။ မကြိုင်ကြီးသုံးရပ်နဲ့ လည်းဆိုပါတယ်။ စတုတ္ထမဏ္ဍိုင် လည်း ဆိုင်တယ်။ ပြည်သူတွေနဲ့ လည်း အားလုံးဆိုင်တဲ့ ကိစ္စကြောင့် မြန်မာတွေတော်တယ်၊ လုပ်တတ် ကိုင်တတ်တယ်ပြောရင် မြန်မာ တစ်မျိုးသားလုံး ဂုဏ်ရှိတာပေါ့။

မြင်အောင် တတ်နိုင်တဲ့ဘက်က ဆောင်ရွက်ပေးရမယ်။ ပါဝင်ပေးရ မယ်။ ကာကွယ်ပေးရမယ်။ ဦးသာဋ္ဌေး မြန်မာနိုင်ငံဆောက်လုပ်ရေးဆိုင်ရာ လုပ်ငန်းရှင်များအသင်း ဥက္ကဋ္ဌ



အာဆီယံအလှည့်ကျ ဥက္ကဋ္ဌ ဖြစ်တာကြောင့် အာဆီယံထိပ်သီး အစည်းအဝေးသာမက ဆွေးနွေး ဖက်နိုင်ငံတွေဖြစ်တဲ့ အမေရိကန်၊ တရုတ်၊ ရုရှား၊ အိန္ဒိယ စသဖြင့် နိုင်ငံ ကြီးတွေကလည်း ပါဝင်မှာဖြစ်ပါ တယ်။ ကျွန်တော်တို့နိုင်ငံအတွက် အကြီးဆုံး အစည်းအဝေးလို့ ကျွန်တော်မြင်တယ်။ ဒါဟာ ကမ္ဘာ့ မိသားစုထဲမှာ ထင်ထင်ရှားရှား ဝင် လိုက်တာ ဖြစ်ပါတယ်။ ဒါတင်မက ပါဘူး။ ကျွန်တော်တို့နိုင်ငံက ဦး ဆောင်ပြီး အကောင်အထည်ဖော်တဲ့ အစည်းအဝေးကြီး ဖြစ်တာကြောင့် နိုင်ငံအတွက် ဂုဏ်ယူစရာလည်း ကောင်းပါတယ်။



အရင်က ကျွန်တော်တို့ တိုင်း ပြည်တို့ တော်တော်များများက သိပ် မသိကြဘူး။ အခုတော့ မြန်မာဆိုတာ ကမ္ဘာ့မိသားစုထဲမှာ ဦးဆောင်ဦးရွက် ပြုလာနိုင်တဲ့အတွက် ကောင်းတဲ့ အချက်တစ်ခုဖြစ်ပါတယ်။ အမေရိ ကန်၊ တရုတ်၊ ဩစတြေးလျစသဖြင့် နိုင်ငံကြီးတွေ အများကြီးလာမှာ ဖြစ် တဲ့အတွက် ကျွန်တော်တို့ တိုင်း ပြည်အပေါ် ပိုပြီး နားလည်မှုတွေရ လာမယ်။ တစ်ကမ္ဘာလုံးက မီဒီယာ သမားတွေ၊ သတင်းထောက်တွေ ကိုလည်း ဖိတ်ထားတာဖြစ်ပါတယ်။ ကမ္ဘာပေါ်မှာ အကြီးဆုံး နိုင်ငံခေါင်း ဆောင်တွေ ကျွန်တော်တို့ တိုင်း ပြည်မှာ တွေ့ဆုံပွဲပဲလေ။ နိုင်ငံတကာ မျက်နှာစာမှာ နေရာယူသွားမှာဖြစ် ပါတယ်။ ကောင်းတဲ့အချက်က ကျွန် တော်တို့ တိုင်းပြည်ရဲ့တိုးတက်မှု၊ စွမ်း ဆောင်ရည်ကို ပြနိုင်မယ်။ နောက်ပြီး ကျွန်တော်တို့ တိုင်းပြည်မှာ နိုင်ငံ ပေါင်းများစွာကို တစ်ပြိုင်နက်တည်း ထည့်ထည့်ဝါဝါ ခမ်းခမ်းနားနား ပြည့်ခံနိုင်တာအတွက်လည်း နိုင်ငံရဲ့ ပုံရိပ် (Image) လည်း တက်လာမယ်။ ဒါဟာ တိုင်းပြည်အတွက်လည်း ဂုဏ် ယူစရာတစ်ခုပါ။

အခုကျင်းပတော့မယ့် အာဆီယံ ဆန်းမစ်က နိုင်ငံအတွက် ၊ နိုင်ငံရဲ့ ရှေ့ရေးအတွက်၊ လာရောက်တဲ့ ဧည့် သည်တွေအတွက် အင်မတန် အရေး ကြီးတယ်။ ကမ္ဘာ့ပြန်နိုင်တဲ့ အခွင့် အရေးပဲ။ တစ်ခုတစ်ခုများ ချွတ်ချော် ရင် သွားပြီး ဒီအစည်းအဝေးက ကိုယ့် နိုင်ငံက နိုင်ငံကြီးသားပီသတဲ့ အပြု အမူ အပြောအဆို၊ အရေးအသား တွေကို မီဒီယာတာဝန်က အရေး ကြီးသွားပြီ။ အဲဒီမှာ မီဒီယာက သုံးသပ်တာမှားရင် သွားပြီ။ အမေ ကျင်းပတာ နိုင်ငံရဲ့ပုံ ဒါကိုမြင်ဖို့ လို တယ်။ ဒီပွဲမှာလည်း အစိုးရတစ်ခု ဆိုတာထက် နိုင်ငံတစ်ပွဲ လုပ်တာဆို တာမြင်စေချင်တယ်။ ဘာကြောင့် ဆိုတော့ ဒီလိုလုပ်ငန်းတွေက ဘယ် အစိုးရတက်တက် ထပ်ပြီးလုပ်ကြ မှာပဲ။ အခုအချိန် ဒီအစိုးရတက်နေ ချိန်နဲ့ တိုက်ဆိုင်လို့ ဒီပွဲလုပ်တာလေ ၂၀၁၀ ရွေးကောက်ပွဲမှာ အခု အစိုး ရတက်ခဲ့ဘဲ အခြားပုဂ္ဂိုလ်တွေက အစိုးရဖြစ်ပြီး တက်ခဲ့ရင် အာဆီယံ ထိပ်သီးအစည်းအဝေးတွေ ကျင်းပ ရမှာပဲ ငါတက်လို့ သူတက်လို့ဆိုတာ ထက် ဒါက နိုင်ငံတော်အတွက် ဆိုတာမျိုးကို မြင်နိုင်ရင်ကောင်းပါ တယ်။ အာဆီယံ ထိပ်သီးအစည်း

အရင်က ကျွန်တော်တို့ တိုင်း ပြည်တို့ တော်တော်များများက သိပ် မသိကြဘူး။ အခုတော့ မြန်မာဆိုတာ ကမ္ဘာ့မိသားစုထဲမှာ ဦးဆောင်ဦးရွက် ပြုလာနိုင်တဲ့အတွက် ကောင်းတဲ့ အချက်တစ်ခုဖြစ်ပါတယ်။ အမေရိ ကန်၊ တရုတ်၊ ဩစတြေးလျစသဖြင့် နိုင်ငံကြီးတွေ အများကြီးလာမှာ ဖြစ် တဲ့အတွက် ကျွန်တော်တို့ တိုင်း ပြည်အပေါ် ပိုပြီး နားလည်မှုတွေရ လာမယ်။ တစ်ကမ္ဘာလုံးက မီဒီယာ သမားတွေ၊ သတင်းထောက်တွေ ကိုလည်း ဖိတ်ထားတာဖြစ်ပါတယ်။ ကမ္ဘာပေါ်မှာ အကြီးဆုံး နိုင်ငံခေါင်း ဆောင်တွေ ကျွန်တော်တို့ တိုင်း ပြည်မှာ တွေ့ဆုံပွဲပဲလေ။ နိုင်ငံတကာ မျက်နှာစာမှာ နေရာယူသွားမှာဖြစ် ပါတယ်။ ကောင်းတဲ့အချက်က ကျွန် တော်တို့ တိုင်းပြည်ရဲ့တိုးတက်မှု၊ စွမ်း ဆောင်ရည်ကို ပြနိုင်မယ်။ နောက်ပြီး ကျွန်တော်တို့ တိုင်းပြည်မှာ နိုင်ငံ ပေါင်းများစွာကို တစ်ပြိုင်နက်တည်း ထည့်ထည့်ဝါဝါ ခမ်းခမ်းနားနား ပြည့်ခံနိုင်တာအတွက်လည်း နိုင်ငံရဲ့ ပုံရိပ် (Image) လည်း တက်လာမယ်။ ဒါဟာ တိုင်းပြည်အတွက်လည်း ဂုဏ် ယူစရာတစ်ခုပါ။



ဆောင်းပါးနှင့်ကြော်ငြာ

# ကကြီးခွေး နာမည်ပေး

မောင်ခင်မင်(ခန့်ပြု)

“သူငယ်ချင်း မင်းရေးနေတဲ့ စာလုံးပေါင်းဆိုပုံအကြောင်းတွေ ဖတ်ပြီးတော့ တိုငယ်ငယ်က မြန်မာဖတ်စာထဲမှာပါတဲ့ ကဗျာကလေးကို သတိရလာတယ်ကွ”

“ဟုတ်လား။ ဘယ်ကဗျာလဲ သူငယ်ချင်းရဲ့”

“ဟဲ့... ‘ကကြီးခွေးအိမ်ကိုပြေး၊ အပြေးမတတ် ထမင်းငတ်’ဆိုတဲ့ ကဗျာကလေးလေ”

“အေး... ငါလည်းသတိရလာပြီ။ ဆရာကြီးဦးဖေမောင်တင်ပြုစုတဲ့ မြေသို့တံဆိပ်ဖတ်စာထဲမှာထင်တယ်။ ပထမတန်းဖတ်စာထဲမှာလား မသိဘူးနော်”

“ဟုတ်မယ်ထင်တယ်။ ဘယ်အတန်းဖတ်စာလဲတော့ မမှတ်မိတော့ဘူးကွ။ ကဲ မင်းသတိရတယ်ဆိုရင် ဆိုကြည့်စမ်းကွာ”

“ကကြီးခွေး အိမ်ကိုပြေး၊ အပြေးမတတ် ထမင်းငတ်၊ မတ်တတ်ရပ်လို့ လမ်းမှာခို၊ ပုဂ္ဂိုလ်ဆိတ်ညိုကိုက်လို့ပို ဆိုဆိုဆဲဆဲ အမေလဲ၊ ခဲလို့နေခိုက် အဖေရိုက်၊ မပိုက်သင့်ပေ တို့တစ်တွေ၊ ကျောင်းသို့မသွေ သွားစို့လေ၊ ခုငါဆိုတာ မှန်တယ်မဟုတ်လား”

“မှန်ပါတယ်ကွာ။ ကကြီးခွေးဆိုတဲ့ ကလေးနှစ်ယောက် ကျောင်းပြေးလို့ အရိုက်ခံရတဲ့အကြောင်းလေ။ ကလေးနှစ်ယောက်ရဲ့နာမည်ကို ကကြီးခွေးလို့ လွယ်လွယ်ကူကူပေးထားတာ ဖြစ်မယ်နော်”

“ဟုတ်မှာပေါ့”

“ငါ ဒီကဗျာကလေးကို သတိရတဲ့အကြောင်းက ကကြီးခွေးဆိုတဲ့ နာမည်တွေရဲ့အဓိပ္ပာယ်တွေ မင်းကိုမေးရင်ကောင်းမယ်လို့ တွေးမိလို့ပါ”

“အဲဒီအဓိပ္ပာယ်တွေ မင်းမသိဘူးလား”

“ဪ... ငါက မင်းလိုမြန်မာစာပညာရှိမှ မဟုတ်တာ။ ဘယ်သေသေချာချာ သိမှာလဲကွာ။ ဒါကြောင့် ပညာရှိကို ဆည်းကပ်မေးမြန်းဖို့ ဒီနေ့မင်းဆီလာတာ”

“မင်းကနောက်နေပြန်ပြီ။ ငါလည်း ဟိုဟာ ဒီဟာဖတ်ထားလို့ သိရတာပါကွာ။ ငါသိသလောက် ကုန်းဘောင်ခေတ်မှာထင်ရှားတဲ့ ဒုတိယ ကျော်အောင်စံထား ဆရာတော်ရေးတဲ့ ‘ဝေါဟာရတ္ထပကာသနီ’ဆိုတဲ့ ဝေါဟာရအဖွင့်ကျမ်းမှာ အဲဒီအက္ခရာနာမည်ပေးပုံတွေကို ရှင်းပြထားတယ်ကွ”

“အေး... ငါကတော့ အဲဒီကျမ်းကို နာမည်တောင်မကြားဖူးဘူး။ ဘယ်လို ရှင်းပြထားတယ်ဆိုတာ အမိန့်ရှိစမ်းပါဦး ခင်ဗျာ”

“နောက်မနေပါနဲ့ကွာ။ က... ဆရာလေသံဖမ်းပြီး မေးလိုက်မယ်။ ‘ကကြီး’က ‘အ’ အထိ ဗျည်းသုံးဆယ့်သုံးလုံးမှာ ‘ကြီး’လေးကြီးဆိုတာ ငါတပည့်ကြီး သိသလားကွ”

“ကြီးလေးကြီး၊ ဘာကြီးလေးကြီးလဲကွ”

“က... က... ပုံမှန်ပဲပြောပါဦး။ ကြီးလေးကြီးဆိုတာ ‘ကြီး’ဆိုတဲ့ စကားပါတဲ့အက္ခရာလေးလုံးကိုဆိုလိုတာ။ ဘယ်စာလုံးတွေဖြစ်မလဲ။ မင်းစဉ်းစားကြည့်ပါလား”

“အင်း ကကြီးရယ်၊ ယကြီးရယ်၊ ဇာကြီးရယ်၊ ပြီးတော့ ငွကြီးရယ်

လေးလုံးပြည့်သွားပြီ။ ဟုတ်တယ်မဟုတ်လား”

“ဟုတ်ပါ။ ဟုတ်ပါ။ အဲဒီစာလုံးတွေမှာ ယကြီးဆိုတာ ဂယ်ထက်ကြီးလို့ခေါ်တာ။ ဇာကြီးဆိုတာလည်း နယ်ထက်ကြီးလို့ခေါ်တာ။ ငွကြီးဆိုတာလည်း လထက်၊ တချို့က လငယ်လို့လည်းခေါ်တယ်။ အဲဒီလငယ်ထက်ကြီးလို့ခေါ်တာလေ။ ဒါကြောင့် အဲဒီစာလုံးတွေက ဂယ်-ယကြီး၊ နယ်-ဇာကြီး၊ လငယ်- ငွကြီးဆိုပြီး အငယ်နဲ့အကြီးနဲ့ နှစ်လုံးစီအတွဲရှိတယ်”

“ဟေ့... ဟေ့၊ ‘ကကြီး’ကျတော့ ‘ကငယ်’ ဆိုတာလည်းမရှိဘဲနဲ့ သူတစ်လုံးတည်း ဘာဖြစ်လို့ ကကြီးလို့ခေါ်တာလဲကွ”

“အင်း... ငါ့သူငယ်ချင်းတောင် တော်တော်ပညာရှိလာပြီ။ အခုမင်းမေးတဲ့ ပြဿနာက ရှေးကတည်းကရှိတဲ့ပြဿနာကွ။ အကြီးအငယ် အတွဲမရှိဘဲ ဘာဖြစ်လို့ ကကြီးလို့ခေါ်ရသလဲဆိုတော့ ဂယ်ထက်နှစ်ဆကြီးတဲ့စာလုံး ငွကြီးလို့ ခေါ်တယ်လို့လည်းဆိုကြတယ်။ ဗျည်း ၃၃ လုံးမှာ ရှေးဆုံးကနေတဲ့ အကြီးအမှူးဖြစ်လို့ ကကြီးလို့ခေါ်တယ်လို့လည်း ဆိုကြတယ်ကွ”

“ဒါဆိုရင် ခုပြောတဲ့စာလုံးတွေက အကြီးအငယ် အရွယ်မဟာဏကို အကြောင်းပြုပြီး နာမည်မှည့်ထားတာပေါ့နော်”

“ဟုတ်ပါတယ်။ ပုံသဏ္ဍာန်ကို အကြောင်းပြုပြီး နာမည်မှည့်တဲ့စာလုံးတွေလည်း ရှိသေးတယ်”

“ဘယ်စာလုံးတွေပါလိမ့်”

## အကြီးအငယ်အတွဲမရှိဘဲ ဘာဖြစ်လို့ ကကြီးလို့

## ခေါ်ရသလဲဆိုတော့ ဂယ်ထက် နှစ်ဆကြီးတဲ့စာလုံး

## မို့ ကကြီးလို့ခေါ်တယ်လို့လည်း ဆိုကြတယ်။

“ခွေးကို ဘာဖြစ်လို့ခေါ်သလဲဆိုရင် ခွေးခွေးကလေးနေလို့ပေါ့ကွာ။ ‘ခွေး’ ဆိုတာ ‘ခွေ’တဲ့အဓိပ္ပာယ်ပါ။ အသံအလေးအပေါ့ပဲကွာတာ။ အဲဒီလိုပဲ လုံးလုံးကလေးမို့လို့လား။ လိမ်ခွေနေလို့ ဆလိမ်၊ အောက်ကကွေနေလို့ ဇကွေဆိုပြီး ပုံသဏ္ဍာန်လိုက်ပြီး နာမည်မှည့်ထားတာပေါ့ကွာ”

“ဒီလိုဆိုရင် ဈာန်ဆွဲဆိုတာကရော”

“အခုတော့ ဘေးကမျဉ်းကြောင်းဆွဲထားလို့ ‘ဈာန်ဆွဲ’ လို့ခေါ်တယ်လို့ မှတ်ကြတယ်။ ခုနကပြောတဲ့ ဝေါဟာရတ္ထပကာသနီကျမ်းမှာတော့ ‘ဈာန်’ ‘စ’ ပုံအပိုင်းကလေးက မြင်းဇက်မှာတစ်တဲ့ သံကွင်းကလေးနဲ့တူပြီး နောက်က အကောက်ကလေးကတော့ သံကွင်းမှာ ခပ်လျော့လျော့ချည်းထားတဲ့ကြိုးနဲ့ တူတယ်ဆိုပြီး ‘ဈာန်ဆွဲ’လို့ ရေးတာတွေ့ရတယ်ကွ”

“အင်း... စိတ်ဝင်စားစရာပဲနော်။ ဆက်ပြောပါဦး”

“ပုံသဏ္ဍာန်ကိုလိုက်ပြီးမေးတဲ့ နာမည်တွေကို ဆက်ပြောရရင် ရင်

ကလေး ကောက်နေလို့ ‘ခွ ရင်ကောက်’တဲ့ ‘ခွသံကောက်’လို့လည်းခေါ်တယ်။ ဝမ်းကလေးပူနေလို့ ‘တဝမ်းပူ’တဲ့။ အတွန့်ကလေးနှစ်ခုပါလို့ ‘ဒဒွေး’တဲ့။ ဒွေးဆိုတာ ပါဠိလို ၂ ကိုခေါ်တာ။ တချို့ကတော့ ပါဠိစကား ဟုတ်မယ် မထင်ဘူး။ အထွေးလေး အငယ်လေးမို့ ‘ထွေး’လို့ခေါ်ရာက ‘ဒဒွေး’ ဖြစ်သွားတယ်လို့ ယူဆကြတယ်။ အောက်ခြိုက်ဆိုတာကတော့ အောက်ဘက်မှာ ချိုင့်နေလို့ခေါ်တာ။ ‘မြိုက်’ဆိုတာ ချိုင့်တဲ့အဓိပ္ပာယ်ပဲ”

“ဟေ့... အောက်ခြိုက်က အောက်ဘက်မှာ ချိုင့်မှမချိုင့်တာ၊ ဘာဖြစ်လို့ ချိုင့်တယ်လို့ ပြောရတာလဲ”

“ရှေးရှေးတုန်းကတော့ ခေမာက်ခြိုက်က အောက်ဘက်မှာ တကယ် ချိုင့်နေတာကွ။ ဗထက်ခြိုက်(ဗလခြိုက်) မြောင်းပြန်ပုံမျိုးပဲ။ ခုမှ မချိုင့်တော့တာ”

“ဟုတ်ပါပြီ ပညာရှိရယ်၊ ဆက်ပြောပါ”

“မတ်မတ်ဆောက်ဆောက်ပုံသဏ္ဍာန်မျိုး ‘ပစောက်’လို့ ခေါ်တယ်။ ဘာကုန်းကတော့ ပုံသဏ္ဍာန်ကိုက ကုန်းကုန်းကလေးနေလို့ခေါ်တာလေ။ ပတ်လက်ကလေးနေလို့ ယပတ်လက်၊ အဖျားမှာ အကောက်ကလေးပါလို့ ရကောက်ပေါ့ကွာ။ အဲ... ရကောက်ကို ‘ရကြီး’၊ ယပတ်လက်ကို ‘ယငယ်’ လို့လည်း ခေါ်သေးတယ်”

“ဟုတ်လား။ ရကြီး ယငယ်လို့ခေါ်တာ တို့မကြားဖူးဘူး။ မှတ်ထားရမှာပေါ့ကွာ”

“ပုံသဏ္ဍာန်ချင်းတူလို့ တင်စားပြီးခေါ်တဲ့နာမည်တွေကိုလည်း တစ်တစ်ခု စုနိုင်တယ်။ ရှေးကသုံးတဲ့ သံလျင်းလို့ခေါ်တဲ့ ထမ်းစင်မှာပါတဲ့ ချိုက်ကလေးနဲ့တူလို့ ‘ငှ’ကို ‘ငှသံလျင်းချိုက်’လို့ခေါ်တာ။ အများကတော့ ‘ငှတလင်းချိုက်’လို့ ခေါ်တယ်မဟုတ်လား။ ပြီးတော့ဝမ်းဘဲနဲ့တူလို့ ‘ငှဝမ်းဘဲ’၊ အရိုးတပ်ပြီး ရေသောက်ရတဲ့ အိုးမှတ်ခွက် ရေမှတ်ကလေးနဲ့တူလို့ ‘ပရေမှတ်’တဲ့ ‘ထဆင်ထူး’လို့ ခေါ်တာကတော့ ဆင်ရဲ့ခြေထောက်ကိုခတ်ရတဲ့ ထူးလို့ခေါ်တဲ့ သံကွင်းနှစ်ကွင်းနဲ့တူလို့ ခေါ်တာပေါ့။ ‘ဖဗြီးထုပ်’ကတော့ ဦးထုပ်ကလေး ဆောင်းထားတာနဲ့တူလို့လေ”

“အေးကွာ။ အခုမင်းပြောပြမှုပဲ ဗျည်းအက္ခရာစာလုံးတွေ နာမည်မှည့်ပုံစံအမျိုးမျိုးကို သေသေချာချာသိရတော့တယ်။ တချို့စာလုံးတွေကိုတော့ နာမည်သပ်သပ်မှည့်ဘူးထင်တယ်နော်”

“ဟုတ်တယ်။ ငါ ၂၊ မ၊ လ၊ ဝ၊ သ၊ ဟ၊ အဆိုတဲ့ အက္ခရာစာလုံးတွေကိုတော့ နာမည်သီးသန့်မမှည့်ဘူး။ ဒါပေမယ့် ဥကလေးနဲ့ခွဲပြီးခေါ်တဲ့ အခါ ညကို ‘ညကြီး’လို့ ခေါ်လေ့ရှိတယ်။ ညနဲ့ဥအကြောင်းတော့ ငါတစ်ခါရေးပြီးပြီလေ။ ‘ပါဠိည’က ဥကလေးနှစ်လုံးပေါင်းထားတာ။ ‘မြန်မာည’ကတော့ တစ်လုံးတည်းပဲ။ မြန်မာမှာ ဥကလေးကို အသတ်ထည့်ပြီး ဥကလေးသတ်(ဥ)ဆိုပြီး သုံးတယ်ဆိုတဲ့အကြောင်းတွေလေ”

“တို့ ဖတ်ဖူးပါတယ်”

“အဲဒီလိုပဲ ‘လ’ကိုလည်း ‘ငွ’နဲ့ခွဲခြားပြီးပြောရင်တော့ ‘လကလေး ငွကြီး’ ဆိုပြီးခွဲပြောနိုင်တာပေါ့။ ပြီးတော့ ‘ဝ’ကိုလည်း ‘ဝလုံး’လို့ ခေါ်တယ်မဟုတ်လား။ ‘ဝလုံး’ရေးဖို့ညီလေးထိုင်’ ဆိုတဲ့ ကဗျာတောင်ရှိသေးတယ်လေ”

“အေး... အဲဒီအက္ခရာစာလုံးနာမည်တွေက မင်းတို့ငါတို့ ကျောင်းစနေတဲ့ သူငယ်တန်းကတည်းက ရင်းနှီးခဲ့တဲ့နာမည်တွေမဟုတ်လား သူငယ်ချင်းရာ။ ဘယ်စာလုံးကို ဘာကြောင့် ဘယ်လိုနာမည်မှည့်တယ်ဆိုတာ ခုလိုသိရတော့ ကောင်းတာပေါ့။ ကျေးဇူးပါပဲကွာ”

### စာမျက်နှာ ၉ မှ

ယုံယုံကြည်ကြည်နဲ့ ဆက်ဆံ ဆွေးနွေးနေကြတာဟာ တိုင်းပြည်အတွက် ငြိမ်းချမ်းရေးက ရောင်နီသန်းနေတဲ့ အချိန်ဖြစ်ပါတယ်။ ဒါကြောင့် အခုလို အချိန်မျိုးမှာ ကောင်းကောင်းမွန်မွန် ခမ်းခမ်းနားနားကျင်းပပေးနိုင်တာလည်း ဖြစ်ပါတယ်။ ဒါဟာ တိုင်းပြည်နဲ့ ပတ်သက်လို့ပါ။

လွှတ်တော်ထဲမှာလည်း မပြည့်စုံသေးတာတွေ ရှိကောင်း ရှိမယ်။ အားလုံး လက်မခံတာ၊ လက်ခံတာ စတဲ့ ကိစ္စတွေကတော့ ရှိပါတယ်။ ဒီအပေါ်မှာ ကြိုးစားပြီးညှိနှိုင်းနေကြတာပဲလေ။ ဒီမိုကရေစီ အရွေ့တစ်ခုကို ရွေ့လာပြီ။ ငြိမ်းချမ်းရေးကလည်း ရောင်နီသန်းနေပြီ။ တိုင်းပြည်က သာယာအေးချမ်းလာနေတဲ့ အတွက်လည်း အခုလို ကျင်းပနိုင်တာဖြစ်ပါတယ်။ မငြိမ်းချမ်းတဲ့ နေရာ ဆိုရင် ဘယ်လုပ်လို့ရမလဲ။ ကျွန်တော်တို့ ပြည်သူ၊ ပြည်သားတွေရဲ့ စိတ်ဓာတ်ကလည်း အားလုံးကကြိုဆိုတဲ့ အနေအထားဆိုတော့ ငြိမ်းငြိမ်းချမ်းချမ်းနဲ့ ရှေ့မှာလည်း အစည်းအဝေးတွေ အများကြီးလုပ်ပေးခဲ့ပြီ။ ဘာသံမှ မကြားခဲ့ရဘူးလေ။ ကျွန်တော်တို့ တိုင်းပြည်က လုံခြုံရေးကိုလည်း အာမခံနိုင်တယ်။ အကောင်းဆုံး ဖြစ်အောင်လည်း ပြင်ဆင်ဖန်တီးနေကြပြီ။

ဘာပဲဖြစ်ဖြစ် ကောင်းတဲ့ အလားအလာ၊ အလွန်ကောင်းပါတယ်။ ဒီအချိန်မှာ နိုင်ငံတကာက ခေါင်းဆောင်ကြီးတွေကလည်း ရောက်လာကြမယ်။ ကျွန်တော်တို့ဘက်ကလည်း

ကြိုတင်ပြင်ဆင်မှုတွေ အများကြီး လုပ်ထားခဲ့တော့ အောင်မြင်တဲ့ လက္ခဏာတွေပါပဲ။ ပြည်သူလူထုကလည်း ငြိမ်းချမ်းတာကို ကြိုက်သလို နိုင်ငံတကာက လာတာလည်း ကြိုက်တယ်။ နိုင်ငံတကာ မျက်နှာစာမှာ အခုလို ဝင်ဆံ့လာတာကိုလည်း ပြည်သူက ကြိုက်တယ်။ နိုင်ငံတကာ မိသားစုထဲမှာ ဝင်ဆံ့လာတော့လည်း ပြည်သူက ပျော်တာပေါ့။

အရင်က ကိုယ့်နိုင်ငံသားတွေ အခြားတိုင်းပြည်တွေ သွားရင် မျက်နှာငယ်ရတယ်။ အခုတော့ အရင်ကနဲ့ မတူတော့ဘူး။ ကျွန်တော်တို့တွေ နိုင်ငံတကာ အသိုင်းအဝိုင်းမှာ ဝင်ဆံ့လာတာကြောင့် မျက်နှာမငယ်ရတော့ဘူး။ မြန်မာဆိုရင် လေးလေးစားစား ဆက်ဆံလာတာတွေ့ရတယ်။ ကျွန်တော်တို့တိုင်းပြည်က သယ်ဇာတလည်း ပေါ်တယ်။ တိုင်းပြည်လည်း ကြီးတယ်။ ကြီးစားရင် အချိန်မရွေး ရင်ပေါင်တန်းလာနိုင်တယ်ဆိုတော့ နိုင်ငံတကာအသိုင်းအဝိုင်းမှာ ကျွန်တော်တို့ ပြည်သူ၊ ပြည်သားတွေရဲ့ ပုံရိပ် တက်လာတာပေါ့။

ပြီးခဲ့တဲ့ဆီးရီးကို နိုင်ငံတကာမှာ ရောက်နေကြတဲ့ မြန်မာတိုင်းရင်းသားတွေက ကြည့်ကြတယ်။ နိုင်ငံခြားရောက် မြန်မာတွေက ဆီးရီးဖွင့်ပွဲကြီးရဲ့ ဆောင်ရွက်ချက်တွေ၊ အောင်မြင်မှုတွေကို အားရကြတယ်။ ကိုယ့်တိုင်းပြည်က ဒါမျိုးလုပ်နိုင်တာကို ဂုဏ်ယူကြတယ်။ တစ်ဦးတစ်ယောက် တည်းနဲ့တော့ မစွမ်းနိုင်ဘူး။ အားလုံးဝိုင်းပြီး ဆောင်ရွက်ကြရတာ ဖြစ်ပါတယ်။ ဒီလိုပါပဲ အခုလည်း ထိပ်သီးအစည်းအဝေးကြီးကို အခုလို

အကောင်အထည် ဖော်နိုင်တာကို မြန်မာပြည်သူတွေက ဂုဏ်ယူပါတယ်။ ဒီအပေါ်မှာ ဘာမှ ဝိဝါဒကွဲပြားတာမရှိဘူး။ ကျွန်တော်တို့ တိုင်းပြည်ရဲ့ အောင်မြင်တဲ့ ဆောင်ရွက်ချက်တစ်ခုလေ။ တစ်ယောက်နဲ့ တစ်ယောက် သဘောထားမတိုက်ဆိုင်တာတွေ၊ ငြင်းခုံတာတွေ ရှိကောင်းရှိမယ်။ ဒါပေမယ့် ကိုယ့်တိုင်းပြည်အတွက် ကမ္ဘာ့အသိုင်းအဝိုင်းမှာ ထိုးဖောက်နိုင်အောင် ကြိုးစားနေတဲ့ အချိန်မှာ အခုလို ကျင်းပနိုင်တာကို ပြည်သူတွေကလည်း ကျေနပ်လက်ခံကြမှာပါ။ ဂုဏ်ယူစရာတစ်ခုပါ။

နိုင်ငံတကာက ခေါင်းဆောင်တွေက ရောက်လာကြမယ်။ ကျွန်တော်တို့ တိုင်းပြည်ရဲ့ အနေအထားကို အမှန်အတိုင်းမြင်သွားမယ်။ နောက်ပြီး အပြင်က ကြားနေရတဲ့ အသံတွေကို ကိုယ်တိုင်ကိုယ်ကျ တွေ့သွားကြမယ်။ အာဆီယံနဲ့ မိတ်ဖက်နိုင်ငံတွေ၊ အချင်းချင်း တစ်နိုင်ငံနဲ့ တစ်နိုင်ငံ ဆွေးနွေးကြမယ်။ ဒီမှာလည်း စီးပွားရေးနဲ့ပတ်သက်တဲ့ သဘောတူညီချက်တွေ အခြား ကျန်းမာရေး၊ ပညာရေးနဲ့ ပတ်သက်တဲ့ သဘောတူညီမှုတွေ၊ နိုင်ငံတကာက အကူအညီပေးမယ့် သဘောတူညီချက်တွေ အများကြီး ဆွေးနွေးကြမယ်လို့ ကျွန်တော်ထင်ပါတယ်။ ဒါကကောင်းတဲ့ အစည်းအဝေးကြီးဖြစ်တဲ့အတွက် သူ့ဘက်ကိုယ်ဘက်မျှတဲ့ အကျိုးအမြတ်တွေ ရလာမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ ကျွန်တော်တို့ တိုင်းပြည်ကလည်း အားလုံးနဲ့ ဝင်ဆံ့သွားပြီး နိုင်ငံရေးအားဖြင့်သာမက စီးပွားရေး အရပါ အကျိုးအမြတ် ရရှိလာမှာဖြစ်ပါတယ်။

**ထုပ်ပိုးမှုစနစ် ပြင်ဆင်ထားခြင်းအား အသိပေးကြေညာခြင်း**

ရှင်ပျိုတိုင်းရင်းဆေးဝါးထုတ်လုပ်ရေးကော်မရှင်မှ ထုတ်လုပ်ဖြန့်ချိလျက် ရှိသော ဆေးများထဲမှ မော်ပြုပါ ဆေးများကိုရောင်းချနေကြသော နှင့် အားနည်းကြောအားတိုင်းဆေးပြားများ များအား LOGO ထုတ်လုပ်ဆိုင် ဝိသိသ်အရောင်းပြောင်းလဲခြင်းမရှိဘဲ ထုပ်ပိုးမှုပစ္စည်းများ အဆင့်မြှင့်တင် ပြောင်းလဲ ထုတ်လုပ်ထားပါကြောင်း မြန်မာပြည်တစ်ဝှမ်းသုံးရှိ အမေရိကန်ကိုယ်စားလှယ်ကြီးများ နှင့် စာသုံးသူ မိတ်ပြည်သူများအား အသိပေး ကြေညာ အပ်ပါသည်။

• ဆေးဝါးအမည်အသေး၊ အားနည်း ( လုံးဝ ) ပြောင်းလဲခြင်း မရှိပါ။

<p><b>Old Packing</b></p>  <p>၁။ တစ်ထူးမျိုး Shrink ထုပ် ထုပ်ပိုးခြင်း</p> <p>၂။ တွေ့ရလတ်ပတ် အမည်ပြောင်းခြင်း</p> <p>၃။ ဆေးထုပ်ပိုးလတ်ပတ် မိတ်ပြောင်းရောင်</p> <p>၄။ Duplex တစ်ထူးမျိုး 270 ဂရမ် ထုပ်ထိုးထား အမည်ပြောင်းခြင်း</p>	<p><b>New Packing</b></p>  <p>၁။ တစ်ထုပ်ပါ အမည်ပြောင်းထဲ သုံးထုပ်ထားခြင်း</p> <p>၂။ Pear White ထုပ်ထဲထဲ ပြောင်းလဲပြောင်းလဲထဲ သုံးထုပ်ထားခြင်း</p> <p>၃။ ဆေးထုပ်ပိုးလတ်ပတ် မိတ်ပြောင်း အမည်မရောင်</p> <p>၄။ Art Card နှစ်ထုပ်ထူး 300 ဂရမ် ထုပ်ထိုးထား ပြောင်းလဲအမည်ပြောင်းခြင်း</p>
--	---

Manual Date ခိုက်ခြင်းမှ Laser Date ခိုက်ခြင်းသို့ ပြောင်းလဲအသုံးပြုထားပါသည်။

အထက်ဖော်ပြပါ ထုပ်ပိုးမှုအဆင့်မြှင့်တင်ပြီး ထုတ်လုပ်ဖြန့်ချိခြင်းအား (၃.၁၁.၂၀၁၄) ရက်နေ့မှ စတင်ထုတ်လုပ်ဖြန့်ချိသွားမည်ဖြစ်ပါကြောင်း အသိပေးကြေညာ အပ်ပါသည်။

**ရှင်ပျိုတိုင်းရင်းဆေးဝါးထုတ်လုပ်ရေးကော်မရှင်**  
ရှင်ပျို ကုမ္ပဏီလီမိတက်



# ထိုင်းဘတ်ငွေစက္ကူအတု သုံးစွဲသူများ ပမ်းမိ

တာချီလိတ် နိုဝင်ဘာ ၁ ရှမ်းပြည်နယ်(အရှေ့ပိုင်း) ထိုင်း-မြန်မာ နယ်စပ်ဒေသမြို့ဖြစ်သည့် တာချီလိတ်မြို့တွင် နိုဝင်ဘာ ၁ ရက် မွန်းလွဲ ၁ နာရီခွဲခန့်က ထိုင်းဘတ်ငွေစက္ကူအတု တစ်ထောင်တန် ၂၅၀ ရွက်ကို ဖမ်းဆီးသိမ်းဆည်းရမိသဖြင့် အမှုဖွင့်အရေးယူထားကြောင်း သိရသည်။

ဖြစ်စဉ်မှာ အောက်တိုဘာ ၃၁ ရက် ည ၁၁ နာရီ မိနစ် ၅၀ ကခင်မောင်စိုး(ခ)ဘားကို၊ သန်းဇင်ဦး(ခ)ဘာရီကတ်နှင့် မျိုးလွင်(ခ)ဘတ်ဂဲလ်တို့သုံးဦးသည် တာချီလိတ်မြို့ မကာဟိုခမ်းရပ်ကွက် ရွှေတိဂုံဘုရားလမ်းအနီးတွင် ဖွင့်လှစ်ထားရှိသည့် ဝင်ရွှေရည် ကာရာအိုကေဆိုင်၌ သောက်စားပြီးနောက် ငွေရှင်းချိန်တွင် ၎င်းတို့၌ပါလာသော ထိုင်းဘတ်ငွေတစ်ထောင်တန်အတု ငါးရွက်ထဲမှ နှစ်ရွက်ကို ငွေရှင်းရန်အတွက် စားပွဲထိုးကိုပေးလိုက်စဉ် အဆိုပါဆိုင်အနေဖြင့် ပြန်အမ်းရန် ငွေအကြွေမရှိသည့်အတွက် ၎င်းတို့ပေးသော ငွေစက္ကူအတု နှစ်ရွက်ထဲမှ တစ်ရွက်ကို ကာရာအိုကေဆိုင်အနီးရှိ ဆိုင်တွင် အကြွေလဲစဉ် အဆိုပါဆိုင်က ထိုင်းဘတ်ငွေတစ်ထောင်တန်အတုအတု ဖြစ်နေကြောင်းစသည်ဖြင့် ပြောလာသည့်အတွက် ဆိုင်ပိုင်ရှင်က မကာဟိုခမ်းရပ်ကွက် ပြည်သူ့စစ် ဦးငွေသုတ်ဖုန်းဖြင့်ဆက်၍ အကူအညီတောင်းခံလိုက်ရာမှ ငွေတုသုံးစွဲသူများကို ဖမ်းဆီးရမိခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

အဆိုပါ ကာရာအိုကေဆိုင်သို့ ပြည်သူ့စစ်အဖွဲ့နှင့် တာဝန်ရှိသူများ



ရောက်ရှိပြီး ဆိုင်အတွင်း၌ ကျန်ရစ်နေသည့် ခင်မောင်စိုး(ခ)ဘားကို၊ သန်းဇင်ဦး(ခ)ဘာရီကတ်တို့ကိုစစ်ဆေးရာ ဆိုင်ရှင်ကို ငွေရှင်းထားသည့် ထိုင်းဘတ်ငွေအတု တစ်ထောင်တန်နှစ်ရွက်နှင့် ၎င်းတို့နှစ်ဦးထံမှ ထိုင်းဘတ်ငွေစက္ကူအတု သုံးရွက် စုစုပေါင်းငါးရွက်ကို တွေ့ရှိရသည့်အတွက် ထိုင်းဘတ်ငွေအတုများကို လက်ဝယ်ထားရှိသူ အဆိုပါနှစ်ဦးနှင့် ကျန်တစ်ဦးကို တာချီလိတ်မြို့ မရဲစခန်းက အမှုဖွင့်အရေးယူထားသည်။

ဆက်လက်၍ အဆိုပါသုံးဦးအား စစ်ကြောဖော်ထုတ်ရာ အဆိုပါ ထိုင်းငွေအတုများအား ၎င်းတို့အနေဖြင့် ပုန်းထွန်ရပ်ကွက် နန္ဒဝန်ဟိုတယ်တွင် တည်းခိုနေသူ ဒေါ်ဘီ(ခ)ဆိုင်လာထံမှ ရရှိခြင်းဖြစ်ကြောင်း ထွက်ဆိုလာသည့်အတွက် အမှုစစ်ဒုရ်အုပ် ကိုကိုဦးက သက်သေများနှင့်အတူ နိုဝင်ဘာ ၁ ရက် နံနက် ၂ နာရီ ၄၅ မိနစ်ခန့်က ဟိုတယ်၌ ဒေါ်ဘီအား ဆက်လက်ရှာဖွေစစ်ဆေးရာ ထိုင်းငွေစက္ကူအတု တစ်ထောင် တန် ၂၄၅ ရွက်ကို

မောင်ယဉ်ကျေး

# အထက်ပန်းဆိုးတန်းလမ်းပေါ်လူသတ်မှုကျူးလွန်သူ ၁၉ နာရီအတွင်း ဖော်ထုတ်ဖမ်းဆီးရမိ

ရန်ကုန် နိုဝင်ဘာ ၁ သူငယ်ချင်းဖြစ်သူနှင့် အရက်အတူ သောက်ပြီးပြန်လာရာမှ ငှားစီးလာသည့် တက္ကစီကားခငွေ ၂၀၀၀ ကျပ်ပေးရန်ကို ၁၀၀၀ ကျပ်သာပေးသဖြင့် သူငယ်ချင်း အချင်းချင်းစကားများပြီး မောင်းခလုတ်ခားဖြင့် ထိုးသတ်ထွက်ပြေးတိမ်းရှောင်နေမှုကို မှုခင်းဖြစ်ပွားပြီး ၁၉ နာရီ ၁၅ မိနစ်အတွင်း ပြစ်မှုကျူးလွန်သူကို သက်သေခံခားနှင့်အတူ ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များက ဖမ်းဆီးဖော်ထုတ်နိုင်ခဲ့သည်။

ဖြစ်စဉ်မှာ အောက်တိုဘာ ၃၁ ရက် နံနက် ၅ နာရီ ၄၅ မိနစ်ခန့်က မင်္ဂလာတောင်ညွန့်မြို့နယ် ကန်တော်ကလေး(မြောက်ပိုင်း)ရပ်ကွက် အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးဘုန်းမြင့်ဝင်းသည် ကျန်းမာရေးအတွက် လမ်းလျှောက်ထွက်လာစဉ် အထက်ပန်းဆိုးတန်းလမ်း မြန်မာမေဖလားဝါးဘက်ရှေ့ပလက်ဖောင်းနှင့် မော်တော်ကားလမ်းပေါ်တွင် ခန္ဓာကိုယ်တစ်ဝက်စီအနေအထားဖြင့် သေဆုံးနေသူတစ်ဦးကို တွေ့ရှိရ၍ မင်္ဂလာတောင်ညွန့်မြို့မရဲစခန်းသို့ သတင်းပေးပို့တိုင်ကြားခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

ယင်းသို့ သတင်းပေးတိုင်ကြားချက်အရ ရန်ကုန်အရှေ့ပိုင်းခရိုင်ရဲတပ်ဖွဲ့မှူး ဒုတိယရဲမှူးကြီး မြင့်ထွေးက ကြီးကြပ်ကွပ်ကဲပြီး ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ရဲတပ် ဖွဲ့မှူးရုံး တိုင်းအကူ



မြစ်မှုကျူးလွန်သူ ဖော်ရဲအောင်

ဖွဲ့ပါဝင်သော ပူးပေါင်းအဖွဲ့များဖြင့် အခင်းဖြစ်အရပ်ကို အသေးစိတ်စစ်ဆေးမေးမြန်းဆောင်ရွက်ခဲ့ရာ မှုခင်းဖြစ်ပွားပြီး ၁၉ နာရီ ၁၅ မိနစ်အကြာ(၂၄ နာရီအတွင်း) ပြစ်မှုကျူးလွန်သူကို ကျူးလွန်ခြင်းအထောက်အထားအပြည်အစုံနှင့် ကျူးလွန်ရာတွင်သုံးစွဲသည့် သက်သေခံခားကိုပါ သိမ်းဆည်းဖော်ထုတ်ဖမ်းဆီးရမိခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ သေဆုံးသူမှာ သာကေတမြို့နယ် မာန်ပြေ(၈)လမ်းအနောက် (၃)ရပ်ကွက်တွင်နေထိုင်သည့် ဆိုက်ကားနင်းသူ ကျောက်ခဲ(ခ)အောင်

ဆက်ပိုင်(၂၃ နှစ်)ဖြစ်သည်။ ပြစ်မှုကျူးလွန်သူမှာ သာကေတမြို့နယ် အမှတ်(၂/ မြောက်)ရပ်ကွက် သဒ္ဓါရုံလမ်း၊ စည်ပင်ဝန်ထမ်းလိုင်းတွင် နေထိုင်သည့် ဖိနပ်ချုပ်အလုပ်သမား ဇော်ရဲအောင် (၂၁ နှစ်)ဖြစ်သည်။

ဖြစ်ပွားပုံမှာ အောက်တိုဘာ ၃၀ ရက် ည ၁၁ နာရီခန့်က သာကေတမြို့နယ် ၁/အနောက်ရပ်ကွက် အနော်ရထာလမ်းထိပ်၌ သေဆုံးသူနှင့် ဇော်ရဲအောင်တို့နှစ်ယောက်အတူတူ သောက်ပြီး အငှားယာဉ်တက္ကစီတစ်စီး ငှားရမ်းကာ မင်္ဂလာတောင်ညွန့်မြို့နယ် ဥယျာဉ်ရပ်ကွက် ဝန်ထမ်းအိမ်ရာအထက်ပန်းဆိုးတန်းလမ်းသို့ ရောက်ရှိလာရာ တက္ကစီငှားရမ်းခငွေနှစ်ထောင်ကျပ်ကို ကျောက်ခဲ(ခ)အောင်ဆက်ပိုင်က တစ်ထောင်ကျပ်သာပေးသည့်တို့နှင့် ပတ်သက်၍ တစ်ယောက်တစ်ခွန်းစကားများရန် ဖြစ်လုံးထွေးသတ်ပုတ်ကြရာမှ ဇော်ရဲအောင်က အသင့်ပါလာသော အရိုးအသွား ၁၀ လက်မခန့်ရှိ မောင်းခလုတ်ခားဖြင့်ထိုးသဖြင့် ဒဏ်ရာများ ရရှိပြီး အခင်းဖြစ်နေရာတွင်ပင် သေဆုံးသွားခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရှိရသည်။ အမှုကို မင်္ဂလာတောင်ညွန့်မြို့မရဲစခန်းက အမှုဖွင့်အရေးယူဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။

အောင်သန်း(မင်္ဂလာတောင်ညွန့်)

# ဥပဒေဘောင်အတွင်း နေထိုင်ခြင်း ဘေးကင်းရန်ကွာ စိတ်ချမ်းသာ

by GOLDEN PALACE

## တန်ဆောင်တိုင်အကျူးအာပီအာစဉ်

၂၀၁၄ ဘောက်တိုဘာ(၁)ရက်နေ့မှ နိုဝင်ဘာ(၃၀)ရက်ထိ

Up to 30% OFF

အကောင်အထည်လက်ရာ ၂၂ ခေါက်စုံအမျိုးမျိုး

GIA/HRD Certificate မှုများ

KBZ Bank Hire Purchase

MPU/Visa/Master Debit Cards

Golden Palace Super Diamond Card

- ❖ ကြေးမုံစုံသားရွှေဆွဲကြေး (၁)ခု
- ❖ ကြေးမုံသားရွှေဆွဲကြေး (၅)ခု
- ❖ ဥပဒေသားရွှေဆွဲကြေး (၅)ခု
- ❖ ခေမံသားရွှေဆွဲကြေး (၅)ခု
- ❖ ခေမံသားရွှေဆွဲကြေး (၁၀)ခု
- ❖ ဥပဒေသားရွှေဆွဲကြေး (၂၀)ခု
- ❖ ခေမံသားရွှေလက်စွပ် (၃၀)ခု

သိမ်းချင်(၆၀)မိနစ်ပေးယူသူတိုင်း

၄၄ (၂၅၀၀၀) မြန်မာ့ကျပ်

ချက်ပြင်ပျက်ပြင်ယူ

ပဟပပါကံဝမ်းပဲယူ











ကြော်ငြာ

# WE ARE OFFICIALLY OPENED!

## Take A SPIN To Our 3S Flagship Showroom Today!

The automotive brand that brought you the world's best loved trucks like the Suburban and iconic cars such as the Corvette and the Camaro is now in Myanmar. The first Chevrolet's Sales, Service & Spare parts (3S) Showroom in Myanmar is now open at No. 242, Upper Pazundaung Street, Setsan Quarter, Mingalar Taung Nyunt Township, Yangon, Myanmar.



### CHEVROLET 3S SHOWROOM:

No. 242, Upper Pazundaung Street, Setsan Quarter, Mingalar Taung Nyunt Township, Yangon, Myanmar  
Tel: 01 9000621 Fax: 01 9000613 / 01 9000614

### HLEDAN SALES GALLERY:

No. 31, Corner of Insein Road & Hledan Road, Kamaryut Township, Yangon, Myanmar  
Tel: 01 2305042 / 01 2306043

**FIND NEW ROADS**



Exclusive Distributor:  
PACIFIC ALPINE MOTOR LTD  
Exclusive Service Agent:  
PACIFIC ALPINE MYANMAR LTD

WWW.CHEVROLET.COM.MM  
WWW.CHEVROLETFC.COM  
Email: contact@chevrolet.com.mm





ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးကြီးကြီး

သံအရာရှိများနှင့် ကောင်စစ်အရာရှိများ (ကျမ်းသစ္စာများနှင့် အခကြေးငွေများ) အက်ဥပဒေကို ပြင်ဆင်သည့်ဥပဒေကြမ်း

သံအရာရှိများနှင့်ကောင်စစ်အရာရှိများ(ကျမ်းသစ္စာများနှင့် အခကြေးငွေများ)အက်ဥပဒေကို ပြင်ဆင်သည့် ဥပဒေကြမ်း (၂၀၁၄ ခုနှစ်၊ ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော် ဥပဒေအမှတ် ၂) ၁၃၇၆ ခုနှစ်၊ လ၊ ရက် (၂၀၁၄ ခုနှစ်၊ လ၊ ရက်)

ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်သည် ဤဥပဒေကိုပြဋ္ဌာန်းလိုက်သည်။ ၁။ ဤဥပဒေကိုသံအရာရှိများနှင့်ကောင်စစ်အရာရှိများ (ကျမ်းသစ္စာများနှင့် အခကြေးငွေများ) အက်ဥပဒေကို ပြင်ဆင်သည့်ဥပဒေဟု ခေါ်တွင်စေရမည်။ ၂။ သံအရာရှိများနှင့် ကောင်စစ်အရာရှိများ (ကျမ်းသစ္စာများနှင့် အခကြေးငွေများ) အက်ဥပဒေ ပုဒ်မ ၂ (က)နှင့် (ခ)တို့အား အောက်ပါအတိုင်း အစားထိုးရမည်- (က) 'သံအရာရှိ' ဆိုရာတွင် သံအမတ်ကြီး၊ သံအမတ်၊ သံမှူးကြီး၊ သံမှူးကိုယ်စားလှယ်ကောင်၊ သံရုံး၏ အတွင်းဝန်ကိုယ်စားလှယ်ကောင်၊ သံရုံးယာယီတာဝန်ခံကိုယ်စားလှယ်ကောင်၊ ဆိုလိုသည်။ (ခ) 'ကောင်စစ်အရာရှိ' ဆိုရာတွင် ကောင်စစ်ဝန်ချုပ်၊ ကောင်စစ်ဝန်၊ ဒုတိယကောင်စစ်ဝန်တို့ပါဝင်သည့်အပြင်၊ ထိုကောင်စစ်ဝန်ချုပ်၊ ကောင်စစ်ဝန်၊ ဒုတိယကောင်စစ်ဝန်၊ ကောင်စစ်ကိုယ်စားလှယ်တစ်ဦး၏ တာဝန်ဝတ္တရားများကို ဆောင်ရွက်ရန် အာဏာလွှဲအပ်ခြင်းခံရသော အခြားပုဂ္ဂိုလ်လည်း ပါဝင်သည်။ ၃။ သံအရာရှိများနှင့်ကောင်စစ်အရာရှိများ(ကျမ်းသစ္စာများနှင့် အခကြေးငွေများ) အက်ဥပဒေပုဒ်မ ၃(၁) တွင် ပါဝင်သော 'တိုင်းတစ်ပါးတွင်ဖြစ်စေ၊ အရပ်တစ်ပါးတွင်ဖြစ်စေ'ဆိုသည့်စကားရပ်ကို 'နိုင်ငံအတွင်းတွင် ဖြစ်စေ၊ နိုင်ငံပြင်ပတွင် ဖြစ်စေ' ဆိုသည့် စကားရပ်ဖြင့် အစားထိုးရမည်။ ၄။ သံအရာရှိများနှင့်ကောင်စစ်အရာရှိများ(ကျမ်းသစ္စာများနှင့် အခကြေးငွေများ) အက်ဥပဒေပုဒ်မ ၇(၁) အား အောက်ပါအတိုင်း အစားထိုးရမည်- နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာနသည် ဤအက်ဥပဒေပါကိစ္စရပ်များကို ဆောင်ရွက်ရန်အလို့ငှာ ပြည်ထောင်စု အစိုးရအဖွဲ့၏ သဘောတူညီချက်ဖြင့် နည်းဥပဒေ များထုတ်ပြန်နိုင်သည်။

အများပြည်သူ သိရှိလေ့လာအကြံပြုနိုင်ရန် ဖော်ပြခြင်းဖြစ်ပါသည်။

ကမ္ဘာ့ကုလသမဂ္ဂအဖွဲ့ (အခွင့်အရေးများနှင့်ကင်းလွတ်ခွင့်များ)အက်ဥပဒေကို ပြင်ဆင်သည့်ဥပဒေကြမ်း

ကမ္ဘာ့ကုလသမဂ္ဂအဖွဲ့(အခွင့်အရေးများနှင့်ကင်းလွတ်ခွင့်များ)အက်ဥပဒေကို ပြင်ဆင်သည့် ဥပဒေကြမ်း (၂၀၁၄ ခုနှစ်၊ ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော် ဥပဒေအမှတ် ၂) ၁၃၇၆ ခုနှစ်၊ လ၊ ရက် (၂၀၁၄ ခုနှစ်၊ လ၊ ရက်)

ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်သည် ဤဥပဒေကိုပြဋ္ဌာန်းလိုက်သည်။ ၁။ ဤဥပဒေကို ကမ္ဘာ့ကုလသမဂ္ဂအဖွဲ့(အခွင့်အရေးများနှင့် ကင်းလွတ်ခွင့်များ)အက်ဥပဒေကို ပြင်ဆင်သည့် ဥပဒေဟု ခေါ်တွင်စေရမည်။ ၂။ ကမ္ဘာ့ကုလသမဂ္ဂအဖွဲ့(အခွင့်အရေးများနှင့် ကင်းလွတ်ခွင့်များ)အက်ဥပဒေဆိုင်ရာ ပုဒ်မ ၃ တွင် ပါရှိသော 'ပြည်ထောင်စုအချင်းချင်း သဘောတူစာချုပ်၊ အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ သဘောတူစာချုပ်၊ သို့တည်းမဟုတ် အခြားစာချုပ်စာတမ်း ဆိုသည့် စကားရပ်အား 'အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာနှင့် ဒေသဆိုင်ရာ သို့မဟုတ် နိုင်ငံအချင်းချင်း ဆိုင်ရာ စာချုပ်များ' ဆိုသည့် စကားရပ်ဖြင့် အစားထိုးရမည်။ ၃။ ကမ္ဘာ့ကုလသမဂ္ဂအဖွဲ့(အခွင့်အရေးများနှင့် ကင်းလွတ်ခွင့်များ)အက်ဥပဒေဆိုင်ရာ ပုဒ်မ ၄ အား အောက်ပါအတိုင်း အစားထိုးရမည်။ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာနသည် ဤဥပဒေပါကိစ္စရပ်များကို ဆောင်ရွက်ရန်အလို့ငှာ ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့၏ သဘောတူညီချက်ဖြင့် နည်းဥပဒေ များ ထုတ်ပြန်နိုင်သည်။ ၄။ ကမ္ဘာ့ကုလသမဂ္ဂအဖွဲ့(အခွင့်အရေးများနှင့် ကင်းလွတ်ခွင့်များ)အက်ဥပဒေဆိုင်ရာပုဒ်မ Article-1 ၏ Section-1 တွင်ပါရှိသော "judicial" ဆိုသည့်စကားရပ်အစား "juridical" ဆိုသည့်စကားရပ်ဖြင့် အစားထိုးရမည်။

အများပြည်သူ သိရှိလေ့လာအကြံပြုနိုင်ရန် ဖော်ပြခြင်းဖြစ်ပါသည်။

(၁၂) ကြိမ်မြောက် မြန်မာ-တရုတ်နှစ်နိုင်ငံ မူးယစ်ဆေးဝါးပူးပေါင်းထိန်းချုပ်ရေး အစည်းအဝေးကျင်းပ



နေပြည်တော် နိုဝင်ဘာ ၁ - ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးဌာန မူးယစ်ဆေးဝါးနှင့် စိတ်ကိုပြောင်းလဲစေသော ဆေးဝါးများအန္တရာယ် တားဆီးကာကွယ်ရေးဗဟိုအဖွဲ့နှင့် တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံ အမျိုးသားမူးယစ်ဆေးဝါးထိန်းချုပ်ရေး ကော်မရှင်တို့၏ (၁၂)ကြိမ်မြောက် မြန်မာ-တရုတ်နှစ်နိုင်ငံ မူးယစ်ဆေးဝါးပူးပေါင်းထိန်းချုပ်ရေးအစည်းအဝေးကို အောက်တိုဘာ ၂၉ ရက် နံနက် ၈ နာရီက ရန်ကင်းမြို့၊ ကန်တော်ကြီးပဲလှေတိုက်တယ်၌ကျင်းပရာ မူးယစ်ဆေးဝါးနှင့် စိတ်ကိုပြောင်းလဲစေသော ဆေးဝါးများအန္တရာယ် တားဆီးကာကွယ်ရေးဗဟိုအဖွဲ့ အဖွဲ့ဝင် မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့ ဒုတိယရဲချုပ်ရဲမှူးချုပ်သိန်းဦး ဦးဆောင်သော မြန်မာကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့နှင့် တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံ အမျိုးသားမူးယစ်ဆေးဝါးထိန်းချုပ်ရေး ကော်မရှင် ဒုတိယအထွေထွေအတွင်းရေးမှူးချုပ် Mr.WEI Xiaojun ဦးဆောင်သော ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့တို့ တက်ရောက်ခဲ့ကြသည်။ အစည်းအဝေးတွင် မြန်မာ-တရုတ်နှစ်နိုင်ငံ မူးယစ်ဆေးဝါးတားဆီးနှိမ်နင်းရေး ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု တိုးမြှင့်ရေး၊ မူးယစ်ဆေးဝါးချက်လုပ်ရာတွင်အသုံးပြုသည့် ဓာတုပစ္စည်းများထိန်းချုပ်ရေး၊ မူးယစ်ဆေးဝါးသတင်း ဖလှယ်ရေးနှင့် နယ်စပ်ဆက်ဆံရေးရုံးများ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုတိုးမြှင့်ရေး၊ တရုတ်နိုင်ငံတွင် မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့မှ ရဲအရာရှိများအား မူးယစ်ဆေးဝါးတားဆီးနှိမ်နင်းရေး သင်တန်းများ တက်ရောက်ရေး၊ ယခင်နှစ် တရုတ်နိုင်ငံတွင် ကျင်းပခဲ့သည့် မြန်မာ-တရုတ်နှစ်နိုင်ငံ မူးယစ်ဆေးဝါးပူးပေါင်းထိန်းချုပ်ရေး အစည်းအဝေးမှ ဆုံးဖြတ်ချက်များအပေါ် ဆောင်ရွက်ပြီးစီးမှု ကိစ္စရပ်များကို ရင်းနှီးပွင့်လင်းစွာ ညှိနှိုင်းဆွေးနွေးခဲ့ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။ (မြန်မာ့အလင်း)

လျှပ်စစ်အန္တရာယ်ကင်းဝေးရေးနှင့် ဓာတ်အားလေလွင့်မှုလျော့နည်းရေး ဆောင်ရွက်

တောင်ငူ နိုဝင်ဘာ ၁ - ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး တောင်ငူခရိုင် အုတ်တွင်းမြို့နယ် လျှပ်စစ်ဓာတ်အားပေးဝေရေလုပ်ငန်း၊ မြို့နယ်လျှပ်စစ်အင်ဂျင်နီယာ ဦးကျော်စွာသိန်း ကြီးကြပ်သည့် လျှပ်စစ်လိုင်းဝန်ထမ်းများသည် အောက်တိုဘာ ၂၉ ရက်က လျှပ်စစ်အန္တရာယ် ကင်းဝေးစေရန်နှင့် လျှပ်စစ်ဓာတ်အားလေလွင့်ဆုံးရှုံးမှုလျော့နည်းစေရေးအတွက် အုတ်တွင်းမြို့ပေါ်နှင့် ရပ်ကွက်များရှိ ဓာတ်အားလိုင်းများနှင့်မလွတ်ကင်းသည့် သစ်ပင်၊ သစ်ကိုင်းများ ခုတ်ထွင်ရှင်းလင်းခြင်းနှင့် ကွဲနေသည့်ကြွေးသီးများလဲလှယ်ခြင်းလုပ်ငန်းများကို ကွင်းဆင်းဆောင်ရွက်ခဲ့ကြသည်။ ဓာတ်အားလိုင်းများတစ်လျှောက် မလွတ်ကင်းသည့် သစ်ပင်၊ သစ်ကိုင်းများ ခုတ်ထွင်ရှင်းလင်းခြင်းများအပြင် ထရန်စဖော်မာခြံဝင်းများ ခိုင်ခံ့အောင်ပြုပြင်ခြင်းလုပ်ငန်းများကိုလည်း ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြခြင်းဖြစ်ပြီး ပြည်သူများလျှပ်စစ်အန္တရာယ် ကင်းဝေးစေရန်နှင့် လျှပ်စစ်ဓာတ်အားလေလွင့်ဆုံးရှုံးမှုနည်းပါးစေရန်အတွက် ယခုကဲ့သို့ ရည်ရွယ်ဆောင်ရွက်ခြင်းဖြစ်ကြောင်း မြို့နယ်လျှပ်စစ်အင်ဂျင်နီယာက ပြောကြားသည်။ (၁၃၆)

ယာဉ်ပုတ်ပုံတင်စာအုပ်မိတ္တူလျှောက်ထားခြင်း
ယာဉ်အမှတ် ၂၉ယ/၆၃၅၅၅ Kenbo CX 125 ယာဉ်လက်ဝယ်ရှိသူ ဦးသောင်းစိန် ၉/မေ(၂၅)၀၀၀၀၀၆ က (ကမ-၃) ပျောက်ဆုံး၍ မိတ္တူထုတ်ပေးရန် လျှောက်ထားလာပါသည်။ ကန့်ကွက်လိုပါက ခိုင်လုံသော အထောက်အထားများဖြင့် ကြော်ငြာသည့်ရက်မှ ၁၅ရက်အတွင်း အောက်ဖော်ပြပါရုံးသို့ လူကိုယ်တိုင် လာရောက်ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။ ကညန၊ ခရိုင်ရုံး (မန္တလေးမြောက်ပိုင်း)၊ မန္တလေးမြို့

ယာဉ်ပုတ်ပုံတင်စာအုပ်မိတ္တူလျှောက်ထားခြင်း
ယာဉ်အမှတ် ၂၈ယ/၄၀၅၈၇၊ Honda Click 110 M/C ယာဉ်လက်ဝယ်ရှိသူ ဦးမြင့်နိုင်ဦး ၁၃/အဆန(နိုင်)၀၄၁၉၂၈က (ကမ-၃) ပျောက်ဆုံး၍ မိတ္တူထုတ်ပေးရန် လျှောက်ထားလာပါသည်။ ကန့်ကွက်လိုပါက ခိုင်လုံသော အထောက်အထားများဖြင့် ကြော်ငြာသည့်ရက်မှ ၁၅ရက်အတွင်း အောက်ဖော်ပြပါရုံးသို့ လူကိုယ်တိုင် လာရောက် ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။ ကညန၊ ခရိုင်ရုံး (မန္တလေးတောင်ပိုင်း)၊ မန္တလေးမြို့

ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်
ယာဉ်အမှတ် ၈၈၁/၃၅၅၂ SHAN SMALI L/T (Tss-02) ယာဉ်လက်ဝယ်ရှိသူ ဦးမင်းမင်းထွန်း ၉/ကဆန(နိုင်)၀၀၇၂၈၄က (ကမ-၃) ပျောက်ဆုံး၍ မိတ္တူထုတ်ပေးရန် လျှောက်ထားလာပါသည်။ ကန့်ကွက်လိုပါက ခိုင်လုံသော အထောက်အထားများဖြင့် ကြော်ငြာသည့်ရက်မှ ၁၅ရက်အတွင်း အောက်ဖော်ပြပါရုံးသို့ လူကိုယ်တိုင် လာရောက်ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။ ကညန၊ ခရိုင်ရုံး (ကျောက်ဆည်)

ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်
ယာဉ်အမှတ် ၂၈ယ/၄၀၅၈၇ Luojia-110 ယာဉ်လက်ဝယ်ရှိသူ ဦးကောင်းဌေး ၉/တတဥ(နိုင်)၀၅၆၂၄၈က (ကမ-၃) ပျောက်ဆုံး၍ မိတ္တူထုတ်ပေးရန် လျှောက်ထားလာပါသည်။ ကန့်ကွက်လိုပါက ခိုင်လုံသော အထောက်အထားများဖြင့် ကြော်ငြာသည့်ရက်မှ ၁၅ ရက်အတွင်း အောက်ဖော်ပြပါရုံးသို့ လူကိုယ်တိုင် လာရောက် ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။ ကညန၊ ခရိုင်ရုံး (ကျောက်ဆည်)

ယာဉ်ပုတ်ပုံတင်စာအုပ်မိတ္တူလျှောက်ထားခြင်း
ယာဉ်အမှတ် ၁၁ယ/၅၀၁၄၇ Jialing 90 ဆိုင်ကယ် ယာဉ်လက်ဝယ်ရှိသူ ဒေါ်သင်းသင်းမာ ၉/မရာတ(နိုင်)၀၆၇၈၄၇က (ကမ-၃)ပျောက်ဆုံး၍ မိတ္တူထုတ်ပေးရန် လျှောက်ထားလာပါသည်။ ကန့်ကွက်လိုပါက ခိုင်လုံသော အထောက်အထားများဖြင့် ကြော်ငြာသည့်ရက်မှ ၁၅ ရက်အတွင်း အောက်ဖော်ပြပါရုံးသို့ လူကိုယ်တိုင် လာရောက်ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။ ကညန၊ ခရိုင်ရုံး (မန္တလေးတောင်ပိုင်း)၊ မန္တလေးမြို့

ယာဉ်ပုတ်ပုံတင်ခွင့်လျှောက်ထားခြင်း
ယာဉ်အမှတ် ၁၂ယ/၈၅၇၇၇ Loncin M/C ယာဉ်လက်ဝယ်ရှိသူ ဒေါ်သင်းသင်းဦး ၉/အမ(နိုင်) ၀၀၃၁၁၇ က (ကမ-၃) ပျောက်ဆုံး၍ မိတ္တူထုတ်ပေးရန် လျှောက်ထားလာပါသည်။ ကန့်ကွက်လိုပါက ခိုင်လုံသော အထောက်အထားများဖြင့် ကြော်ငြာသည့်ရက်မှ ၁၅ရက်အတွင်း အောက်ဖော်ပြပါရုံးသို့ လူကိုယ်တိုင် လာရောက်ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။ ကညန၊ ခရိုင်ရုံး (မန္တလေးမြောက်ပိုင်း)၊ မန္တလေးမြို့

ယာဉ်ပုတ်ပုံတင်ခွင့်လျှောက်ထားခြင်း
ယာဉ်အမှတ် ၂၈ယ/၇၇၇၇၂ Honda Scoo Pyi 110/M/C ယာဉ်လက်ဝယ်ရှိသူ ဒေါ်အိသိစွာ ၁၂/အမန(နိုင်) ၂၂၀၀၇၉ က (ကမ-၃) ပျောက်ဆုံး၍ မိတ္တူထုတ်ပေးရန် လျှောက်ထားလာပါသည်။ ကန့်ကွက်လိုပါက ခိုင်လုံသော အထောက်အထားများဖြင့် ကြော်ငြာသည့်ရက်မှ ၁၅ရက်အတွင်း အောက်ဖော်ပြပါရုံးသို့ လူကိုယ်တိုင် လာရောက် ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။ ကညန၊ ခရိုင်ရုံး (မန္တလေးတောင်ပိုင်း)၊ မန္တလေးမြို့

ယာဉ်ပုတ်ပုံတင်ခွင့်လျှောက်ထားခြင်း
ယာဉ်အမှတ် ၁၂/၅၀၀၁၅ Honda C90 H Custom ယာဉ်လက်ဝယ်ရှိသူ ဒေါ်ခင်အေးဟန် ၁/မကတ(နိုင်)၀၂၀၂၀၂ က(ကမ-၃) ပျောက်ဆုံး၍ မိတ္တူထုတ်ပေးရန် လျှောက်ထားလာပါသည်။ ကန့်ကွက်လိုပါက ခိုင်လုံသောအထောက်အထားများဖြင့် ကြော်ငြာသည့်ရက်မှ ၁၅ရက်အတွင်း အောက်ဖော်ပြပါရုံးသို့ လူကိုယ်တိုင်လာရောက် ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။ ကညန၊ ခရိုင်ရုံး (မန္တလေးမြောက်ပိုင်း)၊ မန္တလေးမြို့

ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်း
မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး၊ ကျောက်ဆည်ခရိုင်၊ တံတားဦးမြို့၊ အမှတ် (၁)ရပ်ကွက်၊ အကွက်အမှတ်/အမည်(၁/ဆုံကုန်းအကွက်)၊ ဦးပိုင်အမှတ် (၈၁/၂)၊ ဧရိယာ ၀ ဒသမ ၁၂၀ ဧကရှိ မြေကွက်အား ဦးအောင်မောင် ၉/တတဥ(နိုင်)၀၀၄၆၇၀က ၎င်းအမည်ဖြင့်မြေငှားဂရန်အသစ်လျှောက်ထားလာရာ အကျိုးသက်ဆိုင်သူများအနေဖြင့် ဤကြော်ငြာပါသည့်ရက်မှစ၍ ၁၄ရက်အတွင်း ကျောက်ဆည်ခရိုင်အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာနသို့ ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။ ကန့်သတ်ရက်ကျော်လွန်သည်အထိ ကန့်ကွက်မည့်သူမရှိပါက မြေငှားဂရန်အသစ်ဆောင်ရွက်ခြင်းလုပ်ငန်းအား ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ပါကြောင်း ကြေညာအပ်ပါသည်။ ဦးအောင်မောင် ၉/တတဥ(နိုင်)၀၀၄၆၇၀

ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်း
မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး၊ ကျောက်ဆည်ခရိုင်၊ တံတားဦးမြို့၊ အမှတ် (၂)ရပ်ကွက်၊ အကွက်အမှတ်/အမည်(၂/ရေညီအကွက်)၊ ဦးပိုင်အမှတ် ၇၀၊ ဧရိယာ ၀ ဒသမ ၀၄၅၈၈၅၅ မြေကွက်အား ဒေါ်အေးသိန်း ၉/တတဥ(နိုင်)၀၀၈၃၈၀က ၎င်းအမည်ဖြင့် မြေငှားဂရန်အသစ်လျှောက်ထားလာရာ အကျိုးသက်ဆိုင်သူများအနေဖြင့် ဤကြော်ငြာပါသည့်ရက်မှစ၍ ၁၄ ရက်အတွင်း ကျောက်ဆည်ခရိုင်အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာနသို့ ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။ ကန့်သတ်ရက်ကျော်လွန်သည်အထိ ကန့်ကွက်မည့်သူမရှိပါက မြေငှားဂရန်အသစ် ဆောင်ရွက်ခြင်းလုပ်ငန်းအား ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ပါကြောင်း ကြေညာအပ်ပါသည်။ ဒေါ်အေးသိန်း ၉/တတဥ(နိုင်)၀၀၈၃၈၀

ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်း
မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး၊ ကျောက်ဆည်ခရိုင်၊ တံတားဦးမြို့၊ အမှတ် (၃)ရပ်ကွက်၊ အကွက်အမှတ်/အမည်(၉/တစီးရှင်အကွက်)၊ ဦးပိုင်အမှတ် (၆၂၆/၆၉၆)၊ ဧရိယာ ၀ဒသမ ၀၅၄၈ ဧကရှိမြေကွက်အား ဒေါ်ခင်ရီ ၉/တတဥ(နိုင်)၀၀၇၅၇၀ က ၎င်းအမည်ဖြင့် မြေငှားဂရန်အသစ်လျှောက်ထားလာရာ အကျိုးသက်ဆိုင်သူများအနေဖြင့် ဤကြော်ငြာပါသည့်ရက်မှစ၍ ၁၄ရက်အတွင်း ကျောက်ဆည်ခရိုင်အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာနသို့ ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။ ကန့်သတ်ရက်ကျော်လွန်သည်အထိ ကန့်ကွက်မည့်သူမရှိပါက မြေငှားဂရန်အသစ်ဆောင်ရွက်ခြင်းလုပ်ငန်းအား ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ကြေညာအပ်ပါသည်။ ဒေါ်ခင်ရီ ၉/တတဥ(နိုင်)၀၀၇၅၇၀



ပြည်ထွင်းသတင်းနှင့် ကြော်ငြာ

# မြန်မာနိုင်ငံ၌ ပထမအကြိမ် အာဆီယံဒေသအဆင့် မသန်စွမ်းသူများ အနုပညာပွဲတော်ကျင်းပမည်

ရန်ကုန် နိုဝင်ဘာ ၁  
အာဆီယံဒေသအဆင့် မသန်စွမ်းသူများအနုပညာပွဲတော် (Immense Spectrum)ကို ဒီဇင်ဘာလအတွင်း မြန်မာနိုင်ငံ၌ ပထမအကြိမ်အဖြစ် ကျင်းပသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။  
ဖွင့်ပွဲကို နေပြည်တော်၌ ဒီဇင်ဘာ ၃ ရက် ညနေပိုင်းတွင် စတင်ဖွင့်လှစ်သွားရန်စီစဉ်ထားကြောင်း၊ နေပြည်တော်၌ တစ်ညတဖျော်ဖြေပြီး ရန်ကုန်မြို့၌ ဒီဇင်ဘာ ၅ ရက်မှ ၇ ရက်အထိ ညစဉ် ၆ နာရီမှ ၁၀ နာရီအထိ ဖျော်ဖြေသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ရန်ကုန်မြို့ စင်ထရယ်ဟိုတယ်၌ ကျင်းပမည့် စာနယ်ဇင်းရှင်းလင်းပွဲမှ

သိရသည်။  
“အာဆီယံဒေသတွင်း အနုပညာပွဲတော်ကျင်းပတာ ပြည်သူလူထုတွေ သိဖို့အတွက် ကျွန်တော်တို့ မြန်မာနိုင်ငံ မသန်စွမ်းရေးဆောင်အဖွဲ့က အခြေစိုက်ရာဒေသတွေနဲ့ မိတ်ဆက်အဖွဲ့အစည်းတွေရှိရာ ရုံးခွဲတွေမှာ ဂီတဖျော်ဖြေရေး အကြံပြုပေးမှုတွေကျင်းပလျက်ရှိပါတယ်”ဟု Operation Director ဦးအောင်ကိုမြင့်က ပြောကြားသည်။  
“အာဆီယံဒေသတွင်းနဲ့ ဂျပန်နိုင်ငံက မသန်စွမ်းအနုပညာရှင်တွေကို ဖိတ်ခေါ်သွားဖို့ စီစဉ်ထားပါတယ်။ အခုလောလောဆယ်မှာတော့ ဖိလစ်ပိုင်၊ စင်ကာပူ၊ ဗီယက်နမ်၊ ထိုင်း၊ လာ

အို၊ ကမ္ဘောဒီးယား၊ ဂျပန်အစရှိတဲ့ ပြည်ပနိုင်ငံတွေက ၇၅ ဦးနဲ့ ပြည်တွင်းက ၃၀ စုစုပေါင်း ၁၀၀ လောက်ပါဝင်မယ်။ ဖျော်ဖြေမှုတွေကတော့ ခေတ်ပေါ်အက၊ ဝိုးချဲအက၊ ခေတ်ပေါ်တီးဝိုင်းရိုးရာ ဗုံတီးခတ်ခြင်းတွေပါဝင်ပါတယ်”ဟု မြန်မာနိုင်ငံ မသန်စွမ်းရေးဆောင်အဖွဲ့ Program Director ဦးနေလင်းစိုးက ပြောကြားသည်။  
အဆိုပါ အနုပညာဖျော်ဖြေပွဲတွင် အာဆီယံဒေသတွင်းနိုင်ငံများမှ ဖိတ်ကြားထားသော အောင်မြင်သည့် မသန်စွမ်းအနုပညာရှင် ၂၅ ဦး၊ ပွဲတော်၏ သံတမန်များဖြစ်သည့် တေးသံရှင် ဇော်ဝင်းထွန်းနှင့် တေးသံ



ရှင်သရုပ်ဆောင် ချစ်သူဝေနှင့်အတူ နာမည်ကြီးတေးသံရှင်များက ပါဝင်မည်ဟု သိရသည်။  
မသန်စွမ်းသူများ အနုပညာပွဲတော်ဆိုင်ရာ လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်

ချက်၏ ပထမအဆင့်ဖြစ်သော မြန်မာနိုင်ငံ မသန်စွမ်းသူများ အနုပညာပွဲတော်ကို ယမန်နှစ် အောက်တိုဘာလတွင်းက ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး မင်းမေ့လမ်းပေါ်ရှိ

MCC ခန်းမ၌ ကျင်းပခဲ့ကြောင်းနှင့် မြန်မာနိုင်ငံတစ်ဝန်းမှ မသန်စွမ်းအနုပညာရှင် ၂၆၃ ဦး ပါဝင်ဖျော်ဖြေခဲ့ကြောင်း သိရသည်။  
မြတ်စန္ဒာသင်းဇော်

## မော်ကျွန်း-ပြင်စလူကားလမ်းတွင် ဖောင်ကွဲချောင်းကူးတံတားပျက်စီးနေသဖြင့် ခရီးသွားများနှင့် ဒေသခံများ သွားလာရေးအခက်အခဲကြုံ



မော်လမြိုင်ကျွန်း နိုဝင်ဘာ ၁  
ပင်လယ်ပိုင်းဒေသ လမ်းပန်းဆက်သွယ်ရေးအတွက် အဓိကအားထားရသော မော်ကျွန်း-လှိုင်ဘုန်း- ပြင်စလူ မော်တော်ကားလမ်းတွင် အရေးပါသည့် ဖောင်ကွဲချောင်းကူးတံတား ပျက်စီးနေသဖြင့် သွားလာရေးအခက်အခဲကြုံတွေ့နေရကြောင်း ဒေသခံကျေးရွာသားများနှင့် ခရီးသွားများက ဆိုသည်။  
ဖောင်ကွဲချောင်းကူးတံတားသည် မော်ကျွန်း-ကလေးနှင့် လှိုင်ဘုန်းကျေးရွာသို့ သွားလာရေးတွင် အလယ်ဗဟို၌ တည်ရှိနေပြီး နေ့စဉ် ခရီးသွားပြည်သူများ ယာဉ်များ၊ ကလေးကျေးရွာ မပုရေကျော်ကျေးရွာနှင့် ဖောင်ကွဲကျေးရွာအတွင်းမှ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ ဖြတ်သန်းသွားလာနေကြသည့် အဓိကချောင်းကူးတံတားဖြစ်သဖြင့် အချိန်မရွေး လူနှင့်ယာဉ်များ အန္တရာယ်ရှိနေရာ ခရီးသွားနယ်မြေခံ ပြည်သူများက ဖောင်ကွဲချောင်းကူးတံတား ပျက်စီးနေမှုကို ပြင်ဆင်ပေးရန်လိုလားနေကြသည်။  
အဆိုပါ ချောင်းကူးတံတားမှာ နာဂစ်နောက်ပိုင်းတွင် ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် ဆောက်လုပ်ပေးခဲ့သော ချောင်းကူးတံတားတစ်ခုဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။  
ဇော်လင်းဖြိုး(မော်ကျွန်း)

### အသိပေးကြေညာ

ရထားပို့ဆောင်ရေးဝန်ကြီးဌာန ကုန်းလမ်းပို့ဆောင်ရေး ညွှန်ကြားမှုဦးစီးဌာနမှ ၂၀၁၄ ခုနှစ် နိုဝင်ဘာလအတွင်း အောက်ဖော်ပြပါမြို့နယ်များသို့ နယ်လှည့်၍ မော်တော်ယာဉ်၊ မော်တော်ဆိုင်ကယ်နှင့် ယာဉ်မောင်းလိုင်စင်သက်တမ်း တိုးခြင်းလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ပေးမည်ဖြစ်ပါ၍ ကြိုတင်ပြင်ဆင်နိုင်ရန် အတွက် အသိပေးကြေညာအပ်ပါသည်။

စဉ်	တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ်	မြို့နယ်
၁	ကချင်ပြည်နယ်	ပိုင်းမော်၊ဖားကန့်
၂	ကယားပြည်နယ်	ဒီမော့ဆို၊ ဖရူဆို
၃	ချင်းပြည်နယ်	ဖလမ်း၊ တီးတိန်
၄	စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး	ယင်းမာပင်၊ ကောလင်း၊ဝန်းသို၊ ပင်လည်ဘူး၊ ဒီပဲယင်း
၅	တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး	ကျွန်းစု
၆	ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး	ရွှေတောင်၊ ကျောက်ကြီး
၇	မကွေးတိုင်းဒေသကြီး	တောင်တွင်းကြီး၊ မြို့သစ်၊ ဂန့်ဂေါ၊ထီးလင်း၊ စလင်း၊ အောင်လံ၊ မင်းလှ
၈	မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး	သပိတ်ကျင်း၊ ဝမ်းတွင်း၊ တံတားဦး
၉	မွန်ပြည်နယ်	သံဖြူဇရပ်
၁၀	ရခိုင်ပြည်နယ်	ကျောက်ဖြူ၊ရမ်းဗြဲ
၁၁	ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး	မှော်ဘီ၊တွံတေး
၁၂	ရှမ်းပြည်နယ်	ရပ်ဇောက်၊ ရွာငါ၊ လဲချား၊ သိန်းနီ၊ခိုင်းမိတ်၊ မိုင်းတုံ၊ မိုင်းဆတ်၊ မိုင်းဖြတ်
၁၃	ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး	ကျောင်းကုန်း၊ပန်းတနော်၊ဖျာပုံ၊လေ့နက်

### (၅၄)ကြိမ်မြောက် ရတနာသုံးပါးပူဇော်ပွဲကြီးဖိတ်ကြားခြင်း

နှစ်စဉ်ကျင်းပမြဲဖြစ်သော ကျောက်ဆည်မြို့ ကျေးဇူးရှင် ပထမဝေဘူဆရာတော်ကြီး သက်တော်ထင်ရှားရှိစဉ်အချိန်မှ စတင်ကာ ယခု(၅၄)ကြိမ်မြောက် ဝေဘူရတနာ(၃)ပါး ပူဇော်ပွဲကြီးကို တန်ဆောင်မုန်းလပြည့်ကျော် (၇)ရက်၊ (၈)ရက်များတွင် ကျောက်ဆည်မြို့ပေါ်ရှိ တပည့်သာဝကများနှင့် အနယ်နယ်အရပ်ရပ်မှ ဒါယကာ၊ဒါယိကာမများမှ လောင်းလှူပူဇော်ပွဲကို စည်ကားသိုက်မြိုက်စွာ ကျင်းပသွားမည်ဖြစ်ပါ၍ လောင်းလှူပူဇော်နိုင်ရန် နိဗ္ဗာန်အကျိုးမျှော်၍ နှိုးဆော်ဖိတ်ကြားအပ်ပါသည်။

**ဝေဘူအကျိုးတော်ဆောင်အဖွဲ့**  
**ကျောက်ဆည်မြို့**

### ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်း အများသိစေရန်ကြေညာခြင်း

ကချင်ပြည်နယ်၊ ဖားကန့်မြို့နယ်၊ ဆိပ်မူကျေးရွာ၊ ရပ်ကွက်(၁)၊ အိမ်အမှတ်(၄၀၈) ဟုခေါ်တွင်သော နေအိမ်ခြံမြေကို ကျွန်ုပ်၏အမှုသည် ဒေါ်မေချိုစိမ်းမှ ၁/မကန(နိုင်)၀၂၈၈၃၃မှ ၁၉၉၅ ခုနှစ်တွင် မူလပိုင်ရှင်ဒေါ်ခင်အောင်ထံမှ ဝယ်ယူထားခဲ့ပါသည်။  
အထက်ပါအိမ်ခြံမြေနှင့်ပတ်သက်ပြီး ဒေါ်မေချိုစိမ်းမှ ငှားအမည်ပေါက်ရရှိရန် ဆောင်ရွက်နေပါသဖြင့် အဆိုပါအိမ်ခြံမြေနှင့်ပတ်သက်ပြီး ပိုင်ဆိုင်ခွင့်ရှိကြောင်း ကန့်ကွက်လိုပါက အထောက်အထားများနှင့်တကွ ၁၄ရက်အတွင်း လာရောက်ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။ ၁၄ရက်အတွင်း တစ်စုံတစ်ဦးမျှ လာရောက်ကန့်ကွက်ခြင်းမရှိပါက ဒေါ်မေချိုစိမ်းမှ ငှားအမည်ပေါက်ရရှိအောင် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း အသိပေးကြေညာအပ်ပါသည်။  
ကျွန်ုပ်၏အမှုသည်ဒေါ်မေချိုစိမ်း၏ လွှဲအပ်ညွှန်ကြားချက်အရ-  
ဒေါ်သွယ်သွယ်အောင်  
တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ  
စဉ်-၈၆၆၃  
အမှတ်(၇၇၈)၊ မေခေသီရိရပ်ကွက်၊  
မြစ်ကြီးနားမြို့

### ဖခင်အမည်မှန်

နေပြည်တော် ဒဂုံကားသီရိမြို့နယ်၊ အထက(၁၉)၊ တက္ကသိုလ်ဝင်တန်း(B)တွင် ပညာသင်ကြားနေသော မောင်အောင်သူရ၏ ဖခင်အမည်မှန်မှာ ဦးစိ ၉/ပမန(နိုင်) ၂၀၀၆၂၅ ဖြစ်ပါကြောင်း။  
ဦးစိ

---

### ဖခင်အမည်မှန်

မြိတ်မြို့၊ အထက (၁)၊ နဝမတန်း (အတွဲ-၁၊ D)မှ မသက်သေဇာတ်ပုံအဖြစ် ဖခင်အမည်မှန်မှာ အိမ်ထောင်စုစာရင်းအရ ဦးစိလွင်ဖြစ်ပါကြောင်း။  
ဦးစိလွင် ၆/ကမန(နိုင်)၀၂၈၅၄၄

---

### ဖခင်အမည်မှန်

ဆောမြို့၊ အထက ဆွေမတန်းတွင် ပညာသင်ကြားနေသော မေသုဟန၏ ဖခင်အမည်မှန်မှာ ဦးအောင်လှိုင်မိုး(ခ)ဦးလှိုင်မိုး ၈/ဆပန(နိုင်)၀၅၄၁၅၇ ဖြစ်ပါကြောင်း။  
ဦးအောင်လှိုင်မိုး ၈/ဆပန(နိုင်)၀၅၄၁၅၇ သီရိရပ်ကွက်၊ ဆောမြို့

### အိမ်နှင့်မြေရောင်းမည်

ပေ၂၄၀\*ပေ၁၃၀  
ရန်ကုန်-မန္တလေး ကားလမ်းဘေး  
ပဲခူးနှင့်ဘုရားကြီးမြို့ကြား  
မယင်းရွာ  
သိန်း(၁၀၀၀/-တစ်ထောင်)  
ညှိနှိုင်း(အကျိုးဆောင်ခပေးမည်)  
ဖုန်း-၀၉-၂၀၅၂၃၇၁၊  
၀၉-၂၀၀၅၉၂၁

### ယာဉ်ပိုင်ဆိုင်စာအုပ်မိတ္တူလျှောက်ထားခြင်း

ယာဉ်အမှတ်၂၉၃/၃၄၀၃၅ Yamaha Tricker 250 ယာဉ်လက်ဝယ်ရှိသူ ဦးအောင်ကိုစိုး ၉/မတရ(နိုင်) ၁၄၄၀၁၀ က(ကမ-၃) ပျောက်ဆုံး၍ မိတ္တူထုတ်ပေးပါရန် လျှောက်ထားလာပါသည်။ ကန့်ကွက်လိုပါက ခိုင်လုံသောအထောက်အထားများဖြင့် ကြော်ငြာသည့်ရက်မှ ၁၅ရက်အတွင်း အောက်ဖော်ပြပါ ရုံးသို့ လူကိုယ်တိုင်လာရောက် ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။  
ကညန၊ ခရိုင်ရုံး(မန္တလေးမြောက်ပိုင်း)၊ မန္တလေးမြို့

### ယာဉ်ပိုင်ဆိုင်စာအုပ်မိတ္တူလျှောက်ထားခြင်း

ယာဉ်အမှတ်၂၆၃/၉၀၁၅၈ Kenbo 125 ယာဉ်လက်ဝယ်ရှိသူ ဦးသန်းအောင် ၅/တဆန(နိုင်)၀၃၉၃၉၉ က(ကမ-၃) ပျောက်ဆုံး၍မိတ္တူထုတ်ပေးပါရန် လျှောက်ထားလာပါသည်။ ကန့်ကွက်လိုပါက ခိုင်လုံသောအထောက်အထားများဖြင့် ကြော်ငြာသည့်ရက်မှ ၁၅ ရက်အတွင်း အောက်ဖော်ပြပါရုံးသို့ လူကိုယ်တိုင်လာရောက်ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။  
ကညန၊ ခရိုင်ရုံး(ရွှေဘို)၊ ရွှေဘိုမြို့

### ယာဉ်ပိုင်ဆိုင်စာအုပ်မိတ္တူလျှောက်ထားခြင်း

ယာဉ်အမှတ်၂၃၃/၅၆၆၀၅ Zongshen 110 ယာဉ်လက်ဝယ်ရှိသူ ဦးမျိုးမြင့် ၉/လပန(နိုင်)၁၅၅၅၀၈၉ က (ကမ-၃) ပျောက်ဆုံး၍ မိတ္တူထုတ်ပေးရန် လျှောက်ထားလာပါသည်။ ကန့်ကွက်လိုပါက ခိုင်လုံသော အထောက်အထားများဖြင့် ကြော်ငြာသည့်ရက်မှ ၁၅ ရက်အတွင်း အောက်ဖော်ပြပါရုံးသို့ လူကိုယ်တိုင်လာရောက်ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။  
ကညန၊ (နေပြည်တော်)

### ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်

ယာဉ်အမှတ် ၁၆၃/၂၂၂၆၅ Honda Wave ယာဉ်လက်ဝယ်ရှိသူ ဦးစိုင်းစွန်း ၁၃/တခလ(နိုင်) ၀၃၃၈၀၈ က (ကမ-၃) အပိုင်းပျောက်ဆုံး၍ မိတ္တူထုတ်ပေးရန် လျှောက်ထားလာပါသည်။ ကန့်ကွက်လိုပါက ခိုင်လုံသောသက်သေ အထောက်အထားများဖြင့် ကြော်ငြာသည့်ရက်မှ ၁၅ ရက်အတွင်း အောက်ဖော်ပြပါရုံးသို့ လာရောက်ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။  
ကညန၊ ခရိုင်ရုံး(တာချီလိတ်)

### ဖခင်အမည်မှန်

တန့်ဆည်မြို့၊ အထက (၁) အငွေမတန်း(ဒီ)မှ မခိုင်နိုင်စိုးနှင့် တန့်ဆည်မြို့နယ် ဂရိတ်ကျေးရွာအလယ်တန်းကျောင်း ပဉ္စမတန်း(အေ)မှ မောင်မြင့်စိုးနိုင်တို့၏ ဖခင်အမည်မှန်မှာ ဦးဝင်းလှိုင် ၅/တဆန(နိုင်) ၁၁၉၉၃၇ဖြစ်ပါသည်။



# ခိုကိုးရာမဲ့ကလေးငယ်များအတွက် ဘာသာလူမျိုးမရွေး လက်ခံပေးနေသည့် ပုသိမ်မြို့မှ တစ်ခုတည်းသော ကန်သုံးဆင့်လူငယ်ဂေဟာ

ခိုကိုးရာမဲ့ကလေးများ အနာဂတ် ဘဝ လှပစေရေးကို ရှေးရှုကာ လက်ခံ ပြုစု ပျိုးထောင်ပေးလျက်ရှိသည့် ပုသိမ်မြို့၏ တစ်ခုတည်းသော ကန်သုံးဆင့် ဇေတဝန်ကျောင်းတိုက် လူငယ်ဖွံ့ဖြိုးရေးဂေဟာသို့ ဧရာဝတီ တိုင်းဒေသကြီးအတွင်း ဒေသဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်ရေးနှင့် လူမှုစီးပွား သတင်း များပြုစုရေးသားရန် သွားရောက်သည့် ခရီးစဉ်အတွင်း သွားရောက်လေ့လာ ဖြစ်ခဲ့ပါသည်။



သတင်းဆောင်းပါး- ခင်ရတနာ၊ စာတိုပုံ- မောင်သဲဦး

သစ်ရိပ် ဝါးရိပ် အောက်တွင် အေးအေးလူလူ စာကျက်မှတ်နေသော ဆယ်ကျော်သက် ကျောင်းသားလေး များကို တွေ့ရသလို ကလေးတို့ဘာသာ ဘာဝ ပျော်ရွှင်စွာဆော့ကစားနေ သူများကိုလည်း တွေ့ရသည်။

“ကလေးတွေက အများအား ဖြင့် လိမ္မာကြပါတယ်။ သူတို့အတွက် ဘုန်းကြီးတို့က လုံခြုံမှုပေးတယ်။ ဘဝမှာ ဆက်လက်ရပ်တည်ဖို့အတွက် အတတ်ပညာ၊ အသိပညာတွေကို သင်ယူခွင့်ရဖို့ကူညီပေးတယ်။ စာ ဆက်မသင်ချင်လို့ အလုပ်ထွက်လုပ် ကြသူတွေကိုလည်း အလုပ်ရဖို့ ကူညီ ပေးတယ်။ အဆင်မပြေလို့ ပြန် ရောက်လာကြတော့လည်း ကျောင်း တိုက်က သူတို့ အိမ်ပဲပေါ့” ဟု ဇေတဝန်ကျောင်းတိုက် ကန်သုံး ဆင့် လူငယ်ဖွံ့ဖြိုးရေး ပရဟိတ ဂေဟာမှ ဆရာတော်ဘဒ္ဒန္တ ကုမာရက မိန့်ကြားသည်။

မိဘမဲ့နှင့် ခိုကိုးရာမဲ့ ကလေးငယ် များ၏ဘဝကို မြှင့်တင်ပေးခြင်းသည် ဗုဒ္ဓဘာသာတော်နှင့်လည်း လျော်ညီပြီး လူမှုဘဝကိုလည်း ကူညီပေးရာ ရောက်ခြင်းကြောင့် ၁၉၄၅ ခုနှစ် တွင် ဇေတဝန်ကျောင်းတိုက် မူလ ဆရာတော် အရှင်မဟာဝံသက ပုသိမ် မြို့မှ စေတနာရှင်များဖြင့် စုပေါင်း ဖွဲ့စည်း တည်ထောင်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ရာ ယခုအခါ နှစ်ပေါင်း ၇၀ တိုင်ခဲ့ပြီ ဖြစ်သည်။

ဘုန်းတော်ကြီးသင်ပညာရေးကျောင်း မဟုတ်ပါဘူး။ ကလေးတွေကို အခြေခံ ပညာကျောင်းတွေမှာ ပညာသင်ကြား ပေးတယ်။ သူတို့တွေရဲ့ ပညာရေး၊ ကျန်းမာရေး၊ စားဝတ်နေရေး အားလုံး ကို ကူညီပေးတယ်။ အသက် ၁၈ နှစ် ကျော်သွားပေမယ့် ကျောင်းတက် နေတဲ့ကလေးတွေကို ကျောင်းဆက် ထားပေးတယ်။ အလုပ်လုပ်ချင်ပြီ ဆိုရင်လည်း အလုပ်အကိုင်ရရှိအောင် ကူညီပေးတယ်။ ဘုန်းကြီးတို့ သက် တမ်းတစ်လျှောက်မှာ ကျောင်းက ထုတ်ပစ်ရတဲ့ကလေး တစ်ဦးမှ မရှိပါ ဘူး။ အတောင်စုံတဲ့အခါ သူတို့

သဘောဆန္ဒအရ ထွက်ခွာသွားတဲ့ ကလေးတွေပဲရှိပါတယ်”ဟု ဆရာတော် ဦးကုမာရက မိန့်ကြားသည်။ လက်ရှိတွင် အသက် ငါးနှစ်မှ ၁၈ နှစ်အထိ ကလေးငယ် ၇၈ ဦး ကို လူမျိုးဘာသာမခွဲခြားဘဲ လက်ခံ ပြုစုပေးနေပြီး ကျောင်းသင်ခန်းစာ များကို စနစ်တကျ လေ့လာကျက် မှတ် တတ်စေရေး၊ အခြေခံ အသက် မွေးပညာများ တတ်မြောက်စေ ရေးတို့ကို ဦးစားပေး သင်ယူနိုင် ရန် ပျိုးထောင်ပေးလျက်ရှိကြောင်း၊ နှစ်ပေါင်း ၇၀ အတွင်း စာရိတ္တ မြင့်မားပြီး ကျွမ်းကျင်ထက်မြက်

သော သားကောင်းရတနာများအဖြစ် ကျောင်းဆရာများ၊ တပ်မတော် သားများ၊ ဆရာဝန်များ၊ ဝန်ထမ်းများ၊ ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များအပြင် အခြေခံ အသက်မွေးဝမ်းကျောင်းများ ဖြစ် သော တွင်ခုံလုပ်သားများ၊ စက်ရုံ လုပ်သားများ၊ မော်တော်ယာဉ် အလုပ်ရုံကျွမ်းကျင်သူပေါင်း ၁၀၀၀ ကျော်ကိုလည်း မွေးထုတ်ပေးနိုင်ခဲ့ပြီ ဖြစ်ကြောင်း ဆရာတော်ဦးကုမာရထံ မှ သိရသည်။

ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီးအတွင်း မှ ကလေးငယ်များအပြင် ရှမ်းနှင့် ကချင်ပြည်နယ်မှ ကလေးငယ်များ လည်း ကျောင်းတွင် ပြုစုလက်ခံထား ပေးကြောင်း၊ ကူးစက်ရောဂါ ကင်းရှင်း ကြောင်း၊ ရပ်ကွက်သို့မဟုတ် အုပ် ထိန်းတာဝန်ရှိသူများက သက်ဆိုင်ရာ ကျန်းမာရေးဝန်ထမ်းထောက်ခံချက် လိုအပ်ကြောင်း၊ မိဘမဲ့ဖြစ်ပါက မိဘ မဲ့မှန်ကန်ကြောင်း ထောက်ခံစာ လိုအပ်ကြောင်း သိရသည်။

“ဘာသာလည်း မရွေးပါဘူး။ ကလေးတွေအနေနဲ့ ကိုယ်နှစ်ခြိုက်ရာ ဘာသာကို လွတ်လပ်စွာ ကိုးကွယ်ခွင့် ရှိပါတယ်။ အဓိကကတော့ အချင်း ချင်း ချစ်ကြည်ရိုင်းပင်းစွာ နေထိုင် တတ်ပြီး စာရိတ္တကောင်းမွန်ဖို့ သွန် သင်လမ်းပြပါတယ်။ ဂေဟာမျိုးကနေ တစ်ဆင့် ကလေးတွေရဲ့ အခြေအနေ ကို သုံးသပ်ပြီး ပညာရေးအပါအဝင် လိုအပ်ချက်တွေကို ကြိုးစားဖြည့်တင်း ပါတယ်” ဟု ဦးကုမာရက ပြောကြား သည်။

ခိုကိုးရာမဲ့ကျောင်းများအားလုံး နီးပါးတွင် ကြိုတွေ့နေရခြင်းနည်းတူ ပုသိမ်ကန်သုံးဆင့်ကျောင်းအတွင်းမှ ကလေးငယ်များ၏ ငါးပုံလေးပုံမှာ

မိဘရှိလျက်နှင့် အခြေအနေအမျိုးမျိုး ကြောင့် ကျောင်းသို့ရောက်ရှိလာသူ များဖြစ်သည်။

“မိဘမဲ့စစ်စစ်က ၁၅ ဦးပဲရှိတယ်။ အများစုက ဖခင်မရှိတာကြောင့် အခုလို ရောက်လာသူတွေများ တယ်။ သူတို့ ပညာတွေတတ်မြောက် လို့ အသက်မွေးပညာ အထိုက် အလျောက် တတ်မြောက်ရင် မိသားစု တွေဆီ ပြန်ကြတာများတယ်။ ဒါပေမယ့် အိမ်အချိန်မှာလည်း မိသားစုထဲမှာ သူတို့မျှော်လင့်သလို ဖြစ်မလာတတ်တာကြောင့် ကျောင်း ကို ပြန်ရောက်လာပြီး ဒီကနေ အလုပ်ခွင်ဝင်သွားသူ တွေများတယ်” ဟု ဆရာတော်က ကလေးများ အခက်အခဲကို တစေ့တစောင်း ပြောသည်။

ကလေးများအတွက် ကျွေးမွေး လှူဒါန်းသည့် နေ့စဉ်အလှူရှင်များ နည်းပါးသော်လည်း ပုသိမ်မြို့မှ အလှူရှင်အများစု စုပေါင်းလှူဒါန်း ထားသော ဆန်၊ ဆီနှင့် ရိက္ခာများ ကြောင့် ကလေးများအတွက် အခက် အခဲမရှိကြောင်း၊ နေ့စဉ် သီးစုံပဲဟင်း၊ ငါးပိနှင့် တို့စရာများဖြင့် ပုံမှန်ကျွေး မွေးပြီး နံနက်ထမင်းချိုကို အသား ငါးဖြင့် ကျွေးမွေးသည်ကို တွေ့ရ သည်။

“တက္ကသိုလ်ဝင်တန်းက အရေး ကြီးလို့ အနီးနားက ကျောင်းဆရာ တွေက ပညာဒါန သင်ပေးကြတယ်။ ပုသိမ်လေယာဉ်ကွင်းမှာ လေယာဉ် မောင်း သင်တန်းကျောင်းရှိတော့ အဲဒီက ကျောင်းသူ ကျောင်းသား တွေက လာသင်ပေးကြတာရှိတယ်။ ဆယ်တန်းဖြေမယ့် ကျောင်းသား လေးဦးရှိပြီး အောင်မြင်မယ်လို့ ယုံကြည်ပါတယ်”ဟု ဂေဟာမျိုးက လည်းပြောကြားသည်။ (မြန်မာ့အလင်း)

## မော်လမြိုင်ကျွန်းမြို့နယ် ရေဖြူကန်ကျေးရွာတွင် မြို့နယ်အတွင်း ပထမဆုံး နယ်မြေရဲကင်းဖွင့်လှစ်

မော်လမြိုင်ကျွန်း နိုဝင်ဘာ ၁ တရားဥပဒေစိုးမိုးရေးနှင့် ရပ် ရွာအေးချမ်း သာယာရေးအတွက် ပင်လယ်ပိုင်းဒေသနှင့် ထိစပ်နေ သော မော်လမြိုင်ကျွန်းမြို့နယ်

အလယ်ရေကျော်ကျေးရွာ အုပ်စု ရေဖြူကန်ကျေးရွာတွင် မြို့နယ် အတွင်း ပထမဆုံး နယ်မြေရဲကင်း ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားကို အောက်တိုဘာ ၃၀ ရက် နံနက် ၉ နာရီက ရေဖြူ

ကန်ကျေးရွာ နယ်မြေရဲကင်း အဆောက်အအုံရှေ့၌ ကျင်းပရာ မြို့နယ်ရဲတပ်ဖွဲ့မှူး မြို့နယ်အတွင်း ပထမဆုံး နယ်မြေရဲကင်း ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားကို အောက်တိုဘာ ၃၀ ရက် နံနက် ၉ နာရီက ရေဖြူ

ယင်း နယ်မြေရဲကင်းဖွင့်ပွဲတွင် အလယ်ရေကျော်ကျေးရွာ အုပ်စု အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးအေးဟန်နှင့် ကလေးကျေးရွာအုပ်စု အုပ်ချုပ် ရေးမှူး ဦးသန်းဦးတို့က ရဲတပ်ဖွဲ့ နှင့် ပူးပေါင်းပြီး တရားဥပဒေစိုးမိုး ရေး၊ ရပ်ရွာအေးချမ်းသာယာရေး နှင့် ပြည်သူ့ဘဝ လုံခြုံရေးတို့ အတွက် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မည့် လုပ်ငန်းများကို ရှင်းလင်းတင်ပြကြ သည်။

ထို့နောက် မြို့နယ်ရဲတပ်ဖွဲ့မှူး ရဲမှူးမင်းသိန်းက ရေဖြူကန်ကျေးရွာ နယ်မြေရဲကင်းမှ ရဲကင်းတပ်ဖွဲ့ဝင် များနှင့် တွေ့ဆုံပြီး ပြည်သူ့အကျိုးပြု လုပ်ငန်းများတွင် ပူးပေါင်း ဆောင် ရွက်ရေး၊ ဥပဒေကို လေးစားလိုက်နာ ရေးနှင့် ပြည်သူ့ဘဝ လုံခြုံရေးများ ကို ကူညီစောင့်ရှောက်ကြရန် ဆွေးနွေးမှာကြားခဲ့ကြောင်း သိရ သည်။

နိုင်ငံဘက်စုံ တည်ဆောက်ရေး မှန်မှန်ကန်ကန် အခွန်ပေး

### အိတ်ဖွင့်တင်ဒါခေါ်ယူခြင်း

၁။ အမျိုးသားစီမံကိန်းနှင့် စီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုဝန်ကြီးဌာန၊ ဗဟိုစက်ပစ္စည်းစာရင်း အင်းနှင့် စစ်ဆေးရေးဦးစီးဌာန၏ ၂၀၁၄-၂၀၁၅ ဘဏ္ဍာရေးနှစ်အတွက် မော်တော်ယာဉ် လက်သုံးစက်ကိရိယာ၊ မော်တော်ယာဉ်ဘာယာ၊ ကွန်ပျူတာနှင့် ဆက်စပ်ပစ္စည်းများ၊ ရုံးအသုံး အဆောင်ပစ္စည်းနှင့် ရုံးသုံးပရိဘောဂများကို မြန်မာကျပ်ငွေဖြင့် ဝယ်ယူလိုပါသဖြင့် အိတ်ဖွင့် တင်ဒါများ တင်သွင်းရန် ဖိတ်ခေါ်အပ်ပါသည်။

၂။ တင်ဒါစည်းကမ်းအသေးစိတ်နှင့် ဝယ်ယူမည့်ပစ္စည်းကိရိယာများ အသေးစိတ်စာရင်းကို အမျိုးသားစီမံကိန်းနှင့် စီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုဝန်ကြီးဌာန၊ ဗဟိုစက်ပစ္စည်းစာရင်းအင်းနှင့် စစ်ဆေးရေးဦးစီးဌာန၊ နေပြည်တော်သို့ ရုံးချိန်အတွင်း လူကိုယ်တိုင်လာရောက်၍လည်းကောင်း၊ ဖုန်း-၀၆၇-၄၀၆၀၈၈၊ ၄၀၆၂၂၂တို့သို့ ဆက်သွယ်၍လည်းကောင်း စုံစမ်းမေးမြန်းနိုင်ပါသည်။

တင်ဒါလျှောက်လွှာရောင်းချမည့်ရက် - ၇-၁၁-၂၀၁၄ ရက်မှ ၁၉-၁၁-၂၀၁၄ရက်အထိ

တင်ဒါတင်သွင်းရမည့်ရက် - ၂၀-၁၁-၂၀၁၄ရက်၊ ၁၃:၀၀ နာရီမှ ၁၄:၀၀နာရီအထိ

တင်ဒါဖွင့်မည့်နေရာ - ရုံးအမှတ် ၃၂၊ အစည်းအဝေးခန်းမ၊ ဗဟိုစက်ပစ္စည်း စာရင်းအင်းနှင့်စစ်ဆေးရေးဦးစီးဌာန၊ နေပြည်တော်။

တင်ဒါလျှောက်လွှာဝယ်ယူရန်နေရာ - ရုံးအမှတ် ၃၂၊ ဗဟိုစက်ပစ္စည်းစာရင်းအင်းနှင့် စစ်ဆေးရေးဦးစီးဌာန၊ နေပြည်တော်။

စက်ပြင်နှင့် ပစ္စည်းထိန်းသိမ်းရေး၊ သင်္ဃာတင်ရုံလမ်း၊ (၅) ရပ်ကွက်၊ မရမ်းကုန်းမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်။

အိတ်ဖွင့်တင်ဒါကြီးကြပ်ရေးအဖွဲ့ ဗဟိုစက်ပစ္စည်းစာရင်းအင်းနှင့်စစ်ဆေးရေးဦးစီးဌာန ရုံးအမှတ် ၃၂၊ နေပြည်တော်

### ကယားပြည်နယ်၊ စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာန ဒီးမော့ဆို စိုက်ပျိုးရေးသိပ္ပံဌာန အဆောက်အအုံဆောက်လုပ်ရန်နှင့် လိုအပ်သော အသုံးအဆောင်ပစ္စည်းများဝယ်ယူရန်အတွက် တင်ဒါခေါ်ယူခြင်း

၁။ ကယားပြည်နယ်တွင် ၂၀၁၄-၂၀၁၅ ဘဏ္ဍာရေးနှစ်အတွက် စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာန ဒီးမော့ဆိုမြို့နယ်(ဒေတောင်)ရွာ စိုက်ပျိုးရေးသိပ္ပံဌာန တည်ဆောက် ရေလုပ်ငန်းအတွက် အောက်ဖော်ပြပါလုပ်ငန်းများအား အိတ်ဖွင့်တင်ဒါတင်သွင်းရန် ဖိတ်ခေါ် အပ်ပါသည်-

(၁) အမှုထမ်းနေအိမ်(၄)ခန်းတွဲ ၃ လုံး

(၂) Multimedia Room ၁ လုံး

(၃) သီးနှံရိုခေါင်(အုတ်ညှပ်) ၁ လုံး

(၄) စတိုး(အုတ်ညှပ်) ၁ လုံး

(၅) ဂိတ်တံခါး ၂ ခု

(၆) လယ်ယာသုံးစက်ကိရိယာ မျိုးစုံ

(၇) ဓာတ်ခွဲခန်းသုံးကိရိယာ မျိုးစုံ

၂။ အိတ်ဖွင့်တင်ဒါအဆိုပြုလွှာနှင့်စည်းကမ်းချက်များကို ကယားပြည်နယ် စိုက်ပျိုးရေးဦးစီး ဌာန၊ ပြည်နယ်ဦးစီးဌာနရုံးတွင် ၁-၁၁-၂၀၁၄ရက်မှစတင်ရောင်းချပေးမည်ဖြစ်ပြီး ၇-၁၁- ၂၀၁၄ရက် ၁၆:၀၀နာရီနောက်ဆုံးထား၍ တင်သွင်းရမည်ဖြစ်ပါသည်။

၃။ အသေးစိတ်သိရှိလိုပါက ကယားပြည်နယ် စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာန၊ လွိုင်ကော်မြို့၊ ဖုန်း- ၀၈၃-၂၀၀၄၇၊ ၀၉-၅၆၀၀၉၄၇၊ ၀၉-၄၁၀၀၈၇၆ တို့သို့ရုံးချိန်အတွင်း ဆက်သွယ်စုံစမ်း နိုင်ပါသည်။

အိတ်ဖွင့်တင်ဒါခေါ်ယူရေးကော်မတီ

### ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်

ယာဉ်အမှတ် ၃၇ယ/၇၆၅၈၇ Honda Click 125 (မော်တော်ဆိုင်ကယ်) ယာဉ် လက်ဝယ်ရှိသူ ဒေါ်နန်းမာင်းအုန်း ၁၃/ကတန (နိုင်)၀၄၄၅၉၉ က (ကမ-၃) ဖျောက်ဆုံး၍ မိတ္တူထုတ်ပေးရန် လျှောက်ထားလာပါသဖြင့် ကန့်ကွက်လိုပါက နိုင်ငံသောသက်သေ အထောက်အထားများဖြင့် ကြော်ငြာသည့် ရက်မှ ၁၅ရက်အတွင်း အောက်ဖော်ပြပါရုံးသို့ လာရောက်ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။

ကညန၊ တွဲဘက်ပြည်နယ်ရုံး၊ ကျိုင်းတုံမြို့

### ဖောင်းကြွန်ပါတ်ပြားပျောက် လျှောက်ထားခြင်း

ယာဉ်အမှတ် ၃၈/၉၇၅၅ ၏ ဖောင်းကြွ န်ပါတ်ပြားပျောက်ဆုံး၍ ထုတ်ပေးရန် လျှောက်ထားလာပါသဖြင့် ယခင်ဖောင်းကြွ န်ပါတ်ပြားပျက်ပြယ်ကြောင်း အများသိစေ ရန် ကြေညာအပ်ပါသည်။

ကညန(ရွာသားကြီး)

မန္တလေးတက္ကသိုလ် ဘူမိဗေဒဓာတ်ခွဲခန်း (၁၄)ကြိမ်မြောက် အာစီစီယံပူဇော်ပွဲကို အောက်ပါအစီအစဉ်အတိုင်း ကျင်းပမည်ဖြစ်ပါသည်။

ရက်စွဲ - နိုဝင်ဘာ ၈ ရက်၊ ၂၀၁၄ ခုနှစ် (စနေနေ့)

အချိန် - နံနက် ၈:၀၀ နာရီ

နေရာ - မန္တလေးတက္ကသိုလ်ဓမ္မာရုံ

မှတ်ချက် - အထက်ပါအစီအစဉ်အတိုင်း ကျင်းပမည့်ပွဲအား မန္တလေးတက္ကသိုလ် (၁၉၈၆-၁၉၉၃) ခုနှစ်၊ ဘူမိဗေဒဘာသာရပ်ဝင် ကျောင်းသား ကျောင်းသူဟောင်းများ အောက်ပါပုဂ္ဂိုလ်များသို့ ဆက်သွယ်လှူဒါန်း နိုင်ပါသည်။

မအေးအေးမာ ဖုန်း-၀၉-၃၃၀၅၂၅၅၀၊ ကိုမျိုးသက် ဖုန်း-၀၉-၅၁၂၀၉၇၊ မမိမိဌေး ဖုန်း-၀၉-၄၀၅၀၁၈၇၅၊ ကိုခင်မောင်စန်း ဖုန်း-၀၉-၉၇၅၂၄၃၃၂၊ ဒေါက်တာတို့တို့ ဝင်းကြည် ဖုန်း-၀၉-၅၂၁၂၄၅၈၊ မစန်းစန်းမြင့် ဖုန်း-၀၉-၂၃၀၅၁၄၁၊ ကိုကျော် စမ်းဦး ဖုန်း-၀၉-၄၃၁၂၉၅၈၇၊ ကိုသန်းနိုင် ဖုန်း-၀၉-၄၀၂၆၉၈၆၉၉။

(သူငယ်ချင်းတွေ ဆက်ဆက်လာခဲ့နော်။ ဘွဲ့ရပြီး ၂၁ နှစ်မြောက်မှာ လာခဲ့နော်။)

### အမြန်ဆက်သွယ်ပါ

ကချင်ပြည်နယ်၊ မြစ်ကြီးနားမြို့၊ တပ်ကုန်းရပ်ကွက်၊ နယ်မြေ(၇)၊ အင်ဂျင်နီယာတင် နယ်မြေ၊ အိမ်နံပါတ်(၄၆)နေ ဦးလတောင် ၁/မကန(နိုင်)၁၁၃၇၀၀ သိရှိစေရန်။

လူကြီးမင်းနှင့် အလုပ်ကိစ္စဆွေးနွေးရန် ရှိနေပါသည်။

၂၀၁၃ ခုနှစ် ဧပြီ ၂၇ ရက်နေ့မှစ၍ ကျွန်ုပ်တို့ကုမ္ပဏီမှဖွဲ့စည်း ဆက်သွယ်သော်လည်း လူကြီးမင်းကို ယနေ့တိုင်ဆက်သွယ်၍မရ ဖြစ်နေပါသည်။

၂၀၁၄ ခုနှစ် အောက်တိုဘာ ၂၃ ရက် ကြားမှသတင်းစာ၌လည်း ကုမ္ပဏီနှင့် အမြန်လာ ရောက်ဆက်သွယ်ရန်ကြေညာထားသော်လည်း ယနေ့တိုင် လာရောက်ဆက်သွယ်ခြင်းမရှိသေးပါ။

ထို့ကြောင့်ကုမ္ပဏီသို့ အမြန်လာရောက်ဆက်သွယ်ရန် ထပ်မံအကြောင်းကြားပါသည်။

ငွေစည်ဟိန်းကျောက်မျက်ကုမ္ပဏီ ဖုန်း-၀၉-၄၀၀၄၄၅၆၀၆

အမည် ပြောင်း ရခိုင်ပြည်နယ်၊ မြေပုံမြို့နယ်၊ ခေါင်းဖြူကျေးရွာအုပ်စု၊ တာဂ်ကျေးရွာနေ ဦးနှင်းသာအောင်၏သား အေးထွန်းချေ ၁၁/မဟာ(နိုင်)၀၃၄၂၃၄အား ယနေ့မှစ၍ အေးထွန်းရွှေဟု ပြောင်းလဲခေါ်ဆိုပါရန်။ အေးထွန်းရွှေ



ပြည်ထွင်းသတင်းနှင့်ကြော်ငြာ

# ကိုယ်ပိုင်ယာဉ်နှင့် အငှားယာဉ်များ ဘတ်စ်ကားယာဉ်ကြောဝင်လျှင် အရေးယူမည်

ရန်ကုန် နိုဝင်ဘာ ၁

ရန်ကုန်မြို့ ယာဉ်ကြောပိတ်ဆို့မှု လျော့ပါးရေးနှင့် ယာဉ်အန္တရာယ် ကင်းရှင်းရေးအတွက် ကိုယ်ပိုင်ယာဉ် များနှင့် အငှားယာဉ်များ ဘတ်စ်ကား ယာဉ်ကြောအတွင်း ဝင်ခွင့်ပြုတော့ မည်မဟုတ်ကြောင်း ရန်ကုန်တိုင်း ဒေသကြီး ယာဉ်စည်းကမ်းထိန်းသိမ်း ရေးကြီးကြပ်မှုကော်မတီမှ တာဝန်ရှိ သူတစ်ဦးက ပြောသည်။



“ကိုယ်ပိုင်ယာဉ်တွေ၊ အငှားယာဉ် တက္ကစီတွေအနေနဲ့ ဘတ်စ်ကား တွေ မောင်းနေတဲ့ လမ်းရဲ့လက်ယာ အစွန်ယာဉ်ကြောအတွင်း မောင်းနှင် ခွင့်ပြုတော့မှာမဟုတ်ပါဘူး။ ဒီလို ဆောင်ရွက်ရတာလည်း ယာဉ်ကြော ပိတ်ဆို့မှုနဲ့ ယာဉ်အန္တရာယ်လျော့ပါး ရေးအတွက်ဖြစ်ပါတယ်။ ဒီမဝင်ရ ယာဉ်ကြောအတွင်း ဝင်လာမယ်ဆို ရင်တော့ တည်ဆဲမော်တော်ယာဉ် ဥပဒေတွေနဲ့အညီ အရေးယူဆောင် ရွက်သွားမှာဖြစ်ပါတယ်”ဟု အဆိုပါ တာဝန်ရှိသူက ဆက်လက်ပြောသည်။

ယာဉ်ဥပဒေ ၁၃၁(က)/၁၃၁(ခ) နှင့် ပုဒ်မ ၂၄ တို့နှင့် အရေးယူဆောင်ရွက် လျက်ရှိရာ မဝင်ရယာဉ်ကြောအတွင်း ဝင်ရောက်လာသော မော်တော်ယာဉ် များကို ချလန်ဖြတ်အရေးယူဆောင် ရွက်လျက်ရှိသည်။ လွန်ခဲ့သည့် သီတင်းပတ်အတွင်း ယာဉ်စည်းကမ်း ချိုးဖောက်ယာဉ် ၁၂၀၀ ကျော်ရှိခဲ့ရာ အများစုမှ ယာဉ်လမ်းကြောင်း မှား ယွင်းမောင်းနှင်မှုကြောင့်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ကိုယ်ပိုင်ယာဉ်များနှင့် အငှား ယာဉ်များ ဘတ်စ်ကားယာဉ်ကြော အတွင်း မဝင်ရ သတ်မှတ်ထားသော် လည်း လက်ယာဘက်သို့ ကွေ့လို သောအခါမှသာ ဝင်ရောက်ခွင့်ရှိ ကြောင်း၊ လက်ယာဘက်သို့ ကွေ့ ခြင်းမရှိဘဲ ဝင်ရောက်လာပါက တည်ဆဲဥပဒေများနှင့်အညီ အရေး ယူသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း မော်တော် ယာဉ်ထိန်းသိမ်းရေး ကြီးကြပ်မှု ကော်မတီက ကြေညာချက်ထုတ်ပြန် ထားသည်။ **သတင်း - ကြံတိုင်းအောင် ဓာတ်ပုံ - သက္က**

## သတင်းတိုများ

ဘက်ဝန်ထမ်းများအရည်အချင်းမြှင့်တင်ရေးသင်တန်းဆင်းပွဲကျင်းပ

မြန်မာ့စီးပွားရေးဘဏ် ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီးရုံး ပုသိမ်မြို့၏ ကြီးကြပ်မှု ဖြင့် ခရိုင်ခြောက်ခုမှ မြန်မာ့စီးပွားရေးဘဏ်ဝန်ထမ်းများ အရည်အချင်း မြှင့်တင်ရေးနှင့် ဘဏ်လုပ်ငန်းဆိုင်ရာ စာရင်းထိန်းသိမ်းရေးသင်တန်း အမှတ် စဉ် (၁/၂၀၁၄) သင်တန်းဆင်းပွဲကို တိုင်းဒေသကြီး မြန်မာ့စီးပွားရေးဘဏ် သင်တန်းခန်းမ၌ အောက်တိုဘာ ၂၇ ရက်က ကျင်းပပြီး ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး မြန်မာ့စီးပွားရေးဘဏ်ရုံးနှင့် ပုသိမ်ခရိုင်ဘဏ်ခွဲများမှ မန်နေဂျာနှင့် လက်ထောက်မန်နေဂျာများ၊ သင်တန်းနည်းပြများ၊ ပုသိမ်၊ ဟင်္သာတ၊ မြောင်းမြ၊ မအူပင်၊ ဖျာပုံနှင့် လပွတ္တာခရိုင်ဘဏ်ခွဲများမှ သင်တန်းသားများ တက်ရောက်ခဲ့သည်။ **ပုသိမ်လူကြွယ်**

## ပန်းတနော်တွင် ယူရီးယားမြေဩဇာစမ်းသပ်ကွက်ရိုက်သိမ်း

ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး မအူပင်ခရိုင် ပန်းတနော်မြို့နယ် ဘဗိုင်းကျေးရွာ အုပ်စုတွင် မိုးစပါးစံကွက်ရိုက်သိမ်းခြင်းနှင့် ယူရီးယားမြေဩဇာ(အခဲ) အသုံး ပြုစမ်းသပ်ကွက်ကို အောက်တိုဘာ ၂၈ ရက်ကရိုက်သိမ်းခဲ့ရာ မြို့နယ်အုပ်ချုပ် ရေးမှူးနှင့် စိုက်တိုးမြှင့်အဖွဲ့ဝင် ဌာနဆိုင်ရာများ၊ စိုက်ပျိုးရေးနှင့်မြေစာရင်း ဦးစီးဌာနမှ တွင်းဝန်ထမ်းများ၊ ကျေးရွာအုပ်စု ခြောက်အုပ်စုမှ အုပ်ချုပ်ရေးမှူး နှင့် တောင်သူများ တက်ရောက်ခဲ့ပြီး IFDC မှ တာဝန်ခံ မာဂရက်ဟန်းတားက ယူရီးယားထည့်သွင်းအသုံးပြုရာတွင် လေလွင့်ဆုံးရှုံးမှုအခြေအနေနှင့် ယူရီး ယားမြေဩဇာကို အကျိုးရှိရှိ ထိရောက်စွာထည့်သွင်းအသုံးပြုပုံကို ရှင်းလင်း ပြောကြားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ **စင်မောင်စော်မြင့်**

## နံရံတစ်စာစောင်၊ စာအုပ်ပြပွဲနှင့် ဟောပြောပွဲကျင်းပ

ရှမ်းပြည်နယ်(တောင်ပိုင်း) ပအိုဝ်းကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသ ဆီဆိုင် မြို့နယ် ပင်စုံကျေးရွာအုပ်စု ဝါးခရာကျေးရွာ ဘုန်းတော်ကြီးကျောင်း၌ နံရံ ကပ်စာစာစောင်၊ စာအုပ်ပြပွဲ၊ ဟောပြောပွဲနှင့် ပြန်ကြားရေးနှင့်ပြည်သူ့ဆက်ဆံ ရေးဦးစီးဌာနမှ စာအုပ်စာစာစောင်များလှူဒါန်းပွဲကို အောက်တိုဘာ ၂၉ ရက်က ကျင်းပပြီး ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာန ဦးစီးမှူး ဦးဆန်း ကျော်ညွန့်က စာပေပတ်ရှုရေးနှင့်စာပေတိုင်းဒေသကြီးအကျိုးကျေးဇူးများကို ဟောပြော ကာ ဝါးခရာကျေးရွာ ပညာဗိမာန်စာကြည့်တိုက်အတွက် စာအုပ်စာစာစောင် များ ပေးအပ်လှူဒါန်းခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ **ခွန်ရဲထွေး(ဆီဆိုင်)**

## တာချီလိတ်၌ မိုးပေါ့ပူလဲသွယ်စပ်မျိုးစပါးစံကွက်ရိုက်သိမ်း

ရှမ်းပြည်နယ်(အရှေ့ပိုင်း) တာချီလိတ်ခရိုင် တာချီလိတ်မြို့နယ် ဟောင် လိတ်ကျေးရွာအုပ်စုတွင် ပုလဲသွယ်စံပြကွက်ရိုက်သိမ်းပွဲကို အောက်တိုဘာ ၂၉ ရက်က ပြုလုပ်ခဲ့ရာ စပါးအစုံ တင်း ၁၅၂ ဒသမ ၃၀ နှုန်းထွက်ရှိခဲ့ကြောင်းနှင့် ရိုက်သိမ်းပွဲသို့ တာချီလိတ်တပ်နယ်မှ တပ်ရင်းတပ်ဖွဲ့များနှင့် မိသားစုများ၊ မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး၊ ခရိုင်စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးမှူး၊ မြို့နယ်စိုက်ပျိုးရေးဦးစီး မှူး၊ မြို့နယ်မြေစာရင်းဦးစီးမှူး၊ စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာနမှ ဝန်ထမ်းများ တက် ရောက်အားပေးကြကာ ခရိုင်စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးမှူးဦးလှဝင်းက မျိုးတစ်မျိုးချင်း စီမံ အထွက်နှုန်းများ သိရှိနိုင်ပြီး ဒေသနှင့်ကိုက်ညီသော အထွက်ကောင်းမျိုး များကို သိပုံနည်းကျ စိုက်ပျိုးစေရန်အတွက် ကျယ်ပြန့်စွာ စိုက်ပျိုးလာစေ ရန်နှင့် မိုးစပါးပုလဲသွယ်စပ်မျိုးစပါးစံကွက်ရိုက်သိမ်းခြင်း၏ ရည်ရွယ်ချက်များ ကို ရှင်းလင်းပြောကြားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ **မြင့်နိုင်(တာချီလိတ်)**

## ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုဆိုင်ရာ သင်တန်းဆင်းပွဲကျင်းပ

မြစ်ကြီးနား နိုဝင်ဘာ ၁ စီးပွားရေးနှင့် ကူးသန်းရောင်းဝယ် ရေးဝန်ကြီးဌာန ကူးသန်းရောင်းဝယ် ရေးနှင့် စားသုံးသူရေးရာ ဦးစီးဌာန က ကြီးမှူးဖွင့်လှစ်ထားသည့် ကုန် သွယ်မှုနှင့် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုဆိုင်ရာ သင်တန်းဆင်းပွဲကို မြစ်ကြီးနားခရိုင် အထွေထွေ အုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာန၌ အောက်တိုဘာ ၂၈ ရက်က ကျင်းပရာ ကချင်ပြည်နယ် စီမံကိန်းနှင့်စီးပွားရေး ဝန်ကြီးဒေါက်တာ ခင်မောင်ထွန်းက အမှာစကားပြော ကြားပြီး UMFCCI မှ တွဲဖက်အထွေထွေအတွင်းရေးမှူး ဦးအေးလွင်က သင်တန်းဆင်းလက် မှတ်များ ပေးအပ်ခဲ့သည်။ **နိုးယံကျ(မြစ်ကြီးနား)**

## ပညာရေးအရည်အသွေးမြှင့်တင်မှုဆိုင်ရာ ညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးကျင်းပ

ပုသိမ် နိုဝင်ဘာ ၁ ၂၀၁၄ ခုနှစ် အမျိုးသားပညာရေး ဥပဒေပါ အချက်အလက်များနှင့် ဥပဒေပါ အချက်အလက်များနှင့် ပညာရေးအရည်အသွေးမြှင့်တင်မှု ဆိုင်ရာများ ညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးကို ပုသိမ်တက္ကသိုလ် ကန်သာယာခန်းမ ဆောင်၌ အောက်တိုဘာ ၂၇ ရက်က ကျင်းပသည်။ အစည်းအဝေးတွင် ဧရာဝတီတိုင်း ဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ် ဦးသိန်းအောင် နှင့် လူမှုရေးဝန်ကြီး ဒေါ်ခင်စောမူ တို့က အမှာစကားပြောကြားကြပြီး ပညာရေးဝန်ကြီးဌာန အဆင့်မြင့် ပညာဦးစီးဌာန (အောက်မြန်မာပြည်) ရန်ကုန်အနောက်ပိုင်း တက္ကသိုလ် ပါမောက္ခချုပ် ဒေါက်တာခိုင်မြဲက ၁၉၇၃ ခုနှစ် ဗဟိုချုပ်ကိုင်မှုပညာ

ရေးစနစ်ဖွဲ့စည်းပုံဥပဒေနှင့် ၂၀၁၄ ခုနှစ် အမျိုးသားပညာရေးဥပဒေ ဖွဲ့စည်းပုံများအကြောင်း၊ ပညာရေး အရည်အသွေးမြှင့်တင်ရေးဆိုင်ရာ ဆောင်ရွက်ရမည့် ကိစ္စများကို ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။ ထို့နောက် ရန်ကုန်ပညာရေး တက္ကသိုလ်ပါမောက္ခချုပ် ဒေါက်တာ အောင်မင်းက လူထုပူးပေါင်းပါဝင်မှု ဖြင့် ပညာရေးအရည်အသွေးမြှင့်တင် ရေးဆိုင်ရာ လုပ်ငန်းရပ်များကို လည်းကောင်း၊ အဆင့်မြင့်ပညာရေး ဥပဒေပြုစုရေးဆိုင်ရာ လုပ်ငန်း ကော်မတီအဖွဲ့ဝင် ဒေါက်တာကြူကြူ ခေွက ခေတ်မီဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်သော ဒီမိုကရေစီနိုင်ငံတော် တည်ဆောက် ရေးအတွက် လိုအပ်သော အရည်

အသွေးမြင့် အသိပညာရှင် အတတ် ပညာရှင်များ၊ အသက်မွေးဝမ်း ကျောင်းပညာရှင်များကို မွေးထုတ် ပေးနိုင်သော ပညာရေးကို ဖော် ဆောင်နိုင်မည့် အခြေခံဥပဒေများ ကိုလည်းကောင်း ရှင်းလင်းဆွေးနွေး သည်။ အစည်းအဝေးသို့ တိုင်းဒေသကြီး နှင့် ခရိုင်အဆင့်ဌာနဆိုင်ရာ တာဝန် ရှိသူများ၊ အဆင့်မြင့်ပညာဦးစီးဌာန (အောက်မြန်မာပြည်)မှ တာဝန် ရှိသူများနှင့် ပုသိမ်တက္ကသိုလ်မှ တာဝန် ရှိသူများ၊ လူမှုရေးအဖွဲ့ အစည်းများ တက်ရောက်ကြပြီး ပညာရေးအရည်အသွေးမြှင့်တင်ရေး ဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များကို ဆွေးနွေးခဲ့ကြ သည်။ **ပုသိမ်လူကြွယ်**

**ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်အစိုးရ**  
**ပညာရေးဝန်ကြီးဌာန**  
**အဆင့်မြင့်ပညာဦးစီးဌာန(အောက်မြန်မာပြည်)**  
**ပဲခူးတက္ကသိုလ်**  
**တတိယအကြိမ်မြောက်ဘွဲ့နှင်းသဘင်လျှောက်လွှာခေါ်ယူခြင်း**

၁။ ပဲခူးတက္ကသိုလ်မှ ကြီးမှူးကျင်းပခဲ့သော ၂၀၁၂-၂၀၁၃ ပညာသင်နှစ် ဝိဇ္ဇာ/ သိပ္ပံ(ရိုးရိုးဘွဲ့)၊ ဝိဇ္ဇာ/သိပ္ပံ(ဂုဏ်ထူးဘွဲ့)နှင့် ၂၀၁၃-၂၀၁၄ပညာသင်နှစ် မဟာဝိဇ္ဇာ/ သိပ္ပံ(ဘွဲ့စာမေးပွဲကို အောင်မြင်ခဲ့ကြသည့်ပုဂ္ဂိုလ်များသည် ဘွဲ့နှင်းသဘင်တက်ရောက် ရန် (သို့မဟုတ်) အဝေးရောက်ဘွဲ့ယူရန် လျှောက်ထားနိုင်ကြပါသည်။

၂။ လျှောက်လွှာပုံစံကို (၂x၁၃)လက်မအရွယ် ဆေးသားကောင်းသည့်တတ်ပုံအသစ် (၂)ပုံ (တတ်ပုံတွင် လက်ပြတ်အင်္ကျီမဖြစ်စေရ)နှင့် နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ် မိတ္တူပုံကို ပူးတွဲ၍ ၂၁-၁၁-၂၀၁၄ရက် နောက်ဆုံးထား၍ လျှောက်ထားရပါမည်။

၃။ ဘွဲ့နှင်းသဘင်တက်ရောက်၍ ဘွဲ့ယူလိုသူပုဂ္ဂိုလ်များသည် ဘွဲ့နှင်းကြေး ၁၅၀/- (တစ်ထောင်ငါးရာကျပ်တိတိ)ကိုလည်းကောင်း၊ အဝေးရောက်ဘွဲ့ယူလိုသူ ပုဂ္ဂိုလ်များ သည် အဝေးရောက်ဘွဲ့ကြေး ၁၀၀၀/- (တစ်ထောင်ကျပ်တိတိ)ကိုလည်းကောင်း ပေးသွင်း ရပါမည်။

၄။ ဘွဲ့နှင်းသဘင်လျှောက်လွှာပုံစံများကို ပဲခူးတက္ကသိုလ်၊ သင်တန်းရေးရာဌာနတွင် ရယူနိုင်ပါသည်။

၅။ လျှောက်လွှာပုံစံများကို ပြည့်စုံမှန်ကန်စွာဖြည့်စွက်ပြီး သတ်မှတ်ဘွဲ့ကြေးများကို မိမိစာမေးပွဲအောင်မြင်ခဲ့သည့် ပဲခူးတက္ကသိုလ်(ငွေလက်ခံဌာနတွင်)ပေးသွင်းလျှောက် ထားရမည်။

၆။ နယ်မှလျှောက်ထားသူများသည် သတ်မှတ်ကြေးများကို (ငွေလက်ခံဌာန) ပဲခူး တက္ကသိုလ်၊ ပဲခူးမြို့၊ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး)သို့လိပ်မူ၍ စာတိုက်ငွေပို့လွှာ(Postal Money Order)ဖြင့် ပေးပို့နိုင်ပါသည်။ ငွေပို့လွှာအောက်ခြေ၌ ဘွဲ့နှင်းသဘင်ကြေးဟု ထင်ရှား စွာရေးသား၍ လျှောက်လွှာနှင့်အမည်၊ နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ်အမှတ်၊ ဖခင်အမည်၊

ပညာသင်နှစ်၊ ခုံအမှတ်၊ အထူးပြုဘာသာ စသည်တို့ကို တိကျစွာဖော်ပြရမည်။

၇။ လျှောက်လွှာပုံစံကို ပြည့်စုံမှန်ကန်စွာဖြည့်စွက်သော်လည်း ဘွဲ့ဆိုင်ရာကျသင့်ငွေ ပေးသွင်းခြင်းမပြုလျှင်သော်လည်းကောင်း၊ အချိန်မီပေးပို့ခြင်းမပြုလျှင်သော်လည်း ကောင်း ပဲခူးတက္ကသိုလ်က ဘွဲ့အပ်နှင်းပေးမည်မဟုတ်ပါ။

၈။ ၂၀၁၂-၂၀၁၃ပညာသင်နှစ်မတိုင်မီက ဘွဲ့စာမေးပွဲအောင်မြင်သူများသည် အဝေး ရောက်ဘွဲ့အတွက်သာလျှင် လျှောက်ထားနိုင်ပါသည်။

၉။ တက်ရောက်ဘွဲ့လျှောက်ထားပြီး ဘွဲ့နှင်းသဘင်အခမ်းအနားသို့ တက်ရောက်ရန် ပျက်ကွက်သူများ၏ ဘွဲ့လက်မှတ်များကို မိမိတက်ရောက်ရမည့် ဘွဲ့နှင်းသဘင် ပြီးဆုံး သည့်နောက်ပိုင်းကာလတွင် ပဲခူးတက္ကသိုလ်၌ ကာယကံရှင်ကိုယ်တိုင် နိုင်ငံသားစိစစ်ရေး ကတ်ပြားမိတ္တူဖြင့် လာရောက်ထုတ်ယူနိုင်ပါသည်။

၁၀။ ဘွဲ့နှင်းသဘင်ကျင်းပမည့်ရက်ကို သတင်းစာတွင် ထပ်မံကြေညာမည်ဖြစ်ပါ သည်။

(မွန်နိုင်)

**ဌာနမှူး-သင်တန်းရေးရာဌာန**  
**ပဲခူးတက္ကသိုလ်**

---

**အများသိစေရန်ကြေညာခြင်း**

မော်လမြိုင်မြို့၊ ကွင်းရပ်ရပ်ကွက်၊ အကွက်အမှတ် ၇၈၊ ဦးပိုင်အမှတ် ၄၀၊ ဧရိယာ ၀ ဒသမ ၁၇၂၈၇၅၅၅၅၅၅၅၅ ဦးထွန်းမြစ်နှင့် ဦးငွေသိန်းတို့နှစ်ဦးအမည် ပေါက်ပြီး နှစ် ၃၀ အငှားဂရုန်ရရှိထားပါသည်။ ဂရုန်စာချုပ်မူရင်းမှာ ပျောက်ဆုံးနေ ပါသည်။ အဆိုပါအငှားဂရုန်ရရှိအား ဦးထွန်းမင်းမှ ဝယ်ယူထားပြီး နှစ် ၃၀ အငှား ဂရုန်သက်တမ်းတိုး အမည်ပြောင်းလျှောက်ထားမည်ဖြစ်ရာ ကန်ကွက်လိုသူများရှိက ကြော်ငြာသည့်ရက်မှစ၍ ၁၄ ရက်အတွင်း ခရိုင်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး၊ မော်လမြိုင်ခရိုင် အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာနထံ ခိုင်လုံသည့်အထောက်အထားများဖြင့် လာရောက် ကန်ကွက်နိုင်ကြောင်း အများသိစေလိုက်သည်။

**ခရိုင်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး**  
**ခရိုင်အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာန**  
**မော်လမြိုင်ခရိုင်၊ မော်လမြိုင်မြို့**

**ရန်ကုန်နိုင်ငံခြားဘာသာတက္ကသိုလ်**  
**ပထမနှစ် ဒီပလိုမာသင်တန်းသားများခေါ်ယူခြင်း**

၁။ ရန်ကုန်နိုင်ငံခြားဘာသာတက္ကသိုလ်တွင် ၂၀၁၄-၂၀၁၅ ပညာသင်နှစ်အတွက် ဒီပလိုမာ အချိန်ပြည့် (၁)နှစ်သင်တန်း(အင်္ဂလိပ်ဘာသာ)၊ အချိန်ပိုင်း(၂)နှစ်သင်တန်း(အထွေထွေဘာသာ ဗေဒ)နှင့် အချိန်ပိုင်း(၄)နှစ်သင်တန်း(တရုတ်ဘာသာ၊ ပြင်သစ်ဘာသာ၊ ဂျပန်ဘာသာ၊ ကိုရီးယားဘာသာ၊ ရုရှားဘာသာ၊ ထိုင်းဘာသာ)သင်တန်းများကို ဖွင့်လှစ်မည်ဖြစ် ပါသည်။

၂။ သင်တန်းများကို တစ်ပတ်လျှင်(၅)ရက် (တနင်္လာနေ့မှ သောကြာနေ့အထိ) အောက်ပါ အတိုင်း ပြုချပါမည်။

(က) အင်္ဂလိပ်ဘာသာ(အချိန်ပြည့်)သင်တန်းကို နံနက်၉းဝ၀နာရီမှ မွန်းလွဲ၃း၂၀နာရီအထိ

(ခ) အချိန်ပိုင်းသင်တန်းများကို နံနက်၇းဝ၀နာရီမှ ၈း၅၀နာရီအထိ

၃။ သင်တန်းဝင်ခွင့်အတွက် လိုအပ်ချက်များမှာ-

(က) ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံသား ဖြစ်ရမည်။

(ခ) နိုင်ငံတော်က အသိအမှတ်ပြုထားသော ဘွဲ့တစ်ခုခုရရှိထားသူ ဖြစ်ရမည်။

(ဂ) အထွေထွေဘာသာဗေဒသင်တန်းအတွက် နိုင်ငံတော်ကအသိအမှတ်ပြုထားသော ဝိဇ္ဇာ ဘွဲ့တစ်ခုခုရရှိပြီးသူဖြစ်ရမည်။ ဝိဇ္ဇာဘွဲ့မရသော်လည်း ဤဘာသာရပ်နှင့် ဆက်စပ် နီးနယ်သည့်လုပ်ငန်းလုပ်ကိုင်သူများ (ဘာသာပြန်/စကားပြန်ပြုလုပ်သူများ၊ ဘာသာ စကားသင်ကြားသူများ၊ သတင်းစီဒီယာလုပ်ငန်းဆောင်ရွက်နေသူများ)လည်း လျှောက်ထားနိုင်သည်။ (သတ်မှတ်ထားသည့် လူဦးရေပြည့်မီသာ ဖွင့်ပါမည်။)

၄။ သင်တန်းဝင်ခွင့်လျှောက်လွှာကို ၂၀၁၄ခုနှစ်၊ နိုဝင်ဘာ(၃)ရက်မှ (၁၄)ရက်အထိ တင်သွင်း ကြရပါမည်။ သင်တန်းဝင်ခွင့်စာမေးပွဲဖြေဆိုရပါမည်။ သင်တန်းဝင်ခွင့်နှင့်ပတ်သက်၍ အသေးစိတ် သိရှိလိုပါက ရုံးချိန်အတွင်း မော်ကွန်းထိန်းရုံးခန်း (စာမေးပွဲဌာန)တွင် လာရောက်မေးမြန်းစုံစမ်း နိုင်ပါသည်။(ဖုန်း-၅၁၄၃၇၁ လိုင်းခွဲ- \*၈၁၆)

**စန်းယုမေ**  
**မော်ကွန်းထိန်း**

---

**ယာဉ်မှတ်ပုံတင်စာအုပ် မိတ္တူလျှောက်ထားခြင်း**

ယာဉ်အမှတ် ၈၄/၆၃၂ Bo Light Truck (Bo-02) ယာဉ်လက်ဝယ်ရှိသူ ဒေါ်ခင်ပြုံးရီ ၉/မရမ(နိုင်)၀၃၂၃၁၀ (ကမ-၃)ပျောက်ဆုံး၍ မိတ္တူထုတ်ပေးရန် လျှောက်ထားလာပါသည်။ ကန်ကွက်လိုပါက ခိုင်လုံသောအထောက်အထားများဖြင့် ကြော်ငြာသည့်ရက်မှ ၁၅ရက်အတွင်း အောက်ဖော်ပြပါရုံးသို့ လူကိုယ်တိုင်လာရောက် ကန်ကွက်နိုင်ပါသည်။

**ကညန၊ ခရိုင်ရုံး (တောင်ပိုင်း)၊ မန္တလေးမြို့**















ရန်ကင်းနှင့်စီးပွားရေးကြော်ငြာ

စစ်ဆေးရေးဌာနမှ အမတ်အဖြစ် အထောက်အထားကြောင်း အကြောင်းအရာများကို အကျဉ်းချုပ်ဖော်ပြပါသည်။

ဦးစစ်ထွန်းကြည်

B.Sc(Geology) (၁၉၇၄-၁၉၇၈)

ဘူမိဗေဒ အရာထမ်း(ငြိမ်း)၊ ဘဝရ သတ္တုထွင်းဝန်ကြီးဌာန မိတ္ထီလာမြို့၊ အမှတ်(၃) တပ်မတော်အထက်တန်းကျောင်းသားဟောင်း အသက်(၆၀)

ရန်ကင်းမြို့၊ ပန်းဘဲတန်းမြို့နယ်၊ ရွှေဘိုသာလမ်း(အလယ်)၊ အမှတ် ၂၄၄-၂၄၆(မြေညီ)နေ (ဗိုလ်မှူးစစ်ထွန်းကြည်) - ဒေါ်နန်းရွှေကြည်တို့၏သားကြီး၊ (ဦးစစ်ထွန်းလွင်)၊ ဦးစစ်ကြည်ဝင်း (ခေတ္တ-မင်္ဂလာနိုင်ငံ)၊ ဦးစစ်သိန်းကြည် (စိန်နန်းစံရွှေဆိုင်-ရွှေဘိုသာလမ်း)၊ ဦးစစ်ဦး၊ ဒေါ်စစ်ခင်သူဇာ(လ/ထ ကထိက-ငြိမ်း)၊ ဘူမိဗေဒဌာန၊ ရန်ကင်းတက္ကသိုလ်)၊ ဦးစစ်ဟန်ကြည်(စိန်ရတီရတနာ-ဗိုလ်ချုပ်မှူး)၊ ဒေါ်ဝါဝါဆွေတို့၏အစ်ကိုကြီး၊ စစ်ကောင်းပြည့်စုံ(B.E Mining Engineering ခေတ္တ-Australia)၊ စစ်ဘုန်းနိုင်ခင်တို့၏ဦးလေးသည် ၃၀-၁၀-၂၀၁၄ ရက် (သောကြာနေ့) ဝမ်းဗိုက်ရောဂါဖြင့် ဝမ်းဗိုက်ဆုံးရှုံးခဲ့ပြီး ကွယ်လွန်သွားပါသည်။

ကွယ်လွန်သူအားရည်စူး၍ ၅-၁၁-၂၀၁၄ရက်(ဗုဒ္ဓဟူးနေ့)နံနက်တွင် အထက်ပါနေအိမ်သို့ ရက်လည်ဆွမ်းကျွေးတရားတော်နာကြာရောက်ပါရန် ဖိတ်ကြားအပ်ပါသည်။ ကျန်ရစ်သူမိသားစု

စိတ်မနှံ့သူ(ရူးသွပ်သူ)၏ ကိုယ်နှင့်ပစ္စည်းကို အုပ်ထိန်းသူလူကြီးအဖြစ်ခန့်ထားရန် လျှောက်ထားကြောင်း အကြောင်းကြားစာ

စိတ်မနှံ့သူ(ရူးသွပ်သူ) (Lunacy) အက်ဥပဒေပုဒ်မ ၆၃) မန္တလေးခရိုင်တရားရုံးတော်၌ ၂၀၁၄ ခုနှစ် တရားမအထွေထွေမှုအမှတ်-၁၁၀

ဒေါ်သက်သက်နွယ် လျှောက်သူ မန္တလေးမြို့၊ မဟာအောင်မြေမြို့နယ်၊ ရတနာဘုမ္မိအနောက်ရပ်ကွက်၊ အကွက် အမှတ် ၅၃၆ နေ စိတ်မနှံ့သူ(ရူးသွပ်သူ)မသိမိသိမိထွေးနှင့် ၎င်းပိုင်သော ပစ္စည်း အကြောင်း။

မန္တလေးမြို့၊ မဟာအောင်မြေမြို့နယ်၊ ရတနာဘုမ္မိအနောက်ရပ်ကွက်၊ အကွက်အမှတ် ၅၃၆ နေ ဒေါ်သက်သက်နွယ်က အပေါ်ကအမည်ရေးသားပါရှိသော စိတ်မနှံ့သူ (ရူးသွပ်သူ) မသိမိသိမိထွေး၏ အစစ်အမှန်အခြေအနေအထားကို ရှိသည့်အတိုင်း အကျဉ်းချုပ်ဖော်ပြပါသည်။ ထိုစိတ်မနှံ့သူ(ရူးသွပ်သူ)သည် အကြောင်းကြားချက်ကို ရှိသည့်အတိုင်း ထုတ်ဖော်တော်မူပါသည်။ ထိုလျှောက်ချက်ကိုလည်း ၂၀၁၄ ခုနှစ် နိုဝင်ဘာ ၁၄ ရက် (၁၃၇၆ ခုနှစ် တန်ဆောင်မုန်းလပြည့်ကျော် ၈ ရက်)တွင် ဆိုင်ဆိုင်ရန် ချိန်းချက်မူသည်။

၂၀၁၄ ခုနှစ် အောက်တိုဘာ ၂၈ ရက်တွင် ဤရုံးတော်တံဆိပ်ရိုက်နှိပ်၍ ကျွန်ုပ် လက်မှတ်ရေးထိုးထုတ်ပေးလိုက်သည်။

(ခင်ထွန်း) တွဲဖက်ခရိုင်တရားသူကြီး(၂) မန္တလေးခရိုင်တရားရုံး

ငြင်းချက်ထုတ်ရန်သမ္မန်စာ (တရားမကျင့်ထုံး ကိုဥပဒေအမိန့်-၅၊ နည်းဥပဒေ-၂၀) မန္တလေးခရိုင်တရားရုံးတော်၌

၂၀၁၄ခုနှစ် တရားမကြီးမှုအမှတ်-၁၀၄

ဦးတော်မြန်(ခ)ဦးကျော်နိုင် နှင့် ဦးသိန်းဝင်း ပါ-၂ တရားလို တရားပြိုင်များ

မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး၊ မန္တလေးမြို့၊ ချမ်းအေးသာစံမြို့နယ်၊ အကွက် (၅၁၄/၄) ကန်ကောက်ရပ်နေ ဦးသိန်းဝင်း (ယခုနေရပ်လိပ်စာမသိ) သိစေရမည်။ တရားလိုပိုင်မြေကွက်ပေါ်သို့ ကျူးကျော်ဝင်ရောက်ဆောင်ရွက်ထားသော နေအိမ်များကို ဖျက်သိမ်းဖယ်ရှား၍ ကျူးကျော်ရယူထားသော မြေအစိတ်အပိုင်းကို လက်ရောက်ရလျှင်နှင့် လျှောက်ထားစွဲဆိုချက်ရှိသည်ဖြစ်၍ သင်ကိုယ်တိုင် ဖြစ်စေ၊ သို့တည်းမဟုတ် ၎င်းအမှုနှင့်စပ်လျဉ်း၍ အရေးကြီးသည့် စကားအရပ်ရပ် တို့ကို ချေပြောဆိုနိုင်သူ သင့်ကိုယ်စားလှယ်ရုံး အခွင့်အမိန့်ရ ရှေ့နေဖြစ်စေ၊ သို့တည်းမဟုတ် ၎င်းအမှုနှင့်စပ်ဆိုင်သည့်အချက်များကို ချေပြောဆိုနိုင်သူ တစ်ဦး တစ်ယောက် ၎င်းရှေ့နေနှင့်ပါစေ၍ဖြစ်စေ ၂၀၁၄ ခုနှစ် နိုဝင်ဘာ ၂၁ရက် (၁၃၇၆ ခုနှစ် တန်ဆောင်မုန်းလကွယ်နေ့) မွန်မတည်မီ ၁၀ နာရီတွင် အထက်က အမည် ရေးသားပါရှိသူ တရားလိုစွဲဆိုချက်ကို ထုချေရှင်းလင်းရန် ရုံးတော်သို့လာရောက် ရမည်။ ၎င်းအပြင် သင်သိစေရမည့်အထက်ကအဆိုခဲ့သည့်ရက်တွင် သင်မလာ မရောက် ဖျက်ကွက်ခဲ့လျှင် သင့်ကွယ်ရာတွင် ငြင်းချက်များကို ထုတ်ပေးလိုမိမည်။ ၎င်းအပြင် တရားလိုကကြည့်ရှုလိုသည့် (၁)အမှုနှင့်ဆိုင်သော စာရွက်စာတမ်းများ နှင့် သင်ကထုချေတင်ပြအစီပြုလိုသည့် စာချုပ်စာတမ်း အစရှိသည်တို့ကို သင်နှင့် အတူ ယူဆောင်လာရမည်။ သို့တည်းမဟုတ် သင့်ကိုယ်စားလှယ်ရှေ့နေလက်တွင် ထည့်အပ်ပို့လိုက်ရမည်။ သင်ကထုချေတင်သွင်းလိုလျှင် အမှုမဆိုင်မီလေးရက်က တင်သွင်းရမည်။

၂၀၁၄ခုနှစ် အောက်တိုဘာ ၂၇ ရက်တွင် ဤရုံးတော်တံဆိပ်ရိုက်နှိပ်၍ ကျွန်ုပ် လက်မှတ်ထိုးထုတ်ပေးလိုက်သည်။

(ထားထား) တွဲဖက်ခရိုင်တရားသူကြီး(၃) မန္တလေးခရိုင်တရားရုံး

ကန်ကွက်နိုင်ကြောင်းကြော်ငြာ

မြောက်ဥက္ကလာပမြို့နယ်၊ မြေတိုင်း ရပ်ကွက်အမှတ်(၂)၊ မြေကွက်အမှတ် ၅၉၁၊ မြေကွက်တည်နေရာအမှတ် ၅၉၁၊ ခေမာကျောင်းလမ်း(ဦးအောင်ရွှေ အေစီ- ၀၃၃၄၄) အမည်ပေါက် နှစ် (၆၀)ဂရန် မြေအား အမည်ပေါက် ဖခင် ဦးအောင်ရွှေ၊ မိခင်ဒေါ်တင်စိန်ကွယ်လွန်သဖြင့် ဒေါ်စိန်စိန်၊ ၁၂/၂၀၁၄(နိုင်)၁၅၉၄၄၊ ဒေါ်တင်တင်မာ ၁၂/၂၀၁၄(နိုင်)၁၄၄၇၇၊ ဦးအောင်ကျော် ထွေး ၁၂/၂၀၁၄(နိုင်)၁၁၅၇၅၊ ဒေါ်ခင် ဥမ္မာရီ ၁၂/၂၀၁၄(နိုင်)၀၆၇၉၅ တို့က သားသမီးများတော်စပ်ကြောင်း ကျမ်းကျိန် လွှာ၊ သေစာရင်းတင်ပြ၍ အမွေဆက်ခံ ပိုင်ဆိုင်ကြောင်းစာချုပ်ရန်မြေပုံကူး လျှောက် ထားလာရာ နိုင်လုံသော အထောက်အထား များဖြင့် ခုနစ်ရက်အတွင်း ကန်ကွက်နိုင်ပါ သည်။ ကန်ကွက်မှုမရှိပါက ငွေနုမလုပ်ထုံး လုပ်နည်းနှင့်အညီ ဆက်လက်ဆောင်ရွက် သွားမည်ဖြစ်ပါသည်။ မြို့ပြစီမံကိန်းနှင့် မြေစီမံခန့်ခွဲမှုဌာန ရန်ကင်းမြို့တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ

(၂)နှစ်ပြည့် လွမ်းဆွတ်သတိရခြင်း ဒုတိယဗိုလ်မှူးကြီးအောင်မြင် (အငြိမ်းစား)၊ ကြည်း-၈၄၀၉ (၂-၁၁-၂၀၁၂) - (၂-၁၁-၂၀၁၄)

ကျေးဇူးရှင်ချစ်ဖေဖေ ကွယ်လွန်သွားတာ (၂)နှစ်ပြည့်မြောက်ပြီဖြစ်ပေမယ့် ဖေဖေ့ရှင်ကျေးဇူးများအား နေ့စဉ်အောက်မေ့ သတိရပြီး ဦးထိပ်ပန်ဆင်လျက်ရှိပါတယ်။ စိတ်ရင်းသဘောထားပြည့်စုံစွာဖြင့် သူတစ်ပါးကို အမြဲကူညီတတ်တဲ့ ဖေဖေ ကောင်းရာ ဘုံဘဝတွင်ရောက်ရှိနေမယ်လို့ ယုံကြည်ပါတယ်။ သားတို့၊ သမီးတို့ဖေဖေအားရည်စူးပြီး ပြုလုပ်တဲ့ဒါန၊ သီလ၊ ဘာဝနာ ကုသိုလ်အစုစုတို့ကို ဖေဖေသည် မြင့်မြတ်သောဘုံဘဝမှ ဝမ်းမြောက်ဝမ်းသာ သာဓုခေါ်ဆိုနိုင်ပြီး လွယ်ကူသောအကျင့်၊ လျင်မြန်သော အသိတို့ဖြင့် မဟာသန္တိသုခနိဗ္ဗာန်ချမ်းသာကို မျက်မှောက်ပြုစံစားနိုင်ပါစေ။

- ချစ်သားကြီး - ဦးတေဇ-ဒေါ်မြတ်ယဉ်ချော (Washington D.C,U.S.A)
ချစ်သားငယ် - ဦးစည်သူ-ဒေါ်သန္တာဝင်း
ချစ်သမီးကြီး - ဦးမျိုးအောင်သာ-ဒေါ်မာမာခင် (Pleasant View Resort, Ngapali) & (Pleasant View Hotel, Shwe Gon Taing)
ချစ်သမီးငယ် - ဒေါက်တာဥမ္မာခင် (PhD, Physics)
ချစ်မြေးများ - မရှင်းသန့်အိန္ဒြာ (Grade 4/E အထက-၂၊ ကမာရွတ်) မရွန်းလှအိန္ဒြာ (Grade 1/E အထက-၂၊ ကမာရွတ်)

ဘုရား၊ ရဟန်း၊ သိမ်၊ ကျောင်း၊ ဇရပ်၊ တန်ဆောင်း၊ ရေတွင်း ဒါယိကာမကြီး

ဒေါ်လှတီ (သန့်လှင်) အသက်(၉၃)နှစ်

ရန်ကင်းမြို့၊ ရန်ကင်းမြို့နယ်၊ တိုက်(၄၀)၊ အခန်း(၂)၊ ရန်ကင်းလမ်းသွယ်(၂)နေ (ဦးဘိုး ဟန်-ဒေါ်သိန်းရင်) တို့၏သမီးကြီး၊ အငြိမ်းစားအထူးတိုင်းရဲမင်းကြီး(ဦးဘဆိုင်)၏ဇနီး၊ (ဦးမောင်မောင်လေး-ဒေါ်ခင်လေးကြိုင်)၊ (ဒေါ်လှရီ)၊ (ဦးသာဟန်)-ဒေါ်သန်းနွဲ့တို့၏ အစ်မကြီး၊ ဗိုလ်မှူးဝင်းဌေး (ကကယာ၊ ငြိမ်း)-ဒေါ်လီလီစိုး၊ ဦးနေဝင်း-ဒေါ်မာမာသိန်း၊ ဒေါ်မြင့်မြင့်စိုး (Assistant Director, MIT Co., Ltd.)၊ ပါမောက္ခ ဒေါက်တာမြင့်မြင့်ငြိမ်း (ပါမောက္ခ၊ ငွေနုမြို့၊ ရောဂါဗေဒဌာန၊ ဆေးတက္ကသိုလ်-၂၊ မြောက်ဥက္ကလာပအထွေထွေ ရောဂါကုနှင့် သင်ကြားရေးဆေးရုံကြီး)တို့၏ ချစ်လှစွာသောမိခင်ကြီး၊ ကိုဝင်းမြတ်ဘုန်း၊ ဒေါက်တာစာလီဝင်း၊ မအူလီဝင်း၊ မဝင်းယုမုန်တို့၏အဘွားသည် ၃၁-၁၀-၂၀၁၄ရက် (သောကြာနေ့)နံနက် ၀၀:၀၅ နာရီတွင် အာရုံတော်ဝင်ဆေးရုံ၌ ကွယ်လွန်သွားပါသည်။ ၂-၁၁-၂၀၁၄ရက်(တနင်္ဂနွေနေ့)ညနေ ၅နာရီတွင် ရေရေးသုသာန်၌ မီးသင်္ဂြိုဟ်မည် ဖြစ်ပါကြောင်း ဆွေမျိုးမိတ်သင်္ဂါမများအား အကြောင်းကြားအပ်ပါသည်။ ကွယ်လွန်သူအားရည်စူး၍ ၆-၁၁-၂၀၁၄ရက် (ကြာသပတေးနေ့)နံနက် ၇နာရီမှ ၁၀နာရီအထိ အထက်ပါနေအိမ်သို့ ရက်လည်ဆွမ်းကျွေးတရားတော်နာကြာရောက်ပါရန် ဖိတ် ကြားအပ်ပါသည်။ ကျန်ရစ်သူမိသားစု

အထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း ရဟန်းအမကြီး ဒေါ်မြင့်ခင် အသက်(၉၂)နှစ်

ရန်ကင်းမြို့၊ လှိုင်မြို့နယ်၊ (၁၁)ရပ်ကွက်၊ ဓမ္မာရုံ(၁)လမ်း၊ အမှတ်(၄၄၈)နေ ဆရာ ဒေါက်တာဝင်းနိုင်-ဆရာမဒေါ်ဝေဝေအေးတို့၏မိခင်ကြီး ရဟန်းအမကြီး ဒေါ်မြင့်ခင်သည် ၂၈-၁၀-၂၀၁၄ရက် (အင်္ဂါနေ့) ည ၁၁:၀၀နာရီတွင် ကွယ်လွန်ကြောင်းသိရှိရပါသဖြင့် မိသားစုနှင့်ထပ်တူထပ်မျှ အထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲ ရပါသည်။ ၁၉၈၃ ခုနှစ် (ဘူမိဗေဒ)ရန်ကင်းတက္ကသိုလ်မှတက္ကသိုလ်မှူး

ဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း

ဘုရား၊ ရဟန်း၊ သိမ်၊ ကျောင်း ဒါယိကာမကြီး ဒေါ်ကြည်(ခ)လင်ရှုအင်

ရန်ကင်းတိုင်းဒေသကြီး၊ မရမ်းကုန်းမြို့နယ်၊ Junction (8) Tower, အခန်း(၅၀၄)နေ ဦးခင်ထွန်း MD(Capital Automotive)-ဒေါ်ရင်ရင်ဌေး MD(Success Creator Services) တို့၏ ကျေးဇူးရှင်မိခင်ကြီး ဒေါ်ကြည် (ခ) လင်ရှုအင်သည် ၂၉-၁၀-၂၀၁၄ ရက်တွင် ကွယ်လွန်သွား ကြောင်းသိရှိရပါသဖြင့်မိသားစုနှင့်ထပ်တူ ဝမ်းနည်းကြေကွဲ ရပါသည်။ Capital Automotive (Ford, Jaguar, Land Rover, John Deers) မှ ဝန်ထမ်းများ

ဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း ဒေါ်သန်းမြင့် (မိတ္ထီလာ) အသက်(၆၉)နှစ်

ဦးစော်ဝင်းမြင့် (ဦးစီးအရာရှိ၊ တည်ဆောက်ရေး-၅)ဆည်မြောင်းဦးစီးဌာန)-ဒေါ်သန်း သင်းအေးတို့၏မိခင်သည် ၂၈-၁၀-၂၀၁၄ ရက်မွန်းလွဲ ၁၁:၀၀နာရီတွင် ကွယ်လွန်ကြောင်းသိရ သည့်အတွက် မိသားစုနှင့်ထပ်တူထပ်မျှ ဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါသည်။ လက်ထောက်ညွှန်ကြားရေးမှူး(၁)နှင့်ဝန်ထမ်းများ တည်ဆောက်ရေး(၅) ဆည်မြောင်းဦးစီးဌာန

ဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း ဒေါက်တာထွန်းထွန်း အသက်(၆၁)နှစ်

ဒေါက်တာဒေါ်ခင်သန်းစင်(ကလေးအထူးကုဆရာဝန်ကြီး၊ နေပြည်တော်)တင်-၁၀၀၀ ဆေးရုံကြီး)၏မိခင်ဖြစ်ပြီး ဒေါက်တာထွန်းထွန်း အသက်(၆၁)နှစ်သည် ၁၇-၁၀-၂၀၁၄ရက်တွင် ကွယ်လွန်သွားကြောင်းကြားသိရပါသဖြင့် မိသားစုနှင့်ထပ်တူထပ်မျှ ဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါ ကြောင်း။ ဥက္ကဋ္ဌနှင့်အဖွဲ့ဝင်များ မြန်မာနိုင်ငံဆရာဝန်အသင်း (မိတ္ထီလာ)

တစ်နှစ်ပြည့်လွမ်းဆွတ်သတိရအမျှပေးခြင်း ဘုရား၊ ရဟန်း၊ သိမ်၊ ကျောင်းဒါယကာကြီး ဗိုလ်မှူးခင်ဦး(ငြိမ်း) ကြည်း-၅၇၆၇

ဂျပန်ခေတ်စစ်တက္ကသိုလ် ပထမပတ်(ယောနင်း) စံပြကျောင်းသား လွတ်လပ်ရေးမော်ကွန်းဝင်(ဒုတိယဆင့်) နိုင်ငံ့ဂုဏ်ရည်(ပထမဆင့်) အသက်(၈၈)နှစ်

(၃)နှစ်(၄)လပြည့် လွမ်းဆွတ်သတိရအမျှပေးခြင်း ဘုရား၊ ရဟန်း၊ သိမ်၊ ကျောင်း ဒါယိကာမကြီး

ပါမောက္ခဒေါ်တင်တင်မြင့် အမှုဆောင်အဖွဲ့ဝင် မြန်မာနိုင်ငံဝိဇ္ဇာနှင့်သိပ္ပံပညာရှင်အဖွဲ့(ငြိမ်း) အသက်(၈၅)နှစ်

ကျေးဇူးကြီးမား၍ ချစ်သောဖေဖေနှင့် မေမေ ဖေဖေနှင့်မေမေရဲ့ ဂုဏ်ကျေးဇူးတရား၊ မေတ္တာ စေတနာများကို အမြဲအမှတ်ရ သတိရနေပါတယ်။ သားသမီး၊ တူ၊ တူမများ၊ မြေးများက ဖေဖေနှင့်မေမေ အတွက် ရည်စူး၍ ပြုပြုသမျှသော ကုသိုလ်ကောင်းမှု များအား အမျှပေးပေးပါတယ်။ ဖေဖေနှင့် မေမေ အေးချမ်းမြင့်မြတ်သော ဘုံဘဝမှ သာဓုခေါ်ဆိုနိုင် ပါစေ...။ ကျန်ရစ်သူမိသားစု

အထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း ဒေါ်လှလှ အသက်(၇၉)နှစ်

ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီးဌာန၊ ပြည်သူ့ဆောက်လုပ်ရေးလုပ်ငန်း၊ မူဆယ် ခရိုင် အင်ဂျင်နီယာမှူး ဦးအောင်စိုးညွန့်၏မိခင် ဒေါ်လှလှသည် ၂၉-၁၀- ၂၀၁၄ ရက် (ဗုဒ္ဓဟူးနေ့) ညနေ ၄:၂၅ နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားကြောင်း သိရှိရပါသဖြင့် မိသားစုနှင့်အတူ ထပ်တူထပ်မျှ ဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါသည်။ ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီးဌာန၊ ပြည်သူ့ဆောက်လုပ်ရေးလုပ်ငန်း၊ မူဆယ်ခရိုင်အတွင်းရှိ အင်ဂျင်နီယာမှူးနှင့် ဝန်ထမ်းမိသားစုများ

(၆)လပြည့်လွမ်းဆွတ်သတိရ အမျှပေးခြင်း ဦးသိန်းဆွေ B.Sc (Chem) M.D အောင်သူရိန်ဆောက်လုပ်ရေးနှင့်

Yarzabwar Machinery Trading Co.,Ltd. (၂-၅-၂၀၁၄) - (၂-၁၁-၂၀၁၄) မိသားစုအပေါ် အေးချမ်းမှု၊ ပြည့်စုံမှုတို့ကို ဘဝတစ်လျှောက်လုံးပေးနိုင် ခဲ့တဲ့ ကျေးဇူးရှင်ဖခင်ကြီး ခွဲခွာသွားခဲ့တာ (၆)လပြည့်ပါပြီ။ ဝမ်းနည်းခြင်း၊ သတိရခြင်း၊ တမ်းတခြင်းများနှင့်အတူ နေ့စဉ်၊ လစဉ် ပြုသမျှ ကုသိုလ်ကောင်းမှုအစုစုကို အမျှ-အမျှ-အမျှ။ သာဓု-သာဓု-သာဓု ခေါ်ပါဖေကြီးရယ် မမေနိုင်တဲ့ ချစ်ဇနီး - ဒေါ်လွင်လွင်မော် သားကြီး - အောင်သူရိန်ထွန်း သမီးလေး - ဆွေလွင်လွင်ထွန်း



























ကြော်ငြာမှု

ကြော်ငြာမှု

ကြော်ငြာမှု

**စစ်တောင်းအသင်းရန်ကုန်**  
**အမှုဆောင်ပြန်လည်ရွေးချယ်ရန် အစည်းအဝေးဖိတ်ကြားခြင်း**  
 မွန်ပြည်နယ်၊ ကျိုက်ထိုမြို့နယ်၊ စစ်တောင်းစံပြကျေးရွာ၏ စစ်တောင်းအသင်းရန်ကုန် အမှုဆောင်အဖွဲ့ကို ပြန်လည်ရွေးချယ်မည်ဖြစ်ပါ၍ ရပ်နီးရပ်ဝေးမှ စစ်တောင်းသား၊ စစ်တောင်းသူများ အောက်ပါအစီအစဉ်အတိုင်း ကြွရောက်ကြပါရန် လေးစားစွာဖြင့် ဖိတ်ကြားအပ်ပါသည်။

**နေ့ရက်-** ၁၆-၁၁-၂၀၁၄ ရက် (တနင်္ဂနွေနေ့) (၁၃၇၆ ခုနှစ်၊ အမျိုးသားနေ့)  
**အချိန်-** မွန်းလွဲ ၁ နာရီ  
**နေရာ-** ဦးစော်မင်း-ဒေါ်နွဲ့နွဲ့ဝင်း၊ အမှတ် ၂၀၊ (စဝန်မုတ်တိုင်အနီး၊ EPC ရုံးချုပ်၊ ကန္တာသယလမ်း၊ သယ်နန်းကျွန်းမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့)

**ဆက်သွယ်ရန်-**  
 ဦးစော်မင်း၊ ဖုန်း-၀၁-၅၅၅၀၅၄၀၊ ၀၉-၅၄၁၄၄၀၄၊ ဦးဌေးဝင်း၊ ဒုရုံးမှူး(ငြိမ်း)၊ ဖုန်း-၀၉-၂၅၀၀၂၃၃၅၊ ဦးသိန်းအောင်၊ ဖုန်း-၀၁-၆၆၃၃၉၀၊ ၀၉-၂၅၀၂၀၃၂၂၊ ဦးဝင်းတင်၊ ဦးစီးအရာရှိ/ဦးစီး(ငြိမ်း)၊ MRTV၊ ဖုန်း-၀၉-၄၂၀၀၉၆၀၃၊ ဒေါက်တာ စိုးသိန်း၊ ဖုန်း-၀၉-၅၁၄၆၃၀၆၊ ဦးသက်ထွန်း၊ ဖုန်း-၀၉-၄၉၃၁၄၀၆၉

ဖြစ်မြောက်ရေးကော်မတီ  
 စစ်တောင်းအသင်း(ရန်ကုန်)

**ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်**  
 ယာဉ်အမှတ် ၆၈/၉၃၈၇၈ JLM-125 ယာဉ်လက်ဝယ်ရှိသူ ဦးသောင်း ၁၄/ဇလန (နိုင်)၁၁၁၄၆က(ကမ-၃) ပျောက်ဆုံး၍ မိတ္တူထုတ်ပေးရန် လျှောက်ထားလာပါသည်။ ကန့်ကွက်လိုပါက နိုင်လိုသော အထောက်အထားများဖြင့် ကြော်ငြာသည့်ရက်မှ ၁၅ရက်အတွင်း အောက်ဖော်ပြပါရုံးသို့ လူကိုယ်တိုင်လာရောက်ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။  
 ကညန၊ ခရိုင်ရုံး (ဟင်္သာတ)

**ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်း**  
 တာမွေမြို့နယ်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက်အမှတ် ၄၈၊ (S-၇၁)၊ မြေကွက်အမှတ် V- ၁၇၃၊ မြေကွက်တည်နေရာ ၁၀၀၊ အောင်မင်္ဂလာလမ်း၊ ကျောက်မြောင်းကြီးရပ် ကွက်၊ L.V David အမည်ပေါက် နှစ် ၆၀ ဂရုမြေအား ပိုင်ဆိုင်ကြောင်းစာချုပ် ၉၁/၁၉၅၆ (၃-၂-၁၉၅၆)နှင့် အရောင်းအဝယ်စာချုပ် အမှတ် ၈၁/၁၉၅၆ (၁၆-၁-၁၉၅၆)တို့အရ ပိုင်ဆိုင်လာသူ ဦးဘိုးသွယ်၊ ဒေါ်ခင်မြတို့ ကွယ်လွန်သဖြင့် (၁)ဦးဝင်းမြင့် ၁၂/၂၀၀၈(နိုင်) ၁၀၀၇၈၈၊ (၂)ဦးမျိုးမြင့် L/RGN-၀၄၅၅၂၊ (၃) ဦးကျော်မြင့် ၁၂/ဗဟန(နိုင်) ၀၉၄၄၀၄၊ (၄)ဦးသိန်းမြင့် ၁၂/တမန(နိုင်) ၀၇၀၉၈၁၊ (၅) ဦးလှစိန် ၁၂/သယက(နိုင်) ၀၈၂၁၂၅ (၆) ဒေါ်ခန်းစန်းရီ ၁၂/တမန(နိုင်) ၀၂၀၇၀၇ တို့က သား၊ သမက်၊ ချွေးမများ တော်ဝင်ကြောင်း ကျမ်းကျိန်လွှာတင်ပြ၍ အမွေဆက်ခံပိုင်ဆိုင်ကြောင်း စာချုပ်ရန်နှင့် စွန့်လွှတ်စာချုပ်ရန် မြေပုံကူးလျှောက်ထားလာရာ ခိုင်လုံသော အထောက်အထားများဖြင့် ခုနှစ်ရက်အတွင်း ကန့်ကွက် နိုင်ကြောင်း နှင့်ကန့်ကွက်မှုမရှိပါက ငွာနှစ် လုပ်ထုံးလုပ်နည်းအတိုင်း ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ပါသည်။  
 မြို့ပြစီမံကိန်းနှင့်မြေစီမံခန့်ခွဲမှုဌာန ရန်ကုန်မြို့တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ

**သုခဓုခံ ကုမ္ပဏီ**  
**ဝင်ကုန်နှင့် ဆိပ်ကမ်းတွင် Container ဖာနစ်**  
**လုပ်ငန်းလျှော့ချမှုများ စာတမ်း**  
**'အမြန်' သင်တန်းပေးနေပြီ ရရှိသူတို့၏ သက်တမ်းပိုမို ဖြစ်နိုင်စေရန် ပေးလှူခံနိုင်ပါပြီ။**

သုခဓုခံကုမ္ပဏီ - ပန်းဆိုးတန်း၊ မုတ်တိုင်၊ ကုန်းသည်လမ်း၊ မကြီး (၂၃-လမ်း၊ ထောင်)၊ တိုက်အမှတ်(၅၀၀)၊ Ph: (01) 377343, 377344, 385758, 386877, 392233  
 သုခဓုခံ သင်တန်းကောင်း - အမှတ်(၆)၊ (၆) ရပ်ကွက်၊ ကုန်းဝမ်းသာလမ်း၊ မကြီး၊ ရခိုင်သာယာ၊ Website : www.tksstkss.com

**ရုံးပြောင်းရွှေ့ခြင်းကြေညာချက်**  
 EMP Co.,Ltd.(အမှတ်၂၂၂၊ ဗိုလ်မြတ်ထွန်းလမ်း၊ ပုဇွန်တောင်မြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့)ရုံးအား အောက်ပါလိပ်စာအသစ်သို့ နိုဝင်ဘာ ၃ ရက်၊ ၂၀၁၄မှစ၍ ပြောင်းရွှေ့လုပ်ဆောင်ခြင်းကြောင့် ကိုယ်စားလှယ်ကြီးများနှင့် ဆွေးနွေး မိတ်သင်္ဂဟအပေါင်းတို့အား အသိပေးအကြောင်းကြားအပ်ပါသည်။  
 အမှတ်(၂၃)၊ ဇီဝီဥယျာဉ်၊  
 သံသုမာလမ်း၊ တောင်ဥက္ကလာပမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့၊ ၁၁၀၉၁။  
 ဖုန်း-၀၁၅၇၀၁၉၇၊ ၀၉-၇၉၅၈၀၄၄၅၊ ၀၉-၇၉၅၈၀၄၄၆၊  
 ၀၉-၇၉၅၈၀၄၄၇  
 Customer Service Hotline - ၀၉-၇၉၅၈၀၄၄၅၊ ၀၉-၇၉၅၈၀၄၄၇

**ကန့်ကွက်နိုင်ခြင်းကြေညာခြင်း**  
 ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက် ၁၂၇၊ မြေကွက်အမှတ် ၄၉၃ အမည် ပေါက် ဒေါ်မြင့်မြင့်စိုး (N-YHE-၀၂၄၆၉၁)၏ မြေပုံမစီမံအား အဆင့်ဆင့်ဝယ်ယူထားသူ ဦးအောင်ဝင်း ၁၄ /မမန(နိုင်) ၁၁၀၈၁၅၈ ရုံးခွဲမှတ်ပုံတင်စာရင်းဝင်ခွင့် လျှောက်ထား လာပါသဖြင့် ဤကြော်ငြာပါသည်ရက်မှ ၁၅ရက်အတွင်း ဤဦးစီးဌာနသို့ စာရွက်စာတမ်း အထောက်အထားများနှင့်တကွ ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်းနှင့် သတ်မှတ်ရက်ကျော်လွန်သည် အထိ ကန့်ကွက်ခြင်းမရှိပါက ၎င်းမြေကွက်အား ရုံးခွဲမှတ်ပုံတင်စာရင်းသွင်းခြင်း ကိစ္စအား ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း အသိပေးကြေညာအပ်ပါသည်။  
 မြေပုံရုံးခွဲ (၈)၊  
 မြို့ရုံးနှင့် အိုးအိမ်ဖွံ့ဖြိုးရေးဦးစီးဌာန

**ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်း**  
 ဒဂုံမြို့သစ်(အရှေ့ပိုင်း)မြို့နယ်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက် ၁၂၇၊ မြေကွက်အမှတ် ၄၉၃ အမည် ပေါက် ဒေါ်မြင့်မြင့်စိုး (N-YHE-၀၂၄၆၉၁)၏ မြေပုံမစီမံအား အဆင့်ဆင့်ဝယ်ယူထားသူ ဦးအောင်ဝင်း ၁၄ /မမန(နိုင်) ၁၁၀၈၁၅၈ ရုံးခွဲမှတ်ပုံတင်စာရင်းဝင်ခွင့် လျှောက်ထား လာပါသဖြင့် ဤကြော်ငြာပါသည်ရက်မှ ၁၅ရက်အတွင်း ဤဦးစီးဌာနသို့ စာရွက်စာတမ်း အထောက်အထားများနှင့်တကွ ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်းနှင့် သတ်မှတ်ရက်ကျော်လွန်သည် အထိ ကန့်ကွက်ခြင်းမရှိပါက ၎င်းမြေကွက်အား ရုံးခွဲမှတ်ပုံတင်စာရင်းသွင်းခြင်း ကိစ္စအား ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း အသိပေးကြေညာအပ်ပါသည်။  
 မြေပုံရုံးခွဲ (၈)၊  
 မြို့ရုံးနှင့် အိုးအိမ်ဖွံ့ဖြိုးရေးဦးစီးဌာန

**အများသိစေရန်**  
 ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက် ၁၂၇၊ မြေကွက်အမှတ် ၄၉၃ အမည် ပေါက် ဒေါ်မြင့်မြင့်စိုး (N-YHE-၀၂၄၆၉၁)၏ မြေပုံမစီမံအား အဆင့်ဆင့်ဝယ်ယူထားသူ ဦးအောင်ဝင်း ၁၄ /မမန(နိုင်) ၁၁၀၈၁၅၈ ရုံးခွဲမှတ်ပုံတင်စာရင်းဝင်ခွင့် လျှောက်ထား လာပါသဖြင့် ဤကြော်ငြာပါသည်ရက်မှ ၁၅ရက်အတွင်း ဤဦးစီးဌာနသို့ စာရွက်စာတမ်း အထောက်အထားများနှင့်တကွ ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်းနှင့် သတ်မှတ်ရက်ကျော်လွန်သည် အထိ ကန့်ကွက်ခြင်းမရှိပါက ၎င်းမြေကွက်အား ရုံးခွဲမှတ်ပုံတင်စာရင်းသွင်းခြင်း ကိစ္စအား ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း အသိပေးကြေညာအပ်ပါသည်။  
 မြေပုံရုံးခွဲ (၈)၊  
 မြို့ရုံးနှင့် အိုးအိမ်ဖွံ့ဖြိုးရေးဦးစီးဌာန

**ဒေါ်နီလာဝင်းနှင့် အများသိစေရန် ကြေညာချက်**  
 ရန်ကုန်မြို့၊ ဒဂုံမြို့သစ်(အရှေ့ပိုင်း)မြို့နယ်၊ (၄)ရပ်ကွက်၊ ဗိုလ်မှူးဗထူးလမ်း၊ အမှတ်(၁၃၀၅/အ)ဟုခေါ်တွင်သော လူနေရပ်ကွက်အမှတ် ၄၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက်အမှတ် ၄၊ မြေကွက်အမှတ် ၁၃၀၅၊ ဧရိယာ ၆၀(၂၀x၆၀)သည် ဦးဝင်းနိုင် အမည်ပေါက် နှစ် ၆၀ ဂရုမြေအမျိုးအစားဖြစ်ပြီး အဆိုပါမြေကွက်အား ဦးဝင်းနိုင်၏တစ် ဦးတည်းသော အမွေဆက်ခံပိုင်ဆိုင်သူ သမီး ဒေါ်တင်ဝင်းမာက ၂၇-၉-၂၀၁၀ရက်တွင် ဒေါ်သန်းစောသို့ အပြီးအပိုင်လွှဲပြောင်းရောင်းချခဲ့၍ ဒေါ်သန်းစောမှ ဂရုမြေရင်းနှီးငွေနှင့်တကွ ပိုင်ဆိုင်မှု အထောက် အထားအခိုင်အမာနှင့် အဆိုပါမြေကွက်အားလက်ရောက်ရယူကာ ယနေ့တိုင်နေထိုင်လျက် ရှိပါသည်။ သို့သော် ဒေါ်နီလာဝင်းက ဦးဝင်းမောင်ထံမှ အပိုင်ပေးရရှိကြောင်းအဆိုပြု၍ ရန်ကုန်မြို့တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ၊ မြို့ပြစီမံကိန်းနှင့်မြေစီမံခန့်ခွဲမှုဌာနနှင့်အမည် ပြောင်းလျှောက်ထားလာကြောင်းသိရသဖြင့် ဒေါ်သန်းစောမှ ပိုင်ဆိုင်မှုအထောက်အထားများ နှင့်တကွ အထက်ပါဌာနတွင် ၂၇-၁၀-၂၀၁၄ရက်က စာအမှတ်-၁၉၀၈၉၆၉ ကန့်ကွက်လွှာ တင်သွင်းထားပြီးဖြစ်ပါသည်။ ထို့ကြောင့်ဖော်ပြပါမြေကွက်၏ပိုင်ရှင်အမှန်မှာ ဒေါ်သန်းစော ဖြစ်ကြောင်းနှင့် ဒေါ်သန်းစောမှဝယ်ယူသည့် ၂၇-၉-၂၀၁၀မှ ယနေ့အထိ တစ်ဦးတည်း တရားဝင် လက်ရှိထားပိုင်ဆိုင်လျက်ရှိကြောင်း အများသိစေရန် ကြေညာအပ်ပါသည်။  
 ဒေါ်သန်းစော၏လွှဲအပ်ညွှန်ကြားချက်အရ-  
 ဒေါ်သန်းသန်းစိုး(LLB)  
 အထက်တန်းရှေ့နေ  
 အမှတ် ၆၉၃၊ အောင်ဆုလမ်း၊  
 (၈၇)ရပ်ကွက်၊ ဒဂုံမြို့သစ်(ဆိပ်ကမ်း)မြို့နယ်  
 ဖုန်း-၀၉-၄၃၀၇၀၀၂

**ကန့်ကွက်နိုင်ခြင်းကြေညာခြင်း**  
 ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက် ၁၂၇၊ မြေကွက်အမှတ် ၄၉၃ အမည် ပေါက် ဒေါ်မြင့်မြင့်စိုး (N-YHE-၀၂၄၆၉၁)၏ မြေပုံမစီမံအား အဆင့်ဆင့်ဝယ်ယူထားသူ ဦးအောင်ဝင်း ၁၄ /မမန(နိုင်) ၁၁၀၈၁၅၈ ရုံးခွဲမှတ်ပုံတင်စာရင်းဝင်ခွင့် လျှောက်ထား လာပါသဖြင့် ဤကြော်ငြာပါသည်ရက်မှ ၁၅ရက်အတွင်း ဤဦးစီးဌာနသို့ စာရွက်စာတမ်း အထောက်အထားများနှင့်တကွ ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်းနှင့် သတ်မှတ်ရက်ကျော်လွန်သည် အထိ ကန့်ကွက်ခြင်းမရှိပါက ၎င်းမြေကွက်အား ရုံးခွဲမှတ်ပုံတင်စာရင်းသွင်းခြင်း ကိစ္စအား ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း အသိပေးကြေညာအပ်ပါသည်။  
 မြေပုံရုံးခွဲ (၈)၊  
 မြို့ရုံးနှင့် အိုးအိမ်ဖွံ့ဖြိုးရေးဦးစီးဌာန











ကြော်ငြာချက်

ကြော်ငြာချက်

ကြော်ငြာချက်

အခန်းကျယ်ငှားမည်

ကျွန်းတောလမ်းမ၊ ဟံသာဝတီလမ်းအနီး၊ စမ်းချောင်း၊ ပါကေးကြောပြား၊ ဘိုထိုင်ပါ။ ဖုန်း - ၀၉-၃၀၃၅၈၁၄၇၊ ၀၉-၃၁၀၅၉၀၆၀

ပိုင်ရှင်ကိုယ်တိုင်ရောင်းမည်

(၁) ရွှေပေါက်ကံ၊ မြေတိုင်းအမှတ် ၂၂၊ နှစ်ကွက်တွဲ ပေ (၁၂၀x၈၀) (ညှိနှိုင်းရေး) (၂) ရွှေပေါက်ကံ၊ မြေတိုင်းအမှတ် ၂၂၊ ပေ (၇၀x၈၀) မိုးကုတ်လမ်းမကြီးပေါ် (ညှိနှိုင်းရေး) ဖုန်း-၀၉-၄၃၃၃၅၆၅၈

အများသိစေရန်ကြေညာခြင်း

ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး၊ ဒိုက်ဦးမြို့နယ်၊ သခင်ဖိုးလှကြီးလမ်း၊ အမှတ်(၅)၊ သံတံဆိပ်ရုပ်ကွက်နေ ဒေါ်ဟောမာန်ငြိမ်းချမ်း ၇/၃၂၆(နိုင်)၀၂၄၅၈၀၈၈ လွှဲအပ်ညွှန်ကြားချက်အရ အသိပေးကြေညာအပ်ပါသည်။ 'ငွေစင်ကြယ်' အမည်အမှတ်အသားသည် ဒေါ်ဟောမာန်ငြိမ်းချမ်းက မိမိမူပိုင်အမည်အမှတ်အသားဖြင့် ရန်ကုန်မြို့စာချုပ်စာတမ်းမှတ်ပုံတင်ရုံးတွင် မှတ်ပုံတင်အမှတ် ၁၅၆၂၈/၂၀၁၄ ဖြင့် မှတ်ပုံတင်သွင်းထားပြီးဖြစ်ပါသည်။ အဆိုပါ 'ငွေစင်ကြယ်' ဆိုင်နာမည်ဖြင့် LCD,LED,TV,EVD ပြုတ်တူစလောင်းအရွယ်အစားအမျိုးမျိုး၊ ဆိုလာပြားဆိုက် အမျိုးမျိုး၊ ဘက်ထရီအရွယ်အစားအမျိုးမျိုး၊ အယားကွန်း၊ ရေခဲသေတ္တာ၊ အဝတ်လျှော်စက်၊ ပေါင်းအိုး၊ ပန်ကာ၊ စပီကာ၊ အင်ဗာတာ၊ မီးအားမြှင့်စက် အစရှိသည့် လျှပ်စစ်ပစ္စည်းမျိုးစုံ(ဒီဘိုင်းလ်ဖုန်း) အခြားလျှပ်စစ်နှင့်ဆက်စပ်လျက်ရှိသော အသုံးအဆောင်ပစ္စည်းအမျိုးမျိုးတို့ကို ရန်ကုန်မြို့နှင့်တကွ ပြည်ထောင်စုသမ္မတ မြန်မာနိုင်ငံတစ်ဝန်းလုံးတွင် ဖြန့်ဖြူးရောင်းချလျက်ရှိပါသည်။ ယခုအခါ ကျွန်ုပ်မိတ်ဆွေ ဖြန့်ချိရောင်းချခြင်းကြောင့် သုံးစွဲသူများ၏ လက်ဝယ်တွင် ကောင်းသည့် ဂုဏ်သတင်းပို့နှံလျက်ရှိနေသည့်အပေါ် မသမာသူစီးပွားရေးလုပ်ငန်းရှင်အချို့က ယင်းအမည်အမှတ်အသားကို အသုံးပြုပြီး ပစ္စည်းများမှာယူခြင်း၊ အကြွေးများထားရှိခြင်း၊ အခြားနည်းဖြင့် အကျိုးပျက်ဆီးခြင်းများ ပြုလုပ်နေသည်ကို ဈေးကွက်အတွင်း၌ တွေ့မြင်နေရပါသည်။ သို့ပါ၍ မလျော်ကန်သောနည်းဖြင့် ပြုလုပ်နေသူများအား အထူးသိရှိစေလိုသည်မှာ မိမိတို့၏ ဂုဏ်သိက္ခာကို ထောက်ထားလျက် ပြုလုပ်နေသည်များကို ရပ်တန့်ကရပ်ကြရန် အသိပေးလိုက်ပါသည်။ လိုက်နာမှုမရှိခဲ့သော် ဒေါ်ဟောမာန်ငြိမ်းချမ်း၏ လုပ်ငန်းအကျိုးစီးပွား ထိခိုက်နစ်နာဆုံးရှုံးမှုအတွက် တည်ဆဲဥပဒေများနှင့်အညီ ထိရောက်စွာ အရေးယူဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း အများသိစေရန် အသိပေးကြေညာအပ်ပါသည်။

ဒေါ်ဟောမာန်ငြိမ်းချမ်း၏ လွှဲအပ်ညွှန်ကြားချက်အရ- ဒေါ်အိန်ဝင်း LL.B,D.B.L,D.M.L ဒေါ်ခင်ခင်ကြည် LL.B,D.B.L တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ အထက်တန်းရှေ့နေ အမှတ် ၉/၁၊ အခန်း ၁၀၁ (ပထမထပ်)၊ ၃၆ လမ်း(တို)၊ ကျောက်တံတားမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့၊ ဖုန်း-၀၉-၅၄၀၇၆၄၆၊ ၀၉-၄၂၀၄၄၅၃၅၉

ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်း... နေရာထိုင်ခင်း... U.S. B.B. B.L. B.L. B.L. B.L. B.L. W.I.P.O. ... Hein Hiet San Law Firm

ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်း... နေရာထိုင်ခင်း... နေရာထိုင်ခင်း... နေရာထိုင်ခင်း

အမွေပြတ်စွန့်လွှတ်ခြင်း... အမွေပြတ်စွန့်လွှတ်ခြင်း... အမွေပြတ်စွန့်လွှတ်ခြင်း

ငြင်းချက်ထုတ်ရန်သမ္မန်စာ (တရားမကျင့်ထုံးဥပဒေအမိန့်-၅၊ နည်းဥပဒေ-၂၀) ရန်ကင်းမြို့နယ်တရားရုံးတော်၌ ၂၀၁၄ ခုနှစ်၊ တရားမကြီးမှုအမှတ်-၂၂

(၁) ဒေါ်စန်းမြင့် (၂) ဒေါ်မန်း နှင့် (၁) ဒေါ်ညွန့်ရီ(ခ)ဒေါ်ရီ (၃) ဒေါ်ရီရီမော် (၁) ဒေါ်ညွန့်ရီ(ခ)ဒေါ်ရီ (၂) ဒေါ်ငွေရီ ငြင်းကိုယ်တိုင်နှင့် (၁)(၂)တရားလိုများ၏ အခွင့်ရကိုယ်စားလှယ်) အမှတ် ၅၅၊ ပထမထပ်၊ ငမိုးရိပ်(၁၀)လမ်း၊ အမှတ် (၂၄/D)၊ ၁၀၆လမ်း၊ ငမိုးရိပ်ရပ်ကွက်၊ သယံဇာတမြို့နယ်၊ မင်္ဂလာတောင်ညွန့်မြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်း၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ဒေသကြီး (ယခုနေရပ်လိပ်စာမသိ) တရားလိုများ တရားပြိုင်များ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ သယံဇာတမြို့နယ်၊ ငမိုးရိပ်ရပ်ကွက်၊ ငမိုးရိပ်(၁၀)လမ်း၊ ပထမထပ်၊ အမှတ် ၅၅ နေ၊ ဒေါ်ညွန့်ရီ(ခ)ဒေါ်ရီနှင့် ဒေါ်ငွေရီ (ယခုနေရပ်လိပ်စာမသိသူများ) သိစေရမည်။ သင်တို့အပေါ်၌ တရားလိုများဖြစ်သော ဒေါ်စန်းမြင့်၊ ဒေါ်မန်း၊ ဒေါ်ငွေရီတို့က သီးခြားသက်သေခံ အက်ဥပဒေပုဒ်မ-၁၂ အရ ကတိပညာအတိုင်း အိမ်နှင့်မြေ အရောင်းအဝယ်မှတ်ပုံတင်စာချုပ်ချုပ်ဆို၍ အမည်ပေါက်သည်အထိ ဆောင်ရွက်ပေးပေးပေးလျှောက်ထားစွဲဆိုချက်ရှိသည်ဖြစ်၍ သင်တို့ကိုယ်တိုင်ဖြစ်စေ၊ သို့တည်းမဟုတ် ၎င်းအမှုနှင့်စပ်လျဉ်း၍ အရေးကြီးသည့်စကားအရပ်ရပ်တို့ကို ချေပပြောဆိုနိုင်သူ သင်တို့၏ကိုယ်စားလှယ် ရုံးအခွင့်အရ ရှေ့နေဖြစ်စေ၊ သို့တည်းမဟုတ် ၎င်းအမှုနှင့်စပ်ဆိုင်သည့် အချက်များကို ချေပပြောဆိုနိုင်သူ တစ်ဦးတစ်ယောက် ၎င်းရှေ့နေနှင့်ပါရှိဖြစ်စေ၊ ၂၀၁၄ ခုနှစ် နိုဝင်ဘာ ၁၂ ရက် (၁၃၇၆ခုနှစ်) တန်ဆောင်မုန်းလပြည့်ကျော် ၆ရက်) မွန်းမတည့်မီ အထက်အမည်ရေးသားပါရှိသူ တရားလိုများ၏ စွဲဆိုချက်ကို ထုချေရင်းလင်းရန် ဤရုံးတော်သို့လာရောက်ရမည်။ ၎င်းအပြင်သင်တို့ သိစေရမည့်မှာ အထက်ကဆိုခဲ့သည့်ရက်တွင် သင်တို့မလာရောက်ပျက်ကွက်ခဲ့လျှင် သင်တို့ကွယ်ရာတွင် ငြင်းချက်များကို ထုတ်ပေးလိမ့်မည်။ ၎င်းအပြင် တရားလိုများက ကြည့်ရှုလိုသည့် စာရွက်စာတမ်းများနှင့် သင်တို့က ထုချေတင်ပြ အဆိုပြုလိုသည့် စာချုပ်စာတမ်း အစရှိသည်တို့ကို သင်တို့နှင့်အတူ ယူဆောင်လာရမည်။ သို့တည်းမဟုတ် သင်တို့၏ကိုယ်စားလှယ် ရှေ့နေလက်တွင် ထည့်အပ်ပို့လိုက်ရမည်။ သင်တို့က ထုချေလွှာ တင်သွင်းလိုလျှင် အမှုမဆိုင်မီလေးရက်က တင်သွင်းရမည်။ ၂၀၁၄ ခုနှစ် အောက်တိုဘာ ၃၀ရက်တွင် ဤရုံးတော်ဆိပ်ရိတ်ခိတ်၍ ကျွန်ုပ်လက်မှတ်ရေးထိုးပေးလိုက်သည်။ စည်သူဝင်း တွဲဖက်မြို့နယ်တရားသူကြီး ရန်ကင်းမြို့နယ်တရားရုံး

သမီးအဖြစ်မှ အမွေပြတ်စွန့်လွှတ်ခြင်း မုဒုံမြို့၊ မြို့မ (၂)၊ ကွမ်တိုရပ်၊ ရာဇာဓိရာဇ်လမ်း၊ အမှတ် ၁၉၈ ဦးမျိုးချစ်-ဒေါ်ဝင်းညွန့်၊ ဇော်တို့၏ သမီးဖြစ်သူ မငယ်လေးသွယ်သည် မိဘများ ကိုယ်စိတ်နှစ်ပါးဆင်းရဲအောင် အမျိုးမျိုးဆောင်ရွက်ခဲ့သဖြင့် မိဘများက သမီးဖြစ်သူအား အမွေပြတ်စွန့်လွှတ်လိုက်သည်။ (၎င်းနှင့်ပတ်သက်သော ကိစ္စအဝဝအား လုံးဝတာဝန်မယူပါ။) ဦးမျိုးချစ်-ဒေါ်ဝင်းညွန့်မော်

Table with 8 columns: No., Name, Address, Phone, etc. Lists various individuals and their details.

Table with 8 columns: No., Name, Address, Phone, etc. Lists various individuals and their details.